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Informació d’interès

HORARI DE SERVEIS 

AJUNTAMENT
Oficina d’atenció ciutadana: de dilluns a divendres de 9:30 a 15 h.
Servei al telèfon 972444011
o per correu electrònic oac@santfeliudepallerols.cat
SERVEI D’URBANISME
Dimarts de 15 a 20 h amb cita prèvia al tel. 972 444 011.
Correu electrònic: tecnics@santfeliudepallerols.cat
JUTJAT DE PAU
Per consultes tel. 972 69 32 60 (Agrupació Jutjats) o bé
972 44 40 11 (Ajuntament)

CONSULTORI MUNICIPAL 

ATENCIÓ A L’USUARI:
DILLUNS I DIMECRES, tarda de 14h a 20h 
DIMARTS, DIJOUS I DIVENDRES, matí de 8h a 15h
PEDIATRIA: (Truqueu al consultori) 
SERVEIS SOCIALS BÀSICS: DIJOUS de 9h a 15h 
Treballadora i educadora social. Per demanar hora:
972444298 ( CAP de Sant Feliu) / 972266644 ( Consorci 
d’Acció Social)
Dissabtes matí consultori de SANT ESTEVE D’EN BAS de 9h 
a 14h
ÉS IMPORTANT que abans de dirigir-nos al CAP ens hi comu-
niquem telefònicament per avaluar les necessitats i mobilit-
zar els recursos adequats
- CAP Sant Feliu de Pallerols: 972 44 42 98
- CAP Vall d’en Bas i Hostoles: 972 69 03 02
URGÈNCIES NIT: truqueu al 112 o bé a l’Hospital d’Olot i Co-
marcal de la Garrotxa, tel. 972 26 18 00.
Per la resta de serveis poseu-vos en contacte amb els telèfons 
anteriors. 

FARMÀCIA
De dilluns a divendres de 9 a 1 del migdia i de 4 a 8 del vespre.
Dissabte de 9 a 1 del migdia.

BIBLIOTECA horari d'estiu (de l'1 de juliol a l'11 de setembre)
De dilluns a dijous de 4 a 7 de la tarda 
Els dies 30 i 31 d'agost la biblioteca estarà tancada.

ESCOLA
Horari acadèmic: de dilluns a divendres, de 9 del matí a 2/4 d’1 
del migdia i de 3 a 2/4 de 5 de la tarda.
Al migdia, servei de menjador.
Servei d’acollida, de 8 a 9 del matí.

ESCOLA BRESSOL
De dilluns a divendres d'1/4 de 9 del matí a 5 de la tarda.

MISSES
Dissabtes a 2/4 de 7 del vespre.

RECOLLIDA DE TRASTOS VELLS
Cada dimecres a partir de les 8 del matí.
S’ha d’avisar a l’Ajuntament i deixar els trastos al costat del con-
tenidor de deixalles més proper.

DEIXALLERIA MUNICIPAL
Dilluns, dimecres i divendres de 3 a 6 de la tarda.
Dimarts i dijous de 9 a 12 del matí
Dissabtes de 10 a 1 del matí.

CORREUS
De dilluns a divendres de 10 a 2/4 d’11 del matí.

MERCAT SETMANAL
A la Plaça el Firal, cada dissabte al matí.

TELÈFONS D’INTERÈS

Ajuntament i Jutjat de Pau .................................................................... 972 44 40 11
Consultori Municipal .................................................................................... 972 44 42 98
Durant les nits i festius, urgències mèdiques  .......................................... 112/061
Centre de Serveis “La Salut” per a la Gent Gran ......................... 972 44 45 64
Creu Roja Olot ..................................................................................................... 972 27 22 22
Hospital Comarcal Olot ............................................ 972 26 18 00 / 972 26 88 88
Hospital Trueta Girona ................................................................................ 972 20 27 00
Ambulàncies ...................................................................... 972 27 28 28 / 972 26 76 52
Farmàcia  .................................................................................................................. 972 44 41 32
Bombers ....................................................................................................................................... 085
Mossos d’Esquadra .................................................................................................................. 112
Guàrdia Civil Girona ............................................................................................................. 062
Correus  ........................................................................................................................ 972 27 15 81
Escola Pública Rocalba .............................................................................. 972 44 40 96
Escola Bressol “Petits Pescallunes” ................................................... 972 44 44 38
Institut de Batxillerat Amer ....................................................................... 972 43 03 47
Biblioteca Municipal ..................................................................................... 972 44 44 47
Oficina de Turisme ......................................................................................... 872 20 69 64
Parròquia ............................................................................................................... 972 44 81 07
Hidroelèctrica avaries ................................................................................... 900 77 00 77
Telefònica  Informació ............................................................... 1002 / 11818
 Reclamacions ...................................................... 900 11 20 22
 Avaries ....................................................................... 900 11 10 02
 Informació comercial ................................. 900 55 50 22
TEISA Olot ............................................................................................................... 972 26 01 96
Estació Autobusos Girona .................................................................... 972 21 23 19
Renfe Girona ............................................................................................... 972 20 70 93

HORARI D’AUTOBUSOS TEISA
OLOT - GIRONA Per Amer
 

Feiners 6,00 6,10 6,25 6,30 6,40 6,46 6,50 7,05 7,30
Diari 7,15 7,25 7,40 7,45 7,55 8,01 8,05 8,20 8,45
Diari 9,15 9,25 9,40 9,45 9,55 10,01 10,05 10,20 10,45
Feiners 12,00 12,10 12,25 12,30 12,40 12,46 12,50 13,05 13,30
Diari 15,00 15,10 15,25 15,30 15,40 15,46 15,50 16,05 16,30
Feiners 17,45 17,55 18,10 18,15 18,25 18,31 18,35 18,50 19,15
Diari 19,00 19,10 19,25 19,30 19,40 19,46 19,50 20,05 20,30

GIRONA - OLOT Per Amer

Feiners 7,00 7,15 7,30 7,34 7,40 7,50 7,55 8,10 8,30 
Feiners 9,30 9,45 10,00 10,04 10,10 10,20 10,25 10,40 11,00
Dissabtes, diumenges i festius 11,30 11,45 12,00 12,04 12,10 12,20 12,25 12.40 12,50 
Diari 13,15 13,30 13,45 13,49 13,55 14,05 14,10 14,25 14,45
Feiners 15,45 16,00 16,15 16,19 16,25 16,35 16,40 16,55 17,15
Diari 17,30 17,45 18,00 18,04 18,10 18,20 18,25 18,40 19,00
Feiners 18,30 18,45 19,00 19,04 19,15 19,20 19,25 19,40 20,00
Diari 20,30 20,45 21,00 21,04 21,10 21,20 21,25 21,40 22,00

OLOT - BARCELONA - OLOT Per Amer
(*) C/ Aragó, 271 / Ps. Gràcia                         OLOT  -  ST.FELIU DE PALLEROLS  -  BARCELONA*
Dilluns a divendres feiners 6,00 6,20 8,40
Dissabtes, diumenges i festius 7,00 7,20 9,25
Feiners i dissabtes feiners 9,30 9,50 11,55
Feiners i dissabtes feiners 15,30 15,50 17,55
Diumenges i festius 17,00 17,20 19,25
Festius vigília dies lectius universitaris 20,30 20,50 22,55
                                                                                      BARCELONA*  -  ST.FELIU DE PALLEROLS  -  OLOT
Feiners i dissabtes feiners 9,45 11,40 12,10
Diumenges i festius 11,00 12,55 13,25
Feiners i dissabtes feiners 14,45 16,40 17,10
Feiners i dissabtes feiners 19,45 21,40 22,10
Diumenges i festius (Gran Via, 658) 20,30 22,10 22,40

OLOT  -  LLORET DE MAR  -  OLOT
Horari d’hivern

Diari 8,30 8,37 8,41 8,50 9,05 9,13 9,30 9,40 10,10
De dilluns a dissabte 17,30 17,37 17,41 17,50 18,05 18,13 18,30 18,40 19,10

De dilluns a dissabte 10,15 10,38 10,50 11,02 11,15 11,25 11,34 11,38 11,55
Diari 19,15 19,38 19,50 20,02 20,15 20,25 20,34 20,38 20,55

BUS TRANSVERSAL    De dilluns a divendres feiners 
Sortida Sant Feliu direcció cap a Olot
H. SORTIDA 7,08 9,08 11,08 13,08 15,08 17,08 19,08
H. ARRIBADA (Plaça Clarà) 7,33 9,32 11,32 13,32 15,32 17,32 19,32
Sortida Olot direcció cap a Sant Feliu
H. SORTIDA (Plaça Clarà) 6,30 8,30 10,40 12,40 14,30 16,30 18,30
H. ARRIBADA 6,58 8,58 10,58 12,58 14,58 16,58 18,58

VIC - OLOT per Bracons
De dilluns a divendres feiners    Dissabtes feiners    Dgs. i dies festius
Vic 7,45 10,00 14,15 16,00 20,00 Vic  9,30 16,45 18,45  Vic 9,30
Les Preses 8,20 10,35 14,50 16,35 20,35 Les Preses 10,05 17,20 19,20  Les Preses 10,05
Olot 8,30 10,45 15,00 16,45 20,45 Olot  10,15 17,30 19,30  Olot 10,15

OLOT - VIC per Bracons
De dilluns a divendres feiners    Dissabtes feiners    Dgs. i dies festius
Olot 7,00 9,15 13,15 15,15 19,00  Olot 8,45 15,45 17,45 Olot 8,45
Les Preses 7,05 9,20 13,20 15,20 19,05  Les Preses 8,50 15,50 17,50 Les Preses 8,50
Vic 7,45 10,00 14,00 16,00 19,45  Vic 9,30 16,30 18,30 Vic 9,30
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Truqueu abans de qualsevol gestió
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Editorial

El calendari del 2023 ha fet coincidir la Festa Major 
amb les Eleccions Municipals, dues cites importants 
per a la població de Sant Feliu. La Festa ha estat 
un èxit d’organització i de participació en totes les 
activitats programades, sobretot a la cercavila del 
dissabte i la segona nit de ball que va comptar amb 
un públic de més de tres mil persones. Va ser un 
repte organitzatiu important, tant pels joves de la 
Comissió de festes com per l’Ajuntament. 
Les eleccions, que es van celebrar paral·lelament als 
actes festius, van tenir- com ja és habitual- una alta 
participació (el 75,46%) i van estar marcades per una 
campanya electoral neta amb un desenvolupament 
tranquil que evidencia que la realitat de Sant Feliu 
no és la d’un poble dividit, sinó la d’una població 
que pot i sap actuar lliurement.
La candidatura d’UNITS ha obtingut 515 vots, 
que representen sis regidors, cosa que li permet 
continuar governant amb majoria absoluta. 
Pel que fa a la candidatura de JUNTS, que va 
obtenir 280 vots, tindrà tres regidors a la nova 
formació del consistori. Les xifres són prou 
definides i expressen clarament una voluntat 
majoritària per SEGUIR AVANÇANT, lema de la 
campanya del grup d’UNITS per Sant Feliu.
Des del consell redactor de la revista volem expres-
sar la nostra satisfacció i al mateix temps la nostra 
voluntat de continuar oferint informació plural, 
objectiva i a l’abast de tothom. Ens posem a la 
disposició del nou equip de govern perquè hi hagi 
una renovació i la incorporació de nous membres. 
En aquest número 56, que tanca una etapa de 
quatre anys, hi trobareu tota la informació 
municipal i un ampli ventall d’activitats i noves 
iniciatives organitzades per diferents associacions, 
entitats i grups del poble que donen una gran 
diversitat i riquesa cultural a Sant Feliu.
Us recomanem el Dossier que tracta un tema tan 
interessant com el bosc de ribera i la seva gestió; 
l’apartat Comarca que informa sobre les tasques 
dels mossos d’esquadra així com dels serveis als 
quals tenim accés com a ciutadans; la Biblioteca 
que fa una aproximació històrica al servei, tot cele-
brant els deu anys del trasllat a la plaça del Soler.  El 
Mirador ens acosta al record del músic local Josep 
Vila, explica l’aventura de l’Uniraid al Marroc d’un 
jove santfeliuenc i tanca amb un petit homenatge 
al qui va ser alcalde de Sant Feliu del 1991-95, Manel 
Serra Cabrafiga, que en pau descansi.
Finalment, trobareu la novetat que la programació 
d’estiu queda incorporada a la revista responent 
a la necessitat actual d’estalvi de paper imprès.
Bon estiu i gaudiu de les activitats programades!
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El passat mes de maig va haver-hi les eleccions municipals que, amb els 
resultats obtinguts, han permès revalidar a Units per Sant Feliu la formació 
del nou govern municipal pels pròxims quatre anys. 

Des d’aquí vull agrair a totes les persones que ens vau fer confiança el dia 28 
de maig i expressar-vos el meu compromís com a alcalde i el dels regidors/
es de seguir treballant pel poble i millorant els serveis per a tots els vilatans 
i vilatanes de Sant Feliu.  

Seguirem avançant per consolidar els projectes iniciats i d’aquesta manera 
aconseguir un poble energèticament i medi ambientalment més sostenible. 

També vull manifestar el compromís per teixir nous marcs d’entesa i complicitat 
amb els regidors de l’oposició, amb l’objectiu de treballar d’una forma distesa per 
fer front a les necessitats dels nostres veïns i veïnes amb la màxima transversalitat 
i de forma col·laborativa.    

Hem de valorar molt positivament els resultats de la Festa Major d’aquest 
any, amb molta afluència de públic i un balanç molt satisfactori, sobretot 
pel que fa a mesures de seguretat i d’organització, sense incidents ni 
desperfectes en el mobiliari urbà, i el que és més important, que tots els 
Pescallunes n’hem gaudit al màxim. 

Vull agrair molt especialment la feina feta per la Comissió de Festes i a tots 
els participants i  col·laboradors que han fet que tinguem una Festa Major 
referent a la comarca.

Us animo que gaudiu de la programació cultural d’aquest estiu i que passeu 
tots i totes unes molt bones vacances. 

Cordialment,

Artur Colomer Buchner

Alcalde 

ALCALDIA
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Prestació dels serveis de clavegueram i depuració: 
• Quota fixa mensual: 0,54 €/mes per comptador.
• Quota variable: en funció de la quantitat 
d'aigua, mesurada en metres cúbics, utilitzada 
en la finca.

S'aplicarà la tarifa següent: per clavegueram... 
0,07 €/m3

• AIGUA POTABLE – TARIFES AMB IVA NO 
INCLÒS

Tarifa 1a. - Subministrament d’aigua per a usos 
domèstics 

DOMÈSTIC Consum Quota €/m3

Tram 1  Fins a 18 m3 0,11

Tram 2 De 18 m3 a 36 m3 0,38

Tram 3 Més de  36 m3 0,76

Quota servei 
(€/mes) 3,40

Tarifa 2a. - Subministrament d’aigua potable per 
a usos comercials i de serveis

D’aplicació a empreses, comerços, espectacles, locals 
d’oci, establiments d’hostaleria, centres hospitalaris, 
oficines i en general a tots aquells establiments en 
què es realitzin activitats socials, econòmiques 
o lucratives.
Es facturaran pel consum total conforme a la se-
güent tarifa:

COMERCIAL Consum Quota €/m3

Tram 1  Fins a 18 m3 0,11

Tram 2 De 18 m3 a 36 m3 0,38

Tram 3 Més de  36 m3 0,76

Quota servei 
(€/mes) 3,40

Tarifa 3a. - Subministrament d’aigua potable per 
a usos industrials

D’aplicació a indústries de tot tipus. 

INDUSTRIALS Consum Quota €/m3

Tram 1  Fins a 18 m3 0,11

Tram 2 De 18 m3 a 36 m3 0,38

Tram 3 Més de  36 m3 0,76

Quota servei (€/mes) 3,40

Tarifa 4a. - Subministrament d’aigua hidrant 

HIDRANT Consum Quota €/m3

Real 0,38

Resum dels plens

SESSIÓ ORDINÀRIA
DEL 29 DE SETEMBRE  DE 2022

Assistents: tots els regidors i regidores del consis-
tori, llevat de Salvador Vilalta que ha excusat la 
seva absència. 
Secretària – Interventora: Cristina Montoro Roura.

DESPATX OFICIAL: L’Alcalde detalla l’agenda de 
reunions en les quals ha participat.

APROVACIÓ DE LES ACTES ANTERIORS
S’aproven per unanimitat les actes del Ple Ordinari 
del 28 de juliol i de l’extraordinari del 15 de setem-
bre de 2022 sense esmenes ni comentaris.
S’aproven per unanimitat dels assistents.

DECRETS D’ALCALDIA: Es dona compte dels 
Decrets dictats des de l’última sessió del Decret 
2022DECR000376 de 25/07/2022 al Decret 
2022DECR000449 de 26/09/2022

INFORME D'EXECUCIÓ TRIMESTRAL 2T 2022
Es dona compte al Ple de l’informe emès per la 
intervenció de l’Ajuntament i tramesos al Ministeri 
d’Hisenda en data 26 de juliol de 2022 pel que 
respecte a l’execució trimestral 2T de l’exercici 2022.
S’aprova per unanimitat dels assistents. 

INFORME DE SEGUIMENT DEL PLA D'AJUST
2T 2022
Es dona compte al Ple de l’informe emès per la 
secretària-interventora respecte al seguiment del 
Pla d’Ajust del 2T 2022 tramès al ministeri d’Hisenda 
en data 26/07/2022. 
S’aprova per unanimitat dels assistents. 

INFORME PMP I MOROSITAT 2T 2022
Es dona compte del període mitjà de pagament 
corresponent al 2T 2022 informat al ministeri 
d’hisenda en data 26 de juliol de 2022 
S’aprova per unanimitat dels assistents. 

MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 
D’AIGUA I CLAVEGUERAM
Es porta a aprovació provisional la modificació dels 
articles 6 de l’Ordenança Fiscal 8 reguladora de la 
taxa de la prestació del servei de clavegueram 
i d’aigua. 

• CLAVEGUERAM  

Llicència o autorització de presa a la xarxa de 
clavegueres (s'exigirà una sola vegada) (Dret 
d’Escomesa) - 50,00 €
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Resum dels plens

Tarifa  5a. - Subministrament d’aigua per a obres 
en construcció.

Mentre es disposi d’un comptador provisional 
d’obres, les tarifes pel consum d’aigua que s’aplicaran 
seran les corresponents a les industrials.

Tarifa 6ª. - Subministrament d’aigua per fuites 
La tarifa per volum d’excés per fuita d’aigua 
s’aplicarà sempre que es compleixin les següents 
condicions: 

a) Que la fuita s’hagi produït per un fet fortuït no 
atribuïble a negligència de l’usuari de l’aigua.

b) Que l’usuari hagi acreditat la solució de l’incident 
aportant a l’entitat subministradora la documenta-
ció justificativa de la reparació de la fuita.
En els casos de fuites internes, una vegada verifi-
cada l’existència d’aquesta es pren  com a consum 
real el màxim efectuat el mateix període els darrers 
2 anys, i es factura al preu de la tarifa domèstica ge-
neral, mentre que per a la resta del consum s’aplica 
la  tarifa següent:

FUITES Consum Quota €/m3

Excés 0,38

Tarifa 7º.- Per conservació, connexió i altres 

Comptador domèstic 61,98 €
Comptador comerç 81,00 €

Comptador industrial  115,10 €
Instal·lació del comptador 24,79 €
Porta petita sense caixa 30,58 €
Porta petita amb caixa 49,59 €
Porta Grossa 34,71 €
Drets de connexió a la xarxa municipal
Aquest concepte no merita IVA

212,00 €

Taxa per dotar a les finques 
situades en sòl no urbanitzable 
(àmbit de Sant Iscle de Colltort) 
del servei d’abastament d’aigua 
potable des de la xarxa de 
titularitat municipal

2.750,00 €
(aquest 

concepte no 
merita IVA)

J. Martra explica que s’ha fet un ajustament de les 
tarifes pel servei que representa un 8% d’augment 
per cobrir-ne el cost deficitari i millorar-lo.

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra- és un servei essencial que per 
poder-lo donar amb salubritat cal apujar les taxes- 
i F. Prat) i 3 en contra (F. Castanyer-  diu que, ja que 
s’apugen els impostos de l’Estat, seria bo que els 
municipals es mantinguessin. Des que han entrat 
els han pujat tots menys l'IBI.-, N. Port i E. Briceño)

MOCIÓ PER DEMANAR AL DEPARTAMENT 
D’ACCIÓ CLIMÀTICA QUE ACCELERI EL NOU 
REGLAMENT QUE HA DE PERMETRE LA 
CREMA DE RESTES VEGETALS EN ELS CAMPS 
DE CONREU

El sector agrari català ha expressat reiteradament els 
darrers mesos el seu malestar per la limitació i prohi-
bició de la crema de restes vegetals (“Ley 7/2022, de 
8 de abril, de residuos y suelos contaminados para 
una economía circular”)  El text de la llei limita que 
els pagesos puguin continuar fent com fins ara les 
cremes de restes vegetals agràries i silvícoles als seus 
propis camps de conreu, de manera segura. 
Amb aquesta moció Junts per Sant Feliu instem 
a aquest consistori  a adoptar el següent acord:
Demanar al Departament d'Acció Climàtica la 
màxima celeritat en l'aprovació del reglament de 
desenvolupament d'aquesta llei, per tal d’evitar 
costos i danys als pagesos i propietaris de finques 
agrícoles tenint en compte, a més, que algunes 
Comunitats Autònomes espanyoles (València, 
Navarra) ja s’han mogut per autoritzar aquesta 
tasca a les respectives finques rurals. 
F. Castanyer fa constar una esmena al text: on posa 
la Vall d’en Bas ha de posar Sant Feliu de Pallerols 
i diu que hi ha una normativa europea que prohi-
beix les cremes i que seria bo tenir-ne una d’interna 
que ho permetés.
L’Alcalde diu que ell personalment hi està a favor 
i que a part dels pagesos demanaria també que 
s’inclogués als particulars. F. Prat afegeix que els 
pagesos veuen bé d’utilitzar les restes vegetals per 
fer compost, però que de moment no hi ha ni eines 
ni ajudes pertinents.

S’aprova per unanimitat dels assistents. 
MOCIÓ DE COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT 
AMB EL CONSELL PER LA REPÚBLICA

El Consell per la República és la primera institució 
republicana de Catalunya i té per objecte 
impulsar les activitats de caràcter polític, social, 
cultural i econòmic destinades a la implantació 
i materialització d’un estat independent a 
Catalunya en forma de República. Els valors del 
Consell per la República són:

 - Dret a l’autodeterminació - Pau, no-violència. 
- Respecte, voluntat i diàleg. - Drets lingüístics 

individuals i col·lectius. 
- Apoderament ciutadà en tots els seus àmbits. 
- No discriminació, igualtat d’oportunitats, 

dignitat de les persones i defensa de la 
societat inclusiva. 

- Sostenibilitat, justícia social, econòmica i me-
diambiental. 
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- Treball cooperatiu i col·laboratiu. 
- Esperit, autoexigència, aspiració, excel·lència 

i rigor. 

Per tot això, el Ple Municipal de SANT FELIU DE 
PALLEROLS ACORDA 

PRIMER. - Explicar i difondre entre la ciutadania 
del municipi la Identitat Digital Republicana, 
comprometent-nos en l’organització d’actes 
públics oberts a totes les persones interessades.

SEGON. - Facilitar l’impuls entre els veïns del 
municipi la implementació de la Identitat Digital 
Republicana. 

TERCER. - Impulsar un marc de col·laboració 
entre l’Ajuntament de (municipi) i el Consell per 
la República en l’aplicació d’un model de bones 
pràctiques en matèria de contractació pública 
d’acord amb les modificacions introduïdes a la 
Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
sector públic, per la transposició de la directiva 
del Parlament Europeu i del Consell d’Europa que 
proclama el concepte d’eficiència entès no només 
en un sentit econòmic sinó amb introducció de 
criteris contractuals socialment justos, d’eficiència 
ambiental, d’igualtat real de drets entre homes 
i dones, culturals i de protecció de drets laborals. 

QUART. - Donar trasllat dels presents acords al Con-
sell per la República a través del correu electrònic 
consuminstitucional@consellrepublica.cat

C. Font exposa la moció i proposa aprovar-ne els 
quatre punts. L’Alcalde hi afegeix que va mantenir 
una reunió amb companys del Consell, proposa 
que tothom qui vulgui s’hi pot donar d’alta i que 
des de l’Ajuntament es treballarà perquè aquesta 
via sigui possible.

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

PRECS I PREGUNTES

OBRES AL CARRER DEL PUIG 

F. Castanyer vol començar felicitant els veïns 
del carrer del Puig, ja que aquests han fet molta 
unió, cuiden les plantes, etc. seria bo que tots els 
carrers fossin així. Ara bé, li agradaria que algú de 
l’Ajuntament li expliqués qui ha donat la solució 
de rejuntar part del paviment perquè creu que 
desmereix el seu valor i no s’han respectat les 
antigues llambordes. C. Font respon que  es va 
donar sortida a les queixes reiterades dels veïns. 
F. Prat demana si el carrer del Puig és on viu ell 
i F. Castanyer respon que sí.

F. Castanyer retreu que aquest ajuntament fa coses 
sense tenir en compte els detalls carismàtics del 
poble (aparcaments de la plaça, pilones...) C Font 
diu que les pilones són per donar una solució a les 
demandes dels veïns del carrer Espígol pel perill que 
hi havia i les de l’avinguda Viola per donar solució 
a les deixalles del menjador de l’escola Rocalba.

PLAÇA D’ADMINISTRATIVA 

F. Castanyer s’interessa per la plaça d’administrativa 
que ha sortit. Sap que la Montse l’ha guanyat i que 
quedarà vacant la de comptabilitat i també demana 
que s’actualitzessin les places de l’Ajuntament. Que 
s’acabarà la legislatura i encara estarà igual.
L’ Alcalde diu que la plaça que ha sortit és per 
cobrir la baixa de maternitat de l’administrativa i no 
la de comptabilitat que es convocarà quan estigui 
vacant.
INCOMPLIMENT DE LA LEGALITAT
F. Castanyer diu que en el Ple extraordinari passat 
es va cometre una il·legalitat i Junts per Sant Feliu 
han fet un recurs. Vol que se sàpiga i se’ls avisa que 
l’ajuntament està fent coses malament. Potser 
no passarà res ara, però potser d’aquí 3 o 4 anys 
pot comportar problemes. Creu que es poden 
rectificar. 
Prat i Castanyer entren en un debat de si un fet 
semblant havia passat anteriorment o no. 

TANCAMENT ECONÒMIC DELS GORGS 

N. Port demana si tenim números dels gorgs, ja que 
l’Ajuntament de les Planes ja ha fet un comunicat. 
F. Prat diu que hi ha incidents que s’han de tenir en 
compte i que encara no té la informació definitiva. 

Vista del carrer del Puig
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SESSIÓ ORDINÀRIA
DEL 26 DE GENER DE 2023

Assistents: tots els regidors i regidores del consistori.
Secretari – Interventor: Carles Fita Alegre

APROVACIÓ PER UNANIMITAT DE L’ACTA DEL 
PLE ORDINARI DEL 29 DE SETEMBRE DE 2022

DECRETS D’ALCALDIA: es dona compte dels 
Decrets d’Alcaldia dictats des de la convocatòria de 
la darrera sessió Plenària, pel control i coneixement 
de tots/es els/les regidors/es de la Corporació. 

F. Castanyer demana pel Decret núm. 14/2023, sobre 
obres Mas Rostoll i pregunta per què el decret és amb 
data del gener si les obres es van executar el mes de 
novembre. També demana si es van demanar tres 
pressupostos. L’Alcalde respon que per la manca 
de secretari no s’ha pogut presentar abans i C. Font 
aclareix que en ser una obra menor que no arriba 
a 40.000 €, només se’n va demanar un. 
La Corporació queda assabentada.

INFORME D'EXECUCIÓ TRIMESTRAL 3T 2022 

Es dona compte del període mitjà de pagament 
corresponent al 3T 2022: 

Entidad Ratio
Operaciones 

Pagadas 
(días)

Importe
Pagos

Realizados
(euros)

Ratio
Operaciones
Pendientes

(días)

Importe
Pagos

Pendientes
(euros)

PMP
(días)

Sant 
Feliu de 
Pallerols

6,07 208.851,2 4,00 57,3 6,07

PMP
Global

208.851,29 57,31 6,07

La Corporació queda assabentada.

DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES AL CONSELL 
COMARCAL DE LA GARROTXA EN MATÈRIA DE 
SALUT PÚBLICA 

Vist que la corporació no té els recursos humans ni 
materials per donar compliment a la Llei 18/2009, 

RECLAMACIÓ DE LA COMISSIÓ JURÍDICA 
ASSESSORA

F. Castanyer demana per la reclamació rebuda i diu 
que es pensa que és perquè no es dona resposta 
a escrits que entren a l’Ajuntament. L’Alcalde diu 
que ha entrat aquesta setmana i que encara no 
s’ha tractat, en pren nota.

L’alcalde aixeca la sessió. 

del 22 d’octubre, de salut pública i la resta de 
normativa sectorial específica de les diferents 
competències municipals en salut pública, s’aprova 
prorrogar el conveni d’encàrrec de gestió entre el 
Consell Comarcal de la Garrotxa i l’Ajuntament de 
Sant Feliu de Pallerols.

S’aprova per unanimitat. 

CONVENI AMB EL CONSELL COMARCAL DE LA 
GARROTXA PER A L'ASSISTÈNCIA TÈCNICA EN 
SISTEMES D’INFORMACIÓ 

S’encarrega al Consell Comarcal de la Garrotxa, 
mitjançant el Servei de Sistemes d’Informació, 
l’assistència tècnica pel que fa a: 

1. Suport en la implantació i el foment de 
l’administració electrònica. 
2. Manteniment preventiu de sistemes infor-
màtics. 
3. Assistència tècnica en tecnologies de la 
informació i telecomunicacions. 
4. Suport al coneixement i ús de les tecnologies de 
la informació i comunicació (TIC) pels ciutadans. 
5. Emmagatzematge de dades. 

S’aprova per unanimitat.

PLA LOCAL DE JOVENTUT (PLJ) - PROGRAMA 
2022 - 2025 

El Pla Local de Joventut 2022-2025 estableix les 
noves línies estratègiques i accions a desenvolupar 
en matèria de joventut al municipi de Sant Feliu 
de Pallerols. Pretén dinamitzar les polítiques de 
joventut i aconseguir l’èxit formatiu, laboral i en 
matèria d’habitatge.

S’aprova per unanimitat. 

CONVENI DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES 
A FAVOR DEL CONSELL COMARCAL DE LA GA-
RROTXA PER DISPOSAR D’UN TÈCNIC PER A 
LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS EN MATÈRIA DE 
JOVENTUT 
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L’ajuntament sol·licita al Consell Comarcal de la 
Garrotxa la pròrroga, per un període d’UN any, 
del conveni de delegació de competències per 
disposar d’un tècnic/a per la prestació de serveis en 
matèria de joventut. 

S’aprova per unanimitat.

CONVENI AMB EL CONSELL COMARCAL DE LA 
GARROTXA PER A L’ASSISTÈNCIA TÈCNICA EN 
RELACIÓ AMB LES COMPETÈNCIES MUNICI-
PALS DE LES ACTIVITATS, ESTABLIMENTS, IN-
FRAESTRUCTURES I EDIFICIS 

S’aprova per unanimitat.

INFORME D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA 
I LÍMIT DEL DEUTE DEL PRESSUPOST DE 
L’EXERCICI 2023 

El Congrés dels Diputats (22 -09- 2022) ha aprovat 
la pròrroga de la suspensió de les regles fiscals 
per a l’exercici 2023 i no caldrà el compliment dels 
objectius d’estabilitat, ni deute, ni regla de despesa 
en l’exercici 2023.
J. Martra explica que l’ajuntament es troba en 
pressupost prorrogat per la manca de secretària 
des de l’octubre. S’aprovarà en el proper ple que 
es pugui celebrar. F. Castanyer afegeix que 
aquest argument li sembla una excusa per no 
treballar en aquest sentit. D’altra banda, tot 
i agrair la presència del secretari i la seva feina, 
creu s’hauria de reflexionar sobre el fet que en 
una legislatura hagin passat 7 secretaris. L’Alcalde 
respon que no comparteix la referència al personal 
de l’ajuntament i l’exemple és que un secretari 
habilitat nacional hagi volgut venir a treballar 
a l’ajuntament. F. Prat afegeix que actualment 
la majoria dels ajuntaments estan en situació 
semblant. La burocràcia ha augmentat molt i els 
ajuntaments petits són els més perjudicats.
Tant S. Vilalta com F. Castanyer remarquen que 
l’endeutament puja a un milió d’euros i no saben 
si les subvencions arribaran i diuen que tot i que 
l’informe està molt ben detallat, no el poden 
aprovar per les xifres que apareixen. L’Alcalde 
respon que l’ajuntament és ambiciós, acudint al 
Pla únic d’obres i serveis de la Generalitat i aposten 
per les inversions. La tresoreria de la corporació no 
perilla perquè amb les subvencions que arribin es 
podrà eixugar el deute. 

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

PLA DE MESURES ANTIFRAU PER DONAR 
COMPLIMENT A LA SUBVENCIÓ SOL·LICITADA 
DUS 5000 

Es presenta a aprovació el Pla de Mesures Antifrau 
de l'Ajuntament de Sant Feliu de Pallerols en el 
marc del Pla de Recuperació, Transformació 
i Resiliència.

C. Font exposa que es tracta del Pla antifrau 
relacionat amb els fons europeus. Al voltant 
de Nadal es va rebre la subvenció, quan es va 
denegar a molts ajuntaments, el que representa 
que alguna cosa s’ha fet bé. La subvenció és de 
224.000 euros en matèria d’eficiència energètica. 
Es destintarà a panells fotovoltaics i adquisició 
d’un vehicle elèctric. S. Vilalta demana si no es va 
aprovar a principi de legislatura un pla antifrau. 
C. Font respon que sí, però aquest compleix amb 
els actuals requisits de les directives europees.
F. Castanyer remarca que s’està aprovant un codi 
de conducta que ha de garantir la contractació 
i es regeix pels principis de transparència i legalitat, 
quan  fa poc, l’equip de govern va aprovar un 
préstec amb il·legalitat per l’informe desfavorable 
de l’anterior secretària. I afegeix que la votació en el 
ple era una il·legalitat.
L’Alcalde respon que aquest tema és una 
interpretació comptable de l’anterior secretària, 
però altres juristes ho veuen diferent. Està en mans 
dels serveis jurídics de la Diputació i quan es tingui 
tota la informació ja se’n parlarà. 

S’aprova per unanimitat.

PROJECTE MARQUESINA DE COBRIMENT DE 
LA PISTA POLIESPORTIVA 

Es presenta el projecte d’obra pública ordinària de 
primer establiment per la construcció de la coberta 
de la pista poliesportiva, redactat per l’empresa Tofi 
Projects, el qual ascendeix a un import d’execució 
per contracte de 487.789,89 euros. Amb els  
informes favorables de l’administració i dels serveis 
tècnics municipals. 

E. Colom explica el projecte de cobertura de la 
pista i fa referència a l’elevat cost, però adequat 
a l’increment de preus. Ha estat redactat per un 
equip de diversos arquitectes del poble. L’Alcalde 
afegeix que serà un espai beneficiós pel poble 
per poder-hi realitzar actes tant culturals, com 
esportius i de lleure. La coberta estarà revestida de 
plaques fotovoltaiques i també té una subvenció 
de 250.000 € del PUOSC.
F. Castanyer diu que en el seu programa també es 
plantejava una actuació, que s’hauria de sotmetre a 
informació pública. Està a favor que es facin millores 
i només pot criticar que es diu marquesina, però 
creu que seran uns pilars amb coberta i creu que 
es podria haver fet un projecte més interessant. 
També diu que el responsable del contracte serà 
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el regidor d’urbanisme, però creu que no és la seva 
feina.
E. Colom respon que el responsable hauria de ser 
un funcionari municipal, i demana que es rectifiqui 
i sigui la tècnica municipal. Respecte que la solució 
no sigui molt integrada, discrepa. Creu que la 
solució arquitectònica està molt ben trobada per 
cobrir un espai de 1.700 m2. I està orgullós que ho 
hagin fet unes arquitectes del poble que coneixen 
i tenen la sensibilitat necessària.
El Secretari informa que hauria de comprovar 
què diu la llei de contractes del sector públic 
respecte de qui ha de ser el responsable del 
contracte, i si pot recaure o no en un regidor. En 
tot cas, s’ha d’entendre que la figura del regidor 
i la seva supervisió no és tècnica sinó política, com 
a òrgan de govern, atès que la tècnica correspon 
a l’arquitecte director de l’obra, normalment 
l’arquitecte redactor.
S. Vilalta demana per què no s’ha previst fer unes 
grades i un tancament, com s’ha fet en altres 
municipis. Creu que no és el lloc idoni, ja que està a 
l’entrada del poble, molt visible, i en tot cas no hauria 
fet aquest tipus de cobriment. S’hauria  hagut de 
plantejar una obra a molts anys vista. També diu 
que en fer el pont es va fer una presentació pública, 
que va estar molt bé, i demana per què no s’ha 
presentat a la gent per veure si hi estan d’acord. 
Ell mateix no n’ha tingut coneixement fins fa una 
setmana.
C. Font respon que el Sr. Vilalta dona per fet que 
no s’ha fet cap anàlisi prèvia. De tots els altres llocs 
possibles, cap era factible. L’actual reuneix totes 
les condicions, i a més està relacionat amb les 
instal·lacions ja existents. Fer un pavelló tancat no 
és viable econòmicament. S. Vilalta diu que al seu 
entendre es podria preveure una actuació en dues 
o tres fases. 
F. Castanyer demana que es deixi aquest punt 
sobre la taula. Creu que Sant Feliu ha de fer les 
coses bé i, per tant, s’ha de replantejar el projecte. 
El fet que vinguin les eleccions fa que accelerin el 
procediment. S’ha de valorar quina necessitat té el 
poble i es podria consultar amb els veïns. També 
manifesta que el passat dia 28 de setembre  el 
grup municipal de JUNTS va interposar un recurs 
de reposició contra l’acord adoptat pel Ple el 
15 de setembre de 2022 que, reunit en sessió 
extraordinària, va aprovar, per majoria absoluta: 
“Adjudicar a l'entitat CaixaBank, S.A. (A08663619) 
la contractació de l'operació de crèdit destinada al 
finançament de part d'inversions municipals 2022 
(E2022001931 de 09/08/2022), sent el resum de les 
condicions financeres el següent:
- Import: 498.529,04 euros
- Carència: 18 mesos.
- Amortitzacions: 10 anys.

- Tipus d'interès: variable: euríbor 3 mesos + 0,35%.
- Cancel·lació anticipada: sense cost”.
En aquest recurs, mitjançant atressí i a l’empara del 
que disposa l’article l'art. 117.2.b) de la Llei 39/2015, 
d’1 d’octubre, de PACAP, vaig sol·licitar la suspensió 
de l’executivitat de l’acord adoptat i dels seus 
possibles posteriors actes d’execució atès que el 
mateix adoleix d’una causa de nul·litat de ple dret 
que l’invalida.
Atès el temps transcorregut sense que s’hagi resolt 
expressament, a l’empara del previst en l’article 
117.2.b) citat, l’acord d’adjudicació de la contractació 
de l’operació de crèdit així com els possibles actes 
posteriors d’execució han quedat  suspesos.
Per tant, ara NO es pot aprovar el plec de clàusules 
administratives per licitar els treballs d’execució 
del projecte bàsic i executiu de construcció de la 
coberta de la pista poliesportiva, perquè legalment 
NO es pot disposar de l’import del crèdit per 
afrontar els pagaments de l’obra.
Per la mateixa raó, és nul de ple dret el Decret 
d’Alcaldia  núm. 2022DECR000590, de 14/12/2022 
que acorda incoar l’expedient per tramitar el 
contracte administratiu per les obres previstes del 
projecte.  
I, d’acord amb el Codi de Conducta actual i el 
contingut com annex al Pla de Mesures Antifrau 
aprovat, la presa de decisions s’ha d’ajustar, entre 
d’altres, al principi de legalitat.
L’Alcalde respon que CaixaBank no hauria 
concedit el préstec sense haver comprovat la 
suficiència financera de l’ajuntament. Entén 
que vulgui discutir que l’equip de govern tiri 
endavant els seus projectes, però creu que la 
ubicació lògica del projecte és el proposat per 
les sinergies que hi ha. Per això no el retirarà de 
l’ordre del dia, i agraeix al regidor Font el treball 
fet i especialment la instal·lació de plaques 
fotovoltaiques, més de 50 m2, que produiran 
energia i disminuiran la despesa general.
F. Prat diu que l’actitud de Castanyer és normal. 
Després de 16 anys sense haver fet cap consulta, 

Imatge renderitzada del la coberta de la pista poliesportiva
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faria un projecte diferent, ho entén, però no 
paralitzarà la tramitació. Per al·lusions, F. Castanyer 
diu que el projecte del Bastons varen demanar la 
consulta als veïns.
Finalment, S. Vilalta diu que està a favor de 
les plaques fotovoltaiques, només discuteix la 
marquesina, l’estructura.

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES 
PARTICULARS PER LICITAR EL PROJECTE DE 
LA COBERTA DE LA PISTA POLIESPORTIVA 

L’Ajuntament es troba en la necessitat de procedir 
a la licitació pública per contractar l’obra de 
construcció de la marquesina de cobriment de la 
pista poliesportiva.  A la vista de les característiques 
del contracte que es pretén adjudicar, s’ha redactat 
el corresponent plec de clàusules administratives 
particulars i plec de prescripcions tècniques, que 
regiran la contractació de l’obra. 

Tipus de contracte: Obra

Objecte del contracte: Contractació de l'obra per 
construir la marquesina de cobriment de la pista 
poliesportiva de l'Ajuntament de Sant Feliu de 
Pallerols.

Procediment de 
contractació:
Obert simplificat

Tipus de tramitació: 
ordinària

Codi CPV: 45212100-7 Treballs de construcció 
d'instal·lacions d'oci

Valor estimat del contracte: 483.758,57 €

Pressupost base de 
licitació IVA exclós: 
403.132,14 €

IVA%: 84.657,75 €

Pressupost base de licitació IVA inclós: 487.789,89 €

Durada contracte: 6 
mesos

El contracte no preveu 
pròrrogues, tal com s'ha 
previst a l'apartat D2 
del quadre de caracte-
rístiques del PCAP.

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer 
-no es pot disposar del crèdit i es reserva el dret 
d’accions legals, i demana certificació de l’acord-, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

MOCIÓ PER SOL·LICITAR A LA DIRECCIÓ 
GENERAL DE TRÀNSIT QUE OLOT RECUPERI 
LES PROVES TEÒRIQUES DEL CARNET DE 
CONDUIR 

Coincidint amb la pandèmia de la COVID-19, Olot 
va deixar d’acollir les proves teòriques del permís de 
conduir. La Direcció General de Trànsit va decidir 
concentrar els exàmens a Girona. La ciutadania de 
la Garrotxa es veu greument afectada pel fet que 
Olot no pugui realitzar les proves teòriques del 
carnet de conduir i, per tant, l’Ajuntament sol·licita 
a la Direcció General de Trànsit i a la Subdelegació 
del Govern a Girona que emprenguin les accions 
oportunes perquè les proves teòriques del carnet 
de conduir es puguin tornar a celebrar a Olot. 

S’aprova per unanimitat.

MOCIÓ PER L'APROVACIÓ DEL MANIFEST 
DE L'ACORD SOCIAL PER L'AMNISTIA I 
L'AUTODETERMINACIÓ

En la darrera dècada, la societat catalana ha 
protagonitzat un llarg procés democràtic, amb 
una mobilització persistent i singular, per decidir 
lliurement i pacíficament el seu present i el seu 
futur. De les primeres consultes populars, a la 
manifestació contra la sentència de l’Estatut, 
passant per la consulta del 9N i fins a arribar al 
referèndum de l’1-O, brutalment reprimit per 
l’Estat, i la vaga general del 3 d’octubre. 
Aquest octubre farà cinc anys de l’inici d’un canvi de 
cicle marcat per una llarga repressió que encara no 
ha acabat. L’Ajuntament de Sant Feliu, atès l’impuls 
civil que promou un ampli Acord Social per l’Amnistia 
i l’Autodeterminació, expressa el seu suport a: 
- L’amnistia, entesa com la necessitat d’una 
solució col·lectiva i integral per a totes les persones 
exiliades, encausades i represaliades. 
- L’autodeterminació, entesa com la necessitat 
d’un marc de resolució democràtica basat en el 
respecte a l’exercici de la lliure determinació de la 
societat catalana. 
I perquè en quedi constància, als efectes oportuns, 
s’acorda també donar trasllat de la present resolució 
a l’Acord Social per l’Amnistia i l’Autodeterminació. 

C. Font informa que al març de l’any passat un 
grup molt transversal va impulsar aquesta petició 

Pista poliesportiva abans de les obres
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Resum dels plens

A més, el consum del camp de futbol és petit, 
però l’enllumenat dels carrers sí és un cost molt 
més elevat. D’aquí uns anys es pot plantejar quina 
serà la millor fórmula. F. Castanyer afegeix que la 
compensació no es molt favorable i creu que no es 
planteja una comunitat energètica. C. Font respon 
que es tracta d’un comptador unitari i ja s’estudiarà 
la rendibilitat

CÀMERES DE VIGILÀNCIA

F. Castanyer pregunta per la possibilitat d’instal·lar 
càmeres de vigilància després dels últims robatoris. 
Creu que el projecte del CCG era molt important 
i molt necessari i que va ser un error renunciar a 
les gestions fetes anteriorment. S’havia fet un 
pagament que s’ha perdut i demana que es 
replantegi el tema. L’Alcalde respon que el CCG 
tenia un servei per posar càmeres, però no s’hi van 
adherir per considerar que el cost havia d’assumir-
lo el Departament d’Interior i no l’ajuntament. Ara 
s’ha tornat a parlar amb el Consell Comarcal i  s’ha 
encarregat a la mateixa empresa  la instal·lació  
d’una càmera a l’entrada del poble per poder llegir 
les matrícules i enviar la informació als Mossos. 

I no havent-hi més intervencions, l’alcalde aixeca 
la sessió.  

d’amnistia i autodeterminació. S’han adherit molts 
ajuntaments, sindicats i altres operadors socials, 
i demana el vot favorable de tots.               

S’aprova per unanimitat. 

PRECS I PREGUNTES

TEMA DELS GORGS
E. Briceño demana els comptes pel tema dels gorgs 
i F. Prat diu que encara s’han de lligar diversos 
temes. N. Port diu que ja ho va dir fa quatre mesos 
i F. Prat respon que l’ingrés no l’han fet, i ahir encara 
en varen parlar. 

FURGONETA ADAPTADA 

S.Vilalta demana qui va decidir l’ús de la furgoneta 
i que l’alcalde es contradiu perquè va dir que no era 
un vehicle idoni per la brigada i ara l’està utilitzant. 
L’Alcalde li dona la raó, diu que és una situació 
temporal i celebra que ara es pugui utilitzar.

REGISTRES D’ENTRADA 

S. Vilalta diu que hi ha 5 registres d’entrada que no 
es veuen  i retreu l’enrenou ocasionat pel mateix fet 
en una altra legislatura per part del Sr Prat. També 
puntualitza que té vetada una sèrie de registres, 
com ara els temes de recursos humans, serveis 
socials, etc. J. Martra diu que si eren factures, hi  va 
haver-hi un problema informàtic i   comenta que 
es segueix el mateix criteri que l’anterior legislatura 
pel que fa a l’accés als registres.

INFORME DESFAVORABLE

F.Castanyer diu que va demanar al Sr. Prat si li pot 
portar un acord de l’anterior legislatura en que 
s’aprovés un acord amb informe desfavorable de 
l’interventor i F. Prat diu que no vol entrar en el tema.

PLAQUES SOLARS 

N. Port demana quina serà la destinació de 
l’energia de les plaques i per què l’ajuntament 
no s’ha adherit al projecte Garrotxa Domus, del 
Consell Comarcal. C. Font respon que disminuirà 
la despesa de tots els edificis municipals i li 
pot passar l’estudi tècnic. Referent a la segona 
pregunta, E. Colom diu que el primer any s’hi varen 
adherir i era gratuït. El segon any les despeses 
representaven un cost per l’ajuntament encara 
que no s’executessin les instal·lacions d’eficiència. 
D’altra banda, l’ajuntament ja bonifica el 50% de 
l’IBI durant 5 anys.
F. Vilalta demana si les plaques tenen acumuladors 
i en cas contrari, si es preveu que en tinguin en un 
futur. C. Font diu que la generació d’energia serà 
compensable perquè s’ha ampliat el radi a 2 km. 
La instal·lació de bateries té un cost molt elevat 
i de moment es compensarà amb factures. Cartell d'avís de zona vigilada a l'entrada del poble
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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL 13 DE 
FEBRER  DE 2023

Assistents: tots els regidors i regidores del consis-
tori, llevat d’Eva Briceño que ha excusat la seva 
absència.

Secretari-interventor: Carles Fita Alegre

RESOLUCIÓ DEL RECURS DE REPOSICIÓ CONTRA 
L'ACORD DEL PLE DE 15 DE SETEMBRE DE 2022 

L’alcalde obra la sessió i cedeix la paraula a J. Martra 
qui exposa que el grup municipal de Junts per Sant 
Feliu va presentar recurs contra l’acord del Ple del 
dia 15 de setembre de concertació d’una operació 
de crèdit. L’actual Secretari, amb l’assessorament 
telefònic de la Diputació, ha emès un nou informe 
on considera no extraordinaris alguns ingressos 
i, per tant, no s’han de restar per obtenir l’estalvi 
net. Així mateix, l’anterior Secretària aplicava unes 
despeses no computables per fer l’ajustament.

Amb l’ajustament anterior l’estalvi net era de 
113.000 € i amb deducció de l’anualitat teòrica 
d’amortització es generava un estalvi negatiu de 
15.000 €.

Amb el nou informe de Secretaria, partint del 
mateix estalvi brut de 221.000 €, i considerant un 
ajustament de 62.000 € en concepte d’ingressos 
extraordinaris i sense les despeses no imputables, 
i descomptada l’anualitat teòrica d’amortització, 
dona un resultat d’estalvi net ajustat de 34.000 
positius. Per això, es podia concertar el préstec. Es 
proposa desestimar el recurs. 

F. Castanyer diu que va demanar que el ple fos 
retransmès en directe i no ho és. Demana que 
sigui retransmès en diferit. També que els plens 
extraordinaris fossin en dijous per tema d’horaris 
de treball. 

Referent al crèdit, fa notar que no consta cap 
informe escrit dels serveis jurídics de la Diputació 
per poder afegir a l’expedient. Ha sol·licitat per 
escrit l’informe i avui li han notificat que s’ha 
obtingut l’assessorament sense emetre cap 
informe escrit. Creu que és una contradicció, que 
s’hagi de prendre un acord sense haver pogut tenir 
accés a la informació que hauria de formar part de 
l’expedient administratiu, i que ha estat utilitzada 
pel Secretari per formar la seva opinió, i no s’ha 
pogut contrastar. Per això, demana una rectificació 
de l’alcalde i del secretari, per escrit. Creu que ha 
de demanar la suspensió del present ple per no 
veure vulnerats els seus drets a la informació i no 
causar indefensió, fins que es doni trasllat de tota 
la documentació. 

L’Alcalde respon que es va demanar assessorament 
a la Diputació i l’actual secretari  té prou criteri 
independent, i pot seguir o no l’informe de la 
Diputació. I per tant, denega la petició de suspensió.

El que demana F. Castanyer és que si el Secretari ha 
fet ús d’una informació, aquesta hauria d’estar dins 
de l’expedient. Diu que no tenen tota la informació 
que haurien de tenir. L’Alcalde repeteix que el 
Secretari ha fet el seu informe, la seva valoració 
jurídica i amb això hi ha més que suficient. Si ha 
fet el seu assessorament telefònic i ha tret les seves 
conclusions no hi veu cap problema. 

El Secretari demana la paraula per dir que es podrà 
discutir la literalitat de l’Informe, però pot dir que 
ell no ha parlat mai amb ningú de la Diputació, 
que la informació que ha rebut ha estat per via 
d’una funcionària de l’ajuntament. Que el que 
l’interessava saber de la Diputació és quin criteri 
s’ha de seguir per a classificar un ingrés d’ordinari o 
extraordinari. Informació rebuda per via telefònica 
sense cap informe escrit de la Diputació. Si existeix 
ell no en té coneixement. La redacció exacta que 
s’ha llegit de l’Informe de secretaria, respecte d’una 
assessoria externa, fa referència a una persona, 
l’Anna Buxeda, que és qui fa els càlculs comptables, 
amb qui ha parlat tres o quatre vegades, no la 
coneix personalment i a qui ha demanat que fes 
els càlculs de l’estalvi net d’acord amb els criteris 
d’ingressos computables. És l’únic assessorament 
extern escrit que té, uns càlculs sobre l’estalvi net, 
que s’han incorporat en l’Informe de Secretaria-
Intervenció que consta a l’expedient.

F. Castanyer diu que l’actual Secretari fa poc que 
està a l’Ajuntament i creu que l’anterior secretària 
tenia més informació. Afegeix que quan el grup 
de Junts per Sant Feliu va interposar el recurs 
de reposició, l’acord de concertació del crèdit, 
en aquell moment vulnerava la llei. Cinc mesos 
després, en base a l’informe del Secretari actual, 
es canvien les regles del joc, i es diu que l’acord 
era correcte perquè el que estava malament era 
l’anterior informe. 

En el nou informe es troba a faltar un principi de 
prudència, i de la informació rebuda de la regidora 
es veu que el romanent és molt petit i  hi poden 
haver problemes. A més, com que en el recurs 
se sol·licitava la suspensió, no es podia acordar 
l’aprovació del Plec de clàusules administratives 
per licitar els treballs d’execució de la coberta de 
la pista poliesportiva, doncs legalment no es pot 
disposar d’aquest crèdit. Per la mateixa raó és nul 
de ple dret el Decret d’alcaldia número 590 que 
acorda incoar l’expedient de contractació de les 
obres previstes en el projecte de la coberta de 
la pista poliesportiva, i més quan amb el Codi de 
Conducta actual, la presa de decisions s’ha d’ajustar 
al principi de legalitat. Per aquesta raó creu que 
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tampoc es pot aprovar. S. Vilalta manifesta que 
està totalment d’acord amb el que expressat 
F. Castanyer.

L’Alcalde expressa que l’Informe de Secretaria-
Intervenció està plenament fonamentat, i es passa 
a votacions.

Explicacions de vot:

J. Martra diu que mai va posar en dubte l’informe 
de l’anterior secretària, potser ho hauria d’haver 
fet, com han fet ara des de l’oposició. Afegeix que 
CaixaBank va valorar la capacitat de retorn i va 
concedir el préstec. Per això considera que amb el 
nou informe l’acord no és il·legal. Entén que el grup 
de l’oposició, malgrat no tenir raó i haver rebut 
les explicacions, com la mainada té dret a fer una 
rebequeria. El seu vot és de desestimar.

L’Alcalde exposa que es va rebre el recurs el mes 
de setembre i ara es resol desestimant-lo, atès que 
es compleix la normativa. Agraeix l’assessorament 
de la Diputació i de l’Anna Buxeda, i constata que 
els interventors de CaixaBank no haurien concedit 
el préstec si hi hagués alguna cosa incorrecta. 
No es posa en dubte l’estabilitat financera de 
l’ajuntament, el préstec és retornable. És un préstec 
pont, que quan es cobrin les subvencions del 
PUOSC de més de 600.000 € s’anirà amortitzant 
a curt termini.

Llegeix les inversions previstes amb el préstec, 
entre altres la coberta de la pista poliesportiva, 
i reitera que es rebran més de 600.000 euros en 
subvencions un cop s’hagin executat les obres, per 
això és un préstec pont. Els recursos de l’oposició- 
ara un altre sobre la licitació, que ja resoldran,- tenen 
per objectiu paralitzar l’acció de govern. És una 
discussió política, però li preocupa que els recursos 
poden posar en risc les subvencions concedides 
per infraestructures en benefici del poble.

F. Castanyer demana la paraula per contestar la 
intervenció de J. Martra sobre que és una qüestió 
infantil, però l’alcalde manifesta que ja ha fet la 
seva explicació de vot, i cal respectar l’ordre del Ple.

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 3 en contra (F. Castanyer, 
N. Port i S. Vilalta)

L’alcalde aixeca la sessió.  

SESSIÓ ORDINÀRIA DEL 27 DE FEBRER  
DE 2023

Assistents: tots els regidors i regidores del consistori.
Secretari-interventor: Carles Fita Alegre

APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST 2023 

L’Alcalde dona la benvinguda i cedeix la paraula 
a J. Martra, qui exposa que es proposa l’aprovació 
inicial del pressupost municipal per a l’exercici 2023.
El pressupost es presenta anivellat i respecte als 
principis d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat.
L’informe d’Intervenció posa de manifest que 
es compleixen les regles fiscals, tot i que estan 
suspeses, i és positiu. 
Adjunta l’annex inversions, on destaca el continu 
compromís en la millora de l’eficiència energètica,  
amb la instal·lació de més plaques fotovoltaiques. 
També es manté el compromís de dotar d’aigua 
potable a tot el nucli del poble, a Sant Iscle, a Sant 
Miquel de Pineda i al veïnat de Pallerols, en previsió 
d’alerta de sequera.
També inclou l’estat d’Ingressos i de despeses, la 
liquidació de 2021 i una avanç de la liquidació del 
2022 pendent d’aprovació pel Ple.
En el quadre d’ingressos per taxes i tributs que 
recapta l’ajuntament, no hi ha increment de cap 
taxa impositiva respecte a 2022.
L’Informe d’Intervenció reflexa que es compleixen 
les tres regles d’estabilitat pressupostària,  regla 
despesa i sostenibilitat financera, malgrat haver 
estat suspeses des de 2021. 
La ràtio d’endeutament o sostenibilitat financera, 
comptant el límit de la pòlissa de 200.000 euros, 
seria del  60,54 %,  i sense la pòlissa de tresoreria 
seria de 48,74 %, ben lluny de 82% que es va arribar 
al 2012.
L’informe de control intern permanent és de 
conformitat, posa de manifest el dit anteriorment, 
i només diu que s’incompleix el termini de fer 
la proposta al Ple, que havia de ser abans del 15 
d’octubre, però que ni en mandats anteriors ni en 
aquest no ha estat possible.
Les Bases d’execució del pressupost segueixen 
el mateix model de l’any passat, i la Memòria de 
l’Alcaldia que detalla les partides que varien més 
amb relació a l’any passat. Presenta una esmena 
en aquesta Memòria, ja que en el Capítol 9 
d’ingressos, parla d’un nou préstec, i no és real, són 
dades copiades de l’any passat, i enguany és zero.
S’adjunta la Plantilla de personal per a 2023, el 
certificat de pagament de quotes de préstecs 
pel 2023, on posa de manifest que es cancel·la el 

SEGUEIX LA INFORMACIÓ MUNICIPAL
AL WHATSAPP DE L’AJUNTAMENT

682 399 222
Escriu ALTA + NOM i COGNOMS

Resum dels plens
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PERSONAL FUNCIONARI 
ESCALA ADMINISTRACIÓ GENERAL

SUBESCALA TÈCNICA

TAG àrea econò-
mica

A1 1 1

SUBESCALA ADMINISTRATIVA

Administratiu 
administració 
general

C1 1 0

F. Castanyer exposa que el personal de l’escola 
Bressol és tot interí i no hi ha hagut intenció de 
convocar cap plaça. J. Martra diu que per aquest 
any 2023 està prevista l’estabilització de totes, les 
places, segons normativa estatal.
Referent al pressupost, F. Castanyer fa una sèrie de 
consideracions: 
- Constata que hi havia aquest error amb relació al 
préstec del Capítol 9, i demana informació
- Considera que aquest pressupost pot ser realista, 
no com en anteriors anys que s’han hagut de fer 
moltes modificacions de crèdit, que hi estaven en 
contra.
- Demana a què és deguda la baixa de la despesa 
de promoció econòmica i desenvolupament local, 
de 14.000 € passa a 6.000 €. i J. Martra aclareix que 
estaven previstes unes actuacions que finalment 
les assumeix el Consell Comarcal de la Garrotxa, la 
conselleria de Turisme farà les actuacions previstes 
bàsicament d’accessibilitat, i per tant la despesa no 
l’haurà d’assumir el poble de Sant Feliu.
- Amb relació a una partida nova, la festa major, 
passa de zero a 62.000 €, i la d’activitats culturals 
87.000 passa a 27.000 €. Considera que destinar 
62.000 € a la Festa major, és massa. L’Alcalde diu 
que l’any passat va ser una mica més elevada i al 
final l’ajuntament només va aportar 17.000 creu 
que és una quantitat assumible, i espera que 
enguany sigui igual, i es rebin ingressos suficients.

préstec de 2012, quedant només dues quotes,  i els 
préstecs de CaixaBank no comencen a amortitzar 
fins a 2024.
S’aprova inicialment el Pressupost de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2023, que conté els estats de despeses 
i ingressos per un import total de 2.105.273,90 €.

S’aprova inicialment la plantilla de personal per a 
l’exercici 2023 següent:

PERSONAL LABORAL
ESCALA GRUP NÚMERO VACANT

GRUP A2

Arquitecte tècnic A2 1 0

GRUP C1

SUBESCALA TÈCNICA

Administratiu C1 2 1

Educadores 
escola bressol 

C1 3 3

Directora escola 
bressol

C1 1 1

GRUP C2

Oficial brigada C2 1 0

Educadora en el 
lleure

C2 1 1

Auxiliar escola 
bressol 

C2 1 1

GRUP AP

Peó brigada AP 1 0

PERSONAL FUNCIONARI 
ESCALA GRUP NÚMERO VACANT

FUNCIONARI HABILITACIÓ NACIONAL

SUBESCALA SECRETARIA-INTERVENCIÓ

Secretaria-
Intervenció

A1 1 1

Cercavila del dissabte de la Festa Major
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- La partida del servei neteja, que es passa de 92.500 
a 66.000 €. I J. Martra explica que durant el 2022 
igual que el 2021, a causa de la pandèmia, la partida 
incloïa a més de neteja, la desinfecció de les escoles 
i espais municipals, i enguany no s’haurà de fer la 
desinfecció, cosa que permet rebaixar la despesa.

- Les despeses de gestoria pugen de 25.000 
a 33.000 € i ho troba excessiu. Demana si és 
necessari. J. Martra respon que el programa de la 
gestió d’aigua ha quedat obsolet i s’ha comprat 
un nou programa. També es preveu els guardes 
dels gorgs com a serveis externs, i una partida per 
advocats. La resta és igual a l’any anterior.

- Els interessos dels préstecs no són tan baixos com 
deien. Passen de 1.900 a 12.000 €. J. Martra diu 
que la partida s’ha calculat a màxims, considerant 
que no es pogués amortitzar cap crèdit. Si es 
cobren subvencions s’amortitzarà capital, però es 
cobraran si es fan les obres, per tant, seria bo que 
no s’aturin per culpa dels recursos. F. Castanyer diu 
que els recursos que han presentat per considerar 
que es vulnerava la llei i no per paralitzar el projecte. 
J. Martra respon diu que són dos recursos en 
contra de les inversions. El primer recurs que es va 
contestar fa quinze dies, era per intentar aturar el 
finançament; i el segon, que es resoldrà al següent 
punt de l’ordre del dia, és per intentar aturar la 
licitació de les obres de la pista. F. Castanyer 
afegeix que han trigat cinc mesos a resoldre el 
primer recurs, i ara al mes de febrer han d’aprovar 
projectes, licitacions, quan fa més de dos anys que 
podria estar aprovat. No poden donar les culpes als 
grups de l’oposició per recursos per vulnerar la llei. 
Tenint en compte que les eleccions són al maig, ara 
no toca fer-ho tot a correcuita i culpar l’oposició de 
posar el recurs que podien haver resolt fa quatre 
mesos. S’han estat quatre anys sense tenir una 
previsió, ni projectes sobre la taula, i ara es vol 
demostrar que es poden fer coses, amb presses 
i sense finançament, per això han de fer les obres 
a crèdit. 

J. Martra concreta que el segon recurs és del 10 de 
febrer de 2023 i no han trigat cinc mesos. L’Alcalde, 
finalment, diu que són projectes d’envergadura 
que requereixen subvencions europees de molta 
complexitat, que tenen pràcticament concedides. 
Són projectes lents i complexos que no es fa en un 
any ni en dos, porten la seva tramitació. La feina es 
farà ben feta, no correran per les eleccions. Recorda 
que per ràtio d’habitants, Sant Feliu és el poble de 
la Garrotxa que té més subvencions. 

-En la liquidació de 2022, hi havia una partida de 
4.000 € pel Castell d’Hostoles que no se’n va fer 
ús i en pressupost d’enguany no hi ha cap partida 
al respecte. Interpreta que ni el 2022 ni el 2023 no 
s’ha fet res pel Castell d’Hostoles. E. Colom respon 
que des de Patrimoni de la Diputació, es donen 
per estabilitzades les obres del castell. S’ha fet la 

cisterna, la torre de dalt, els estadis entremitjos 
i les excavacions arqueològiques. Les possibles 
actuacions a fer serien incrementar volums i la 
Diputació no ho vol fer. F. Castanyer diu que havia 
vist el projecte definitiu del Castell d’Hostoles 
i hi havia més fases a fer, creu que s’han perdut 
subvencions per culpa d’algú i que la Diputació 
faria més actuacions. Ara diuen que es culpa de la 
Diputació. No és la primera vegada que enganyen a 
la gent des d’aquesta taula. S’han estalviat 4.000 € 
perquè el desbrossament de la vegetació es va fer 
amb col·laboració amb el PNZVG. L’Alcalde afegeix 
que se segueix la política de Patrimoni de la Diputació 
i que si sap alguna cosa que ells no sàpiguen que ho 
digui. 

-Demana a què es deu l’increment de 57.000 
a 62.000 € d’ingressos per taxa de subministrament 
d’aigua. J. Martra respon que, tot i no incrementar-
se les taxes, hi ha més ingressos per l’IBI de nous 
habitatges, i per tant més consum, més piscines. 
- Per connexions a Sant Iscle, no s’ha cobrat res el 
2022 i, per contra, s’incrementa de 41.000 a 55.000 €. 
J. Martra respon que hi ha més connexions, per 
haver-hi més cases, relacionat amb una partida 
d’inversions de 160.000 €, subvencionada al 100 
per 100, que consta al mateix pressupost.
-Demana per l’augment del cànon de sanejament 
aigua. J. Martra explica que l’ajuntament només el 
gestiona, es cobra i es paga. 
-Amb relació al recàrrec de constrenyiment 
i interessos de demora, veu que s’ha passat 
de 6.000 a 4.000 € i de 3.000 a 1.800 € . Amb 
relació a la resposta del recurs, que donava a 
entendre que hi havia unes partides que eren 
ingressos ordinaris o extraordinaris, i  ells  creien 
que havia de ser un ingrés extraordinari, ara 
es demostra que són partides que no et pots 
refiar i, per tant, hauria de ser extraordinària i no 
ordinària, perquè es pot cobrar o no.
-Sobre la partida de quotes d’urbanització, demana 
què són. J. Martra explica que són possibles 
contribucions especials per millores en alguns 
carrers. És una partida oberta per si es fan les obres, 
però no estan definides encara. 
-Amb relació als ingressos dels gorgs, es passa 
d’una partida de 57.000 a 10.000 € i a més, el 2022 

Castell d'Hostoles

Resum dels plens
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no s’ha cobrat res. J. Martra explica que el 2022 no 
està tancat, i respecte la disminució, està contenta 
perquè gran part era per l’incivisme dels usuaris 
i atès el bon comportament, no ha estat necessari 
imposar multes.
- La subvenció a l’escola bressol  és baixa, demana 
si és per disminució d’alumnes. J. Martra respon 
que no, que la Generalitat l’any 2022 es va posar 
al dia i va pagar unes subvencions endarrerides. 
Per això era molt més alt perquè comptava anys 
anteriors, i enguany hi ha més alumnes que l’any 
passat, però baixa l’ingrés. F. Castanyer afegeix 
que, per tant, a partir d’ara hauran de comptar 
amb aquests 32.000 € per a l’escola bressol 
i J. Martra conclou que dependrà de la gratuïtat 
i les places que hi hagi. Es preveu que en poc 
temps I1 (Infantil 1) també sigui gratuït durant 
l’horari lectiu. És una previsió per a l’any vinent.
-Demana per la partida de retorn de subvencions 
i J. Martra explica que es tracta del wifi, es varen 
pagar 15.000 € a la Fundació i ara una sentència 
els obliga a retornar-los. És un ingrés extraordinari.
-Amb relació a despeses, demana si s’ha retirat 
la subvenció a Niant i als caçadors. J. Martra diu 
que als caçadors es manté la subvenció. Les 
associacions presenten una justificació anual per 
poder cobrar la subvenció. En el cas de Niant, és 
molt nova, no tenen tresoreria, i s’ha pautat uns 
pagaments per activitats, dins d’aquests 800 € 
que inicialment se’ls volia donar, perquè no hagin 
d’assumir els costos durant tot l’any, per això no 
és subvenció nominativa. F. Castanyer creu que 
les nominatives són més clares i saben amb quins 
diners poden comptar a l’any, no com un calaix de 
sastre. L’Alcalde intervé per dir que no és un calaix 
de sastre, es dona suport a les activitats que es 
fan, i s’ha acordat fer-ho així, de moment, perquè 
fan activitats puntuals i és més fàcil justificar la 
despesa. Si cal es pot modificar en un futur.
N. Port demana per la partida d’aliments de 
menjador escolar de 5.520 €. E. Colom respon que 
una part és per al menjador de l’escola bressol, ja que 
se segueixen comprant  per exemple els berenars.

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 vots en contra (E. 
Briceño, S. Vilalta,  F. Castanyer i N. Port)
L’Alcalde explica que el pressupost és realista, 
compleix les regles d’estabilitat financera, 
sostenibilitat pressupostària i la regla de la despesa, 
i vistos els informes favorables, el seu vot ha estat 
favorable.
RECURS DE REPOSICIÓ CONTRA L’ACORD DEL 
PLE DE 26 DE GENER DE 2023 
F. Castanyer, actuant en el seu propi nom i interès 
i com a membre del grup municipal de JUNTS 
PER SANT FELIU, va presentar- en data 10 de febrer 
del 2023- un recurs contra l’acord del Ple d’aquest 

Ajuntament, de 26 de gener de 2023, pel qual 
s’aprovava el plec de clàusules administratives 
per procedir a la licitació dels treballs d’execució 
del projecte bàsic i executiu de construcció de la 
coberta de la pista poliesportiva. 
D’acord amb la documentació presentada i amb 
l’informe del secretari-interventor, que té  caràcter 
preceptiu, que considera ajustat a dret l’acord 
del Ple de l’Ajuntament de 26 de gener de 2023, 
es procedeix a desestimar el recurs de reposició 
interposat i denegar la suspensió sol·licitada.
L’Alcalde exposa que el dia 10 de febrer es va 
presentar un segon recurs, en aquest cas contra la 
licitació de la pista poliesportiva, projecte redactat 
per arquitectes del municipi, als qui agraeix la seva 
feina, i justifica jurídicament la desestimació del 
recurs. F. Castanyer expressa que en aquest recurs 
s’ha contestat amb rapidesa i vol manifestar que 
com a grup municipal han deixat treballar a l’equip 
de govern, no han posat pals a les rodes, ni han fet 
cap rebequeria com es va dir en aquest Ple, sinó 
que ho han fet per considerar que estaven fora de 
la llei. “Vosaltres no deixàveu treballar a l’anterior 
equip de govern, i éreu experts en posar pals a les 
rodes”. Amb relació al recurs, la resposta els sembla 
correcte, està ben fonamentat, però voten en 
contra.
L’Alcalde no comparteix les manifestacions, 
creu que són pals a les rodes i posen en risc les 
subvencions. Espera procedir a la licitació d’un 
projecte que no és només de la coberta del 
poliesportiu, sinó un projecte a llarg termini, amb 
7.000 m2 de plaques fotovoltaiques per una 
futura comunitat energètica, que consideren molt 
bona pel poble. F. Castanyer, demana si amb 
l’acord complien la llei, perquè en el Ple consta 
explícitament, que tots varen reconèixer que tots 
incomplien la llei. L’Alcalde respon que s’ha resolt 
el recurs i es compleix la normativa legal. 
S. Vilalta demana que tant els plens ordinaris com 
extraordinaris es puguin fer dijous.
S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 vots en contra 
(E. Briceño, S. Vilalta,  F. Castanyer i N. Port)

L’alcalde aixeca la sessió.  

Troba serveis i
infomació
d'aquest ajuntament:

www.santfeliudepallerols.cat
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SESSIÓ ORDINÀRIA DEL 23 DE MARÇ  
DE 2023

Assistents: tots els regidors i regidores del 
consistori, llevat de Francesc Prat que ha excusat 
la seva absència.
Secretari – Interventor: Carles Fita Alegre

DESPATX OFICIAL: L’Alcalde detalla l’agenda de 
reunions en les quals ha participat.

APROVACIÓ DE LES ACTES ANTERIORS

S’aproven per unanimitat dels assistents les actes 
del Ple Ordinari del 26 de gener i les dels plens 
extraordinaris de 13 de gener i 27 de febrer de 2023 
amb el següent debat:
S. Vilalta diu que en la carpeta del Regidor no li 
apareixen les actes, que sí sortien en la convocatòria. 
J. Martra afegeix que coneixedors del problema, 
varen adjuntar les actes amb la convocatòria. 
C. Font, respecte de l’acta de 26 de gener de 2023, 
en el segon punt, afegeix que va dir: “que les obres 
s’havien consensuat amb l’empresa Noel, que és 
qui va pagar el parc”. En els punts 10 i 11 consta la 
intervenció de C. Font i ha de dir E. Colom. En precs 
i preguntes també ha de dir E. Colom.
El Secretari informa que existeix un error en l’acta 
del dia 13 de febrer, perquè consta que E. Briceño 
va votar, quan no havia assistit a la sessió. No varia 
el còmput de vots emesos.
J. Martra, en l’acta del dia 27 de febrer, s’esmena el 
nom del veïnat Pallerols.

DECRETS D'ALCALDIA 

Es dona compte dels Decrets d’Alcaldia dictats des 
de la convocatòria de la darrera sessió Plenària, pel 
control i coneixement de tots/es els/les regidors/es 
de la Corporació. 
F. Castanyer demana pel Decret núm. 109, sobre 
reforma vestidors piscina per import de 39.400 €. 
Afegeix que legalment fins a 40.000 € no cal, 
però demana si hi ha tres pressupostos. C. Font 
diu que legalment no és exigible i F. Castanyer 
afegeix que encara que no sigui obligat, considera 
que èticament i per tenir un ajuntament amb 
transparència, s’hauria de fer i aniria molt bé pel 
municipi. L’Alcalde acaba dient que es compleix la 
normativa.
Respecte del Decret 121, F.Castanyer diu que hi 
ha factures per import 10.343 € que no es podien 
pagar perquè no consten en el Decret i hi ha 
informe d’objecció de l’interventor. L’Alcalde diu 

que no és així, són despeses recurrents com el 
subministrament de gasoil, d’electricitat, i s’hauria 
de fer el procés corresponent de concurs, però és 
complex. J. Martra diu que caldria fer un concurs 
per despeses recurrents, per exemple anar a posar 
benzina. I el Secretari matisa que no s’ha fet el 
concurs, però si el guanyés una benzinera d’Olot 
s’hauria d’anar forçosament allà a carregar  i no surt 
a compte, és legal i l’Alcalde aixeca l’objecció i diu 
que abans també es feia així.

La Corporació queda assabentada.

CONVENI PER REGULAR EL FINANÇAMENT DEL 
SERVEI DE MENJADOR ESCOLAR DE L’ESCOLA 
ROCALBA AMB EL CONSELL COMARCAL DE LA 
GARROTXA

Des del curs 2021-2022 el Consell Comarcal assumeix 
la gestió del servei de menjador escolar de l’Escola 
Rocalba i de l’Escola Bressol Petits Pescallunes. 
Amb  l’objectiu de regular el finançament, en cas 
de dèficit d’aquest servei, es proposa formalitzar 
aquest nou conveni de col·laboració entre el 
Consell Comarcal de la Garrotxa i l’Ajuntament de 
Sant Feliu de Pallerols. 

E. Colom explica que hi ha un preu taxat amb 
l’empresa adjudicatària i que l’ajuntament assu-
meix una petita part del cost que les famílies no 
paguen i  la diferència es vehicula a través del 
conveni.
S. Vilalta demana perquè es passa avui al Ple, si té 
data de juny de 2022. E. Colom diu que és el CCG 
qui ho proposa ara F. Castanyer diu que no cal 
donar les culpes als altres, que el CCG el té aprovat 
des del 15 de juny i és l’ajuntament que no ha fet la 
feina. Pregunta quin és l’import de la diferència 
i J. Martra diu uns 6.000 €. 
F. Castanyer diu que el menjador de l’Escola 
Bressol no té dèficit, però el de l’Escola Rocalba el  
té de 12.000 € i no hi ha partida al pressupost.
J. Martra diu que sí que consta partida de 13.000 € 
pel Consell Comarcal dins la partida general de 
58.000 €, i s’ha fet en funció de la liquidació que ha 
enviat el Consell Comarcal.  F. Castanyer diu que  
tot i que el menjador escolar de l’Escola  Rocalba 
s’ha incrementat un 33% i l’ajuntament ha de pagar 
uns 12.000 €, votaran a favor del conveni.
J. Martra acaba dient que el cost del servei s’ha 
incrementat, per la pujada dels salaris i de les 
matèries primeres, però no afecta les famílies 
perquè ho assumeix l’ajuntament.

S’aprova per unanimitat dels assistents. 
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CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE ADRINOC, 
C.C.G. I ELS 21 MUNICIPIS RURALS INCLOSOS EN 
L'ÀMBIT D'ACTUACIÓ LEADER 

El programa LEADER és una metodologia de 
treball de la política de desenvolupament rural 
europea que s’ha aplicat durant les tres darreres 
dècades a la comarca de la Garrotxa, a través de la 
qual es persegueix el desenvolupament integral 
de les zones rurals amb la participació i el consens 
de tots els seus actors locals. 

Mitjançant el Leader es promou que els agents 
locals posin en marxa estratègies innovadores, 
amb un enfocament anomenat bottom-up, és a 
dir, una metodologia ascendent, on les decisions 
es prenen des de cada territori, amb els recursos 
que les administracions posen a la seva disposició. 

En el territori existeix l’Associació per al 
Desenvolupament Rural Integral de la zona Nord-
Oriental de Catalunya (ADRINOC) constituïda el 
30 de juny de 2008 que té entre els seus objectius 
específics, entre altres, gestionar i optimitzar els 
recursos econòmics que siguin assignats al seu 
àmbit territorial pel Programa Leader de la Unió 
Europea, assumint a aquest efecte les funcions 
de “Grup d’acció local” d’acord amb les directives 
comunitàries. 

En data 28 de juliol de 2022, mitjançant Sessió 
ordinària del Ple, es ratifica el Decret d’Alcaldia 
2022DECR000302, on s’establia l’adhesió a Adrinoc. 

F. Castanyer demana que caldria una xerrada 
informativa per a la població. E. Colom diu que es 
va passar la informació per xarxes. 

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

ORDENANÇA REGULADORA DE LA GESTIÓ 
DELS RESIDUS MUNICIPALS 

Proposta d’acord:

 En data 20 de desembre de 2018 s’aprova 
implementar un nou sistema de gestió de residus 
al municipi de Sant Feliu de Pallerols. L’informe de 
secretaria de data 15 de març de 2023, exposa el 
procediment a seguir per l’aprovació de l’ordenança 
reguladora de la gestió dels residus municipals. 
 
Aquesta nova implementació al municipi fa 
necessari aprovar una nova ordenança per regular 
les conductes i activitats dirigides a la gestió dels 
residus municipals, tant per part de l’Ajuntament 
com per part dels usuaris, per fomentar, per aquest 
ordre:

- La prevenció i reducció de la producció dels 
residus i llur perillositat
- La reutilització i preparació per a la reutilització
- El reciclatge i altres formes de valorització 
i eliminació, amb la finalitat d’aconseguir el 
millor resultat ambiental global i mitigar els 
impactes adversos sobre la salut humana i el 
medi ambient. 

C. Font diu que no es tracta d’una ordenança fiscal, 
sinó de gestió i funcionament, per controlar la 
conducta i els mals usos, afegeix la recollida tèxtil, 
olis i piles. Es podran imposar sancions.

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

Contenidors a la Carretera de la Fàbrega

Interior de l'escola bressol Petits Pescallunes
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MESA DE CONTRACTACIÓ PERMANENT

Es considera convenient per facilitar el funciona-
ment dels serveis municipals crear una mesa de 
contractació de caràcter permanent per assistir en 
els procediments de contractació que siguin com-
petència del Ple. 
Membres de la Mesa de Contractació Permanent: 

- Maria Gironès i Danès, que actuarà com a 
Presidenta de la mesa. 
- Iona Cervià Peris, Vocal, o tècnic/ca de la 
Corporació. 
- Carles Fita Alegre, Vocal, o persona que ocupi el 
càrrec de Secretari- Interventor, de la Corporació. 
- Montserrat Serra Freixa, que actuarà com 
a Secretària de la mesa, o funcionari a qui es 
delegui.

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

ADHESIÓ AL CONSORCI DEL TRANSPORT 
PÚBLIC DE L'ÀREA DE GIRONA, AUTORITAT 
TERRITORIAL DE MOBILITAT (ATMG)

El Consorci del Transport Públic de l’Àrea 
de Girona, Autoritat Territorial de Mobilitat 
(Consorci ATMG) es constitueix el 2006 per la 
coordinació del sistema de transport públic de 
viatgers a les comarques gironines i pel disseny 
i implementació d’una política de tarifes dels 
serveis de transport públic adherits. Actualment, 
l’integren 45 ajuntaments i 3 consells comarcals, 
juntament amb la Generalitat de Catalunya.  

El 17 de juny de 2022, el Consell Comarcal de la 
Garrotxa manifestat la voluntat de formar-ne 
part, ampliant el seu territori i incorporant tots 
els municipis de la Garrotxa. Aquesta proposta es 
presenta al Consell d’Alcaldies de la Garrotxa de 
9 de setembre de 2022.
Per tant, l’Ajuntament de Sant Feliu s’adhereix com 
a nou membre del consorci ATMG. La participació 
en el finançament del Consorci ATMG contempla 
una aportació de 2,807 € per habitant que es 
calcula a partir de les darreres dades de població 
publicades per IDESCAT per a cada municipi. Per 
Sant Feliu representa un import de 4.086,99 € 
anuals (1.456 habitants /dades població IDESCAT 
2021). 

J. Martra informa de la proposta del Consell 
Comarcal, amb un plànol de les zones delimitades. 
Té per objectiu millorar la mobilitat pública 

i F. Castanyer retreu que l’ajuntament de Sant 
Feliu sigui l’últim d’afegir-s’hi, tot i ser una proposta 
molt bona per incentivar el transport públic. 

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

CONVENI AMB EL BISBAT DE GIRONA-
PARRÒQUIA DE SANT FELIU DE PALLEROLS

S’aprova  un Conveni de concessió d’ús ocasional 
de l’Església de la Capella del Roser de Sant Feliu 
de Pallerols entre l’Ajuntament de Sant Feliu de 
Pallerols i el Bisbat de Girona-Parròquia de Sant 
Feliu de Pallerols, per una durada de 25 anys 
prorrogables.
Aquest conveni és necessari perquè l’ajuntament 
pugui atendre els interessos públics que té 
encomanats i actuar d’acord amb els principis 
d’eficàcia, descentralització i coordinació, d’acord 
amb la llei i el Dret. 
Les dues parts consideren la necessitat d’una 
rehabilitació de l’edifici que permeti la conservació 
de l’immoble i alhora la utilització del mateix pel 
desenvolupament d’activitats socioculturals (actes 
culturals, acadèmics, institucionals, museístics 
i anàlegs) sempre respectant l’espai de culte. 

C. Font informa que el conveni pretén protegir el 
patrimoni cultural, inclourà la realització d’obres 
i té una durada de 25 anys. Les activitats que es 
vulguin realitzar s’hauran de comunicar al Consell 
Parroquial. També les obres hauran de tenir el 
vistiplau del Consell Parroquial. Informa que des 
del segle XVIII, segons l’historiador Xavier Solà,  els 
cavallets ja estan vinculats a la Capella del Roser. Ho 
diu per valorar que els Cavallets, Gegants i Mulassa 
hi tinguin una estada. També es compta amb l’ajut 
de la Diputació per tenir subvencions per les obres 
a realitzar.
F. Castanyer diu que l’ajuntament no té poder 
de decisió, sempre haurà de demanar permís al 
Consell Parroquial. És un pas enrere perquè creu 
que l’ajuntament hauria de tenir més potestat. 
Tant ell com S. Vilalta diuen que en l’informe de 
la tècnica municipal es preveu una despesa de 
85.000 € perquè l’espai sigui útil al públic, o sigui 
per reunir els requisits exigibles. 
L’Alcalde afegeix que les millores es faran amb 
subvencions de la Diputació i que la interpretació 
de l’informe de la tècnica no és la mateixa. 
F. Castanyer reitera que l’ajuntament haurà de fer 
una inversió en un edifici del qual no n’és propietari 
i no entén que l’ajuntament hagi d’aportar aquests 
85.000 €, quan el Bisbat ja té un conveni amb la 
Diputació.
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J. Martra diu que les subvencions de patrimoni 
són exclusives per edificis amb uns requisits, i no 
impedeix rebre subvencions per altres inversions. 
L’Alcalde diu que es tracta de tenir un espai més.

S’aprova per 4 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font i J. Martra) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

DESAFECTACIÓ DE LLIBRES DE LA BIBLIOTECA 
MUNICIPAL 

El fons de la biblioteca és un recurs dinàmic. 
Cal una constant entrada de nous materials 
i l’eliminació dels vells per garantir la seva utilitat 
per a la comunitat i un nivell acceptable de rigor. 
És per aquest motiu que la Biblioteca Josep Maria 
de Garganta ha retirat de les prestatgeries tot un 
llistat de llibres que queden a disposició de qui hi 
tingui un interès. 

S’aprova per unanimitat dels assistents. 

PRECS I PREGUNTES

ESPAI PROTEGIT DEL BRUGENT
E. Briceño demana els comptes, ja que a 23 de 
març no se’n sap res. Aquest tema obre un ampli 
debat perquè l’Alcalde diu de moment no tenen 
tota la informació documentada quan, segons 
l’oposició, ells ja hi han tingut accés. Afegeixen que 
Les Planes ja ho tenen ingressat des de fa quatre 
mesos. N. Port diu que fa diversos plens que ho 
demanen i creu que hi ha un problema.
F. Castanyer vol deixar palès el mal funcionament. 
No pot ser que l’alcalde, al mes de març, no sàpiga 
quin import s’ha de cobrar. L’empresa privada va 
liquidar a les Planes i no a l’ajuntament. La liquidació 
havia de ser de 57.000 € en el pressupost de 2021. 

La secretària ja deia que inflaven els ingressos, i la 
prova és que no s’han ingressat.

AIGUA DE SANT ISCLE

L’Oposició demana si hi ha 10 comptadors nous 
i si aquests disposen d’aigua sense haver signat els 
contractes. J. Martra respon que legalment no es 
pot cobrar fins que no es doni el servei i ara s’estan 
redactant els contractes. Afegeix que demanarà 
a la persona que prepara els contractes com estan 
els tràmits. 
F. Castanyer afegeix que la portada d’aigua era una 
preocupació de tots, ja en el seu moment varen fer 
les gestions necessàries perquè fos possible. Ara 
els pot felicitar per les subvencions extraordinàries 
que s’han obtingut i que han ajudat molt. Però 
insisteix que les coses s’han  de fer ben fetes, i no 
tenir contracte signat no és bona gestió. 
F. Castanyer vol deixar constància del menyspreu 
i prepotència que han rebut durant tot aquest 
temps que han estat a l’oposició. Avui el Ple ha 
estat un exemple, doncs més d’una vegada l’han 
tret la paraula, en el darrer ple, encara que fos 
extraordinari l’alcalde regula el torn de paraules, 
va demanar per al·lusions perquè creu que en un 
moment determinat se’ls va faltar al respecte, se’ls 
va tractar de nen petit i que feien rebequeries, i  
no se’ls va donar la paraula.  Vol recordar que no 
és  només a ells que se’ls ha denegat la paraula, vol 
fer constar que en un ple va venir la directora de 
l’escola per exposar un tema que en aquell moment 
era bastant preocupant, va demanar la paraula 
i tres vegades l’alcalde li va denegar, quan havia 
acabat el ple. S’omplen la boca de democràcia i de 
transparència, i res.
Afegeix que quan l’actual equip de govern estava 
a l’oposició, disposaven d’un local com a grup 
municipal dins de l’ajuntament, i amb les claus 
pertinents per entrar-hi. Sempre han tingut clar 
que l’ajuntament és de tots i tots tenen els mateixos 
drets, l’única diferència és que teniu majoria 
i decidiu. Però el primer que han fet en entrar al 
govern, ha estat fer entregar les claus, suposa que 
per desconfiança, i varen retirar el lloc de reunió a 
la biblioteca. Això demostra el menyspreu.

Dipòsit d'aigua potable de Sant Iscle de Colltort

Interior de la biblioteca Josep Ma de Garganta
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També vol fer constar que els recursos que han 
interposat no són per aturar projectes, sinó per 
fer les coses ben fetes, i perquè creuen que hi 
ha irregularitats greus o molt greus. Posa com 
a exemple el tema de la permuta de la botiga 
d’Anna Serrat, i se’ls va donar la raó en aquest 
sentit. També amb el tema de l’endeutament els 
va semblar que no era del tot correcte. I respecte 
al mal funcionament d’aquesta administració, 
pregunta si saben quants secretaris han passat en 
la seva legislatura. 

ENDEUTAMENT 

F. Castanyer diu que actualment està pendent un 
crèdit amb Bankia de 91.000 € que ve de l’antic govern. 
El 24 de març, l’actual equip de govern ha demanat 
un altre crèdit de 327.000 €. El 15 de setembre se’n 
demana un altre de 498.000 €, o sigui que en els 
últims 6 mesos s’han endeutat en 826.000 €. 
L’Alcalde respon que efectivament s’han demanat 
aquests préstecs. El de 91.000 € demanat per 
l’anterior equip de govern el 2012, ara s’ha acabat 
de pagar i representava el 85% del pressupost 
municipal. Els actuals préstecs s’han demanat per 
poder planificar les inversions de la pista esportiva, 
la reforma de Ca Les Hermanes, l’adquisició d’un 
vehicle elèctric, entre d’altres, ja que la tresoreria 
municipal era mínima. Es liquidaran quan es rebin 
les subvencions corresponents. 
Al llarg d’aquests 4 anys, l’Equip de Govern ha 
obtingut un total d’1.680.000 €, s’han obtingut 
gràcies a la mala gestió que s’està fent?
F. Castanyer diu que efectivament l’endeutament 
el 2012 va ser molt fort, però era necessari per al  Pla 
del Bastons. L’ajuntament es va haver de quedar 
parcel·les i pagar la urbanització i si es venien, 
s’eixugava el crèdit. És a dir, hi havia un patrimoni 
que responia del deute. Actualment, amb les 
subvencions previstes en els quadres d’inversions, 
no s’eixuga el deute, vol dir que per eixugar–lo es 
compta amb subvencions que encara s’han de 
demanar?
L’Alcalde respon que fins ara s’ha anat pagant el 
deute anterior, i a partir d’ara el deute que s’haurà 
d’assumir serà d'entre 70.00 i 80.000 €. Encara que 
no es rebin les subvencions es podrà assumir les 
quotes del préstec. Amb la política de contaminació 
que utilitza vol confondre, però l’alcalde els pot 
explicar la realitat.
F. Castanyer diu que no utilitza política de 
contaminació, ha volgut fer aquesta explicació al 
Ple, perquè la gent no s’ho creu. Ni l’Ajuntament 
d’Olot ha demanat un deute d’aquest import en sis 
mesos. I si l’ajuntament de Sant Feliu ho ha fet, s’ha 
d’explicar. Cal dir que es compta amb subvencions 
que encara s’han de demanar és enganyar al 
poble. Afegeix que per fer pagaments de les obres 
l’ajuntament té una pòlissa de 250.000 €.

PROJECTE PATI ESCOLA ROCALBA

N. Port demana com està la tramitació i quin cost 
ha tingut el projecte del pati de l’Escola Rocalba. 
E. Colom diu que està aturat perquè no s’ha pogut 
tramitar dins de termini, ja que no es disposava de 
secretari i el particular ha demanat un certificat 
d’aprofitament. i la situació està així. Ara no té el 
cost, però li pot facilitar. F. Castanyer  afegeix que 
creu que tenen un problema perquè mai tenen la 
culpa de res, sempre és culpa d’un altre. I diu que 
és al·lucinant que essent el regidor no sàpiga el 
que ha costat, són uns 8.000 € que no han servit 
per res.
ESPAI PELS CAVALLETS, GEGANTS I MULASSA
N. Port diu que al poc d’entrar a l’equip de govern, 
varen prometre que tindrien un espai adequat per 
la Faràndula. Es va desestimar una subvenció d’uns 
200.000 €, que es podia recuperar, però l’alcalde va 
dir que la desestimava perquè no era un projecte 
seu.
L’Alcalde respon, com ja han dit altres vegades, 
que creien que la Capella del Roser era un espai 
més idoni des del punt de vista històric. E. Colom 
puntualitza que la subvenció no estava concedida 
i F. Castanyer diu que hi havia possibilitats de 
rebre-la i constava en una partida del pressupost 
de l’Estat. Va parlar amb l’alcalde perquè calia un 
compromís en ferm d’utilitzar-la, i l’alcalde després 
de parlar amb l’equip de govern la va desestimar 
i va anar a altres ajuntaments, per exemple Beuda. 
A més, hi havia la possibilitat de tenir una subvenció 
i disposar un local pels cavallets i ara no tenen res.
E. Colom  respon que l’actual equip de govern 
va optar per altres prioritats i varen decidir 
apostar i demanar una subvenció per Ca 
Les Hermanes i per cobrir la pista amb plaques 
fotovoltaiques i les varen concedir. 

JARDINERES 
N. Port es queixa que s’han posat tres jardineres 
per import de 1.400 € davant la casa d’un regidor, 
pagant l’ajuntament. I F. Castanyer afegeix que li 
hauria fet vergonya. L’Alcalde respon que, davant 
un problema de circulació, es va arribar a aquest 
acord entre el veí i la fàbrica del davant. 

L’alcalde aixeca la sessió.  

Capella del Roser

Resum dels plens
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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL 13 
D'ABRIL  DE 2023

Assistents: tots els regidors i regidores del consistori.
Secretari – Interventor: Carles Fita Alegre.

APROVACIÓ DE L’ACTA ANTERIOR 

S’aprova per 8 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra, F. Castanyer, N. Port i S. Vilalta). 
Sense el vot de F. Prat per no haver assistit al ple 
objecte d’aprovació. 

ADJUDICACIÓ DE CONTRACTE DE LES OBRES 
DE LA PISTA POLIESPORTIVA

El 22 de març de 2023 va finalitzar el termini de 
licitació per construir la marquesina de cobriment 
de la pista poliesportiva d’acord amb el projecte 
degudament aprovat. Presenten les seves 
proposicions les empreses següents:

- SERRALLERIA ROCA S.L.
- GRUP XAVIER BABOT S.L.U.
- BON AVANTATGE S.L.
- RUBAU TARRES, SAU
- CORPI OBRES I PROMOCIONS, SL
- PERE BOADA COMAS, SL
- CONSTRUO CONSTRUCCIONS GENERALS, SL

El 24 de març la Mesa de Contractació de 
l’Ajuntament procedeix a l’obertura del sobre A 
– Documentació administrativa, requerint a les 
empreses SERRALLERIA ROCA S.L., GRUP XAVIER 
BABOT S.L.U. i BON AVANTATGE S.L. que aportin 
la documentació esmenable en el termini de tres 
dies naturals. S’accepta la documentació presen-
tada de les empreses SERRALLERIA ROCA S.L. 
i GRUP XAVIER BABOT S.L.U. i es deixa exclòs del 
procediment a l’empresa BON AVANTATGE S.L. per 
no aportar la documentació requerida.
Amb data 31 de març de 2023 es procedeix a 
l’obertura del sobre B on s’aporta l’oferta econòmica 
i els criteris avaluables automàticament establerts 

a l’apartat H, del Plec de Clàusules Administratives, 
obtenint la següent puntuació:

(Vegeu quadre a peu de pàgina)

La Mesa de contractació proposa a l’òrgan de 
contractació, per UNANIMITAT, com empresa 
adjudicatària per a la contractació de la 
marquesina de cobriment de la pista poliesportiva 
amb estructura d’acer laminat a l’empresa PERE 
BOADA, S.L.

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

APROVACIÓ DE L'EXPEDIENT DE 
CONTRACTACIÓ DEL PROJECTE DE LA XARXA 
DE DISTRIBUCIÓ D'AIGUA POTABLE DE SANT 
ISCLE DE COLLTORT

Característiques del contracte: 

Tipus de contracte: Obra

Objecte del contracte: Execució de les obres 
del projecte de la xarxa de distribució principal 
d’aigua potable de Sant Iscle de colltort a Sant 
Feliu de Pallerols

Procediment de 
contractació: Obert 
simplificat

Tipus de Tramitació: 
ordinària

Valor estimat del contracte: 191.592,10 €

Pressupost base de 
licitació IVA exclòs: 
159.660,0€

IVA%: 33.528,62 €

Pressupost base de licitació IVA inclòs: 193.188,71€

Durada contracte: Tres 
mesos i mig

El contracte no preveu 
prorrogues, tal com 
s’ha previst a l’apartat 
D2 del quadre de 
característiques del 
PCAP.



24

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB 
L'AJUNTAMENT DE LES PLANES D'HOSTOLES 
PER LA GESTIÓ DELS GORGS

Conveni d’encàrrec de gestió entre l’ajuntament 
de les Planes d’Hostoles i l’ajuntament de Sant 
Feliu de Pallerols per a la gestió de l’Espai protegit 
del Brugent dins el projecte presentat a l’ACA per 
a la conservació dels espais fluvials.

Amb data 23 de setembre de 2021, mitjançant 
sessió ordinària de Ple, es va aprovar el Conveni de 
col·laboració entre l’Ajuntament de Sant Feliu de 
Pallerols i l’Ajuntament de les Planes d’Hostoles per 
a l’execució del projecte en comú de la gestió de 
l’Espai Protegit del Brugent.
Aquest conveni preveia una pròrroga d’una 
anualitat, la qual cosa, va deixar d’estar vigent al 31 
de desembre de l’any 2022. Per tal de seguir amb 
la gestió comuna és necessari aprovar aquest nou 
conveni de col·laboració. 

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

L’alcalde aixeca la sessió.  

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL 2 DE 
MAIG DE 2023

Assistents: tots els regidors i regidores del consistori.

Secretari – Interventor: Carles Fita Alegre- assisteix 
telemàticament.

APROVACIÓ DE L’ACTA ANTERIOR 

S’aprova per unanimitat l’acta del Ple Ordinari del 
13 d’abril de 2023 sense esmenes ni comentaris.

SORTEIG PÚBLIC PER A LA DESIGNACIÓ DELS 
MEMBRES DE LA MESA ELECTORAL A LES 
ELECCIONS LOCALS DEL DIA 28 DE MAIG DE 
2023.

S’aprova el sistema d’elecció dels Membres de 
la Mesa Electoral, determinat en el Programa 
Informàtic IDA CELEC.

L’alcalde dona lectura de les persones que han 
estat designades per formar les Meses electorals 
i s’acorda notificar-ho als interessats. 

S’aprova per unanimitat.

SOL·LICITUD DE LA SUBVENCIÓ PER LA 
COMPENSACIÓ ECONÒMICA A FAVOR D'UNA 
RETRIBUCIÓ D'UN CÀRREC ELECTE

S’acorda sol·licitar al Departament de Presidència 
la participació de l’Ajuntament i la concessió de la 
Subvenció per a retribucions a càrrecs electes 2023. 
Fa referència a la retribució que cobra l’Alcalde 
de l’Ajuntament de Sant Feliu de Pallerols, amb 
una dedicació laboral del 75% de la jornada, per a 
l'exercici 2023.

No hi ha intervencions. 

S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra, F. Prat) i 4 abstencions 
(F. Castanyer, N. Port, E. Briceño i S. Vilalta) 

ES DONA COMPTE DELS INFORMES DEL 
PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT I MOROSITAT 
DE L'ANY 2022

Període Període mitjà de pagament

Primer trimestre 47,19

Segon trimestre 25,98

Tercer trimestre 30,51

Quart trimestre 73,40

J. Martra informa que s’ha complert durant els tres 
primers trimestres, però el quart, a causa d’uns 
endarreriments dels mesos d’octubre i novembre, 
no es va poder complir, tot i que es va recuperar al 
desembre.

La Corporació queda assabentada.

ES DONA COMPTE DEL CONTROL FINANCER 
DEFINITIU I DELS RESULTATS DEL CONTROL 
INTERN DE L'ANY 2022

J. Martra apunta que es fa amb la conformitat 
d’Intervenció.

La Corporació queda assabentada.

Resum dels plens
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ES DONA COMPTE DE L'INFORME ANUAL 
D'AUDITORIA I DE CONTROL PERMANENT 
PLANIFICABLE DE L'ANY 2022

J. Martra  especifica que aquest informe té la 
conformitat d’Intervenció a les entitats del Sector 
Públic Local i les Bases d’Execució del Pressupost 
de l’any 2023.

La Corporació queda assabentada.

ES DONA COMPTE DEL PLA ANUAL DEL 
CONTROL FINANCER PER A L'EXERCICI 2023

J. Martra explica que no representa canvis en 
relació amb el 2022 i s’ajusta al que exigeix la llei.

La Corporació queda assabentada.

ES DONA COMPTE PMP1T I INFORME 
DE MOROSITAT DE L'ANY 2023

J. Martra  puntualitza que fa referència al  Primer 
Trimestre de 2023.

Entidad Ratio
Operaciones 

Pagadas 
(días)

Importe
Pagos

Realizados
(euros)

Ratio
Operaciones
Pendientes

(días)

Importe
Pagos

Pendientes
(euros)

PMP
(días)

Sant 
Feliu de 
Pallerols

18,45 311.967,10 25,34 1.633,00 18,49

PMP
Global

311.967,10 1.633,00 18,49

MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 3/2023
 
C. Font informa que s’utilitza el romanent de 
tresoreria per a la despesa de la piscina municipal 
i per a l’abastament de l’aigua de Sant Iscle, ja que 
les despeses no es poden demorar fins a l’exercici 
següent i per a les quals el crèdit consignat en el 
vigent Pressupost de la Corporació, és insuficient. 

SUPLEMENTS: 
Partida  Nom  Import 
161/60900  ABASTAMENT  80.000,00
 AIGUA SANT ISCLE    
342/63204  PISCINA MUNICIPAL    25.000,00 
TOTAL SUPLEMENTS   105.000,00

FINANÇAMENT: 
ROMANENT DE TRESORERIA
PER A DESPESES GENERALS:  105.000,00

Davant la pregunta de F. Castanyer demanant de 
quines partides ha sortit el romanent, J. Martra 
exposa que prové de la liquidació del pressupost 
i és excedent, és a dir estalvi, del pressupost de 
l’ajuntament  a 31 de desembre de 2022.
S’aprova per 5 vots a favor (A. Colomer, E. Colom, 
C. Font, J. Martra i F. Prat) i 4 en contra (F. Castanyer, 
N. Port, E. Briceño i S. Vilalta)

INFORMES I DECRET D'APROVACIÓ DE LA 
LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'ANY 2022

J. Martra informa que es dona compte de la 
Liquidació del Pressupost de 2022. Consten els 
informes d’intervenció, estabilitat pressupostària 
i regla de la despesa. A grans xifres, a la pàgina 7 de 
l’informe, es diu que hi ha 350.000 € de romanent 
de tresoreria. L’any es tanca en 90.000 € d’anualitat 
teòrica, amb endeutament de 61 %, i amb una 
disponibilitat de més d’un milió d’euros.
L’Alcalde afegeix l’agraïment a la regidora per poder 
presentar un resultat positiu, i per la planificació 
de tresoreria. Al compte corrent de CaixaBank hi 
ha un saldo positiu de 156.566,43 €, al compte de 
La Caixa 723.608,18 € i 32.766,91 € al compte del 
BBVA. A més, l’ajuntament disposa d’una pòlissa 
no utilitzada de 200.000 euros a 31 de desembre de 
2022. És a dir, un total disponible a 31 de desembre 
de 2022 d’1.112.941,50 €. 
Actualment, l’ajuntament de Sant Feliu de Pallerols 
té pendent la resolució de diferents subvencions. 
La relació de les subvencions més destacades, 
pendents d’executar concedides el dia d’avui són 
les següents: 

Fons de cooperació econòmica i cultural 
(Diputació de Girona)   62.872,32 €

- Despeses culturals: 9.055,05 euros 

- Despeses corrents: 51.311,95 euros 

- Despeses noves tecnologies: 1.105,32 euros 

- Actuacions en camins municipals: 1.400 euros 

PAES (Diputació de Girona)   45.666,50 €

- Línia L1-Comptabilitat energètica: 972 euros 

- Línia L3-Enllumenat: 13.485,52 

- Línia L6-Comunitat energètica: 31.208,98 euros 

PUOSC (Generalitat de Catalunya) 369.998,60 € 

- Petits municipis: Distribució primera planta Ca les 
Hermanes: 119.998,6 euros 

- Inversions: Coberta pista poliesportiva: 250.000 
euros 
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DUUS 5.000 (Unió Europea)   224.097,90 €

- Cotxe elèctric brigada municipal: 36.938,45 euros 

- Plaques solars edificis municipals: 187.159,45 euros 

Inversió municipal cementiri
(Diputació de Girona)    22.590,66 € 

Subvenció per executar el projecte de la xarxa de 
distribució principal d’aigua potable (Diputació 
de Girona): 80.000 euros 

Resultat Pressupostari (Resultat de tresoreria 
Ajustat I+II 276.150,63 euros): 
Resultat de Tresoreria (Romanent de tresoreria 
total 195.953,16 euros):

La Corporació queda assabentada.

Davant la pregunta de S. Vilalta de si s’ha d’aprovar 
el Decret, J. Martra respon que la liquidació del 
Pressupost s’aprova per Decret i només cal donar 
compte al Ple.
F. Castanyer exposa que encara que no s’hagi 
d’aprovar el Decret, vol manifestar que llegint els 
Informes està bé, no hi ha res a dir, però vol dir que 
el paper ho aguanta tot, hi ha un ball de números 
i ho han fet quadrar com els ha convingut. Tal com 
presenten els números sembla que econòmicament 
l’ajuntament vagi bé, i si fos així no haurien de 
demanar dos crèdits. També estaria bé dir que hi 
ha coses a fer, però que l’endeutament ha pujat 
considerablement, estem al 61% i encara cal fer obres.
J. Martra respon que l’ha sorprès la forma com 
ho ha dit, perquè sembla que falti al respecte, no 
als regidors de govern, sinó al personal tècnic de 
l’ajuntament que han fet bona feina, i a més hi ha 
un Secretari-interventor que emet informes sobre 
la feina feta. Afegeix que les obres pendents ja tenen 
el finançament previst i no caldrà demanar més 
endeutament. L’Alcalde afegeix que l’ajuntament 
compta amb assessoria externa. 
F. Castanyer diu que no ha volgut faltar al respecte 
a cap treballador. En el Ple passat ja varen dir 
que tenien unes discrepàncies a l’hora de fer les 
valoracions, hi havia un informe desfavorable de 
l’anterior secretari, i ja varen dir que no estaven 
d’acord amb la forma com es va solucionar, i ara fan 
el mateix. No vol faltar al respecte sinó manifestar 
la mala gestió per part de l’equip de govern. El 
paper tot ho aguanta, però la realitat és diferent. 
F. Prat diu que hi ha diners en efectiu als comptes 
i es podran retornar els préstecs, no entén la seva 
intervenció les obres es fan amb crèdits i amb 
disponibilitat pròpia.

L’Alcalde expressa que no hi ha assumptes urgents 
ni precs i preguntes.

Resum dels plens

CONSTITUCIÓ DEL NOU AJUNTAMENT

En data 17 de juny de 2023 es va portar a terme el 
Ple Extraordinari de Constitució de l'Ajuntament.
Hi assisteixen els candidats a formar part del 
consistori resultant de les eleccions municipals 
del 28 de maig de 2023 de les llistes electorals 
presentades. 
La Junta Electoral de Zona d’Olot va trametre l’Acta 
d’Escrutini de data 02 de juny de 2023 i l’Acta de 
Proclamació de candidats Electes, amb el resultat 
següent:
Candidatura Junts per Sant Feliu de Pallerols- 
Compromís municipal (CM)
Vots obtinguts : 280 34,56% Regidors : 3
Candidatura Units per Sant Feliu-Esquerra Re-
publicana de Catalunya-Acord Municipal (UxSF- 
ERC- AM):
Vots obtinguts : 515 63,58% Regidors : 6
Després de constituir la Mesa d’Edat formada 
pels regidors electes de major i menor edat, i pel 
Secretari de la Corporació es va procedir a fer els 
juraments d'acatament a la Constitució i a l'elecció 
de l'Alcalde.
Artur Colomer, guanyador de l'elecció, va quedar 
proclamat com alcalde i constituït el nou ajunta-
ment.
Regidors:
Units per Sant Feliu-ERC-AM
1. Artur Colomer Buchner
2. David Busquets Collell (Independent)
3. Laura Masdeu Colàs (Independent)
4. Francesc Xavier (Xicu) Prat Vilalta
5. Xavier Mir Jiménez (Independent)
6. Francesc Sans Sala (Independent)

Junts per Sant Feliu de Pallerols-CM
1. Joaquim (Quim) Andrés i Carreter (Independent)
2. Nil Port i Bosch (Independent)
3. Gemma Grabalosa i Grabalosa (Independent)

Regidors del nou consistori a la Sala de Plens
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LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 2022

Per fer un seguiment del funcionament d’un pres-
supost municipal, expliquem els passos a seguir: 

1. Es prepara una proposta de PRESSUPOST per 
l’any següent, que ha de complir amb una sèrie de 
normes que venen establertes per la Llei,  i es porta 
a l’aprovació del Ple. Hi ha un temps per presentar 
al·legacions i una vegada resoltes, si escau, es dona 
per vàlid. El pressupost sempre presenta Ingressos 
= Despeses, és a dir, resultat 0,00 €.

Tècnicament, l’import que es destina a cada actua-
ció se l’anomena Crèdit Pressupostari.

El Pressupost de 2022 aprovat per Ple:
      Ingressos 

Cap. I Impostos Directes       507.400,00 € 

Cap. II Impostos Indirectes         49.500,00 € 

Cap. III Taxes i Altres Ingressos       566.795,27 € 

Cap. IV Transferències Corrents       602.141,07 € 

Cap. V Ingressos Patrimonials            4.933,05 € 

Cap. VI Alienació Inv. Reals                        -   € 

Cap. VII Transferències Capital       385.128,54 € 

Cap. IX Passius Financers       639.062,84 € 

 PRESSUPOST INICIAL    2.754.960,77 € 

    Despeses 

Cap. I Personal       492.321,47 € 

Cap. II Béns corrents i serveis   1.114.843,33 € 

Cap. III Financeres           7.096,25 € 

Cap. IV Transf. Corrents         46.749,36 € 

Cap. V Fons de Contingència           8.303,49 € 

Cap. VI Inversions   1.024.978,87 € 

Cap. VII Transferències Capital                        -   € 

Cap. IX Passius Financers         60.668,00 € 

 PRESSUPOST INICIAL    2.754.960,77 € 

2. Mentre va corrent l’any, es van portant a terme 
les actuacions previstes. Malauradament, ningú 
és endeví, i tot i que sempre es preveu una partida 
per “sorpreses”, anomenada Fons de Contingència, 
poden esdevenir:

- Oportunitats noves: surten subvencions sobre 
actuacions que no estaven previstes, arriben 
nous ingressos no previstos ...

- O la impossibilitat de fer alguna actuació pre-
vista: no arriben els recursos quan toca, passen 
fets inesperats (COVID, Glòria...) 

Aquests “imprevistos” fan que s’hagin d’anar fent 
modificacions al pressupost, tècnicament anome-
nades MODIFICACIONS DE CRÈDIT pressupostari.

Les Modificacions de Crèdit de 2022:

MC 01/2022: Incorporació de Romanents de 2021

Inversions: Pont, Aigua a St. Iscle, 
fotovoltaiques... 

306.901,01 €

Personal - conveni Servei 
Ocupació de Catalunya (SOC) 

47.455,97 €

Despeses Corrents: Subv. 
Entitats, serveis externs... 

34.272,81 €

TOTAL 388.629,79 €

Aquesta és molt “tècnica”, no es genera res de nou, 
només es traspassa d’any. Tant les inversions com 
les despeses eren del pressupost de 2021, però no 
estaven del tot acabades o eren plurianuals, en lloc 
de posar-les en el pressupost de 2022 de nou, per 
no doblar-ho, “s’estiren” de l’anterior.

MC 02/2022:

Destí Maquinària de Jardineria 3.160, 00 €

Origen Subv. Nominativa ADF 3.160, 00 €

És un traspàs de partida, no genera ni ingrés ni 
despesa, una part dels diners que inicialment 
estaven previstos per a una subvenció a l’ADF, amb 
acord entre les parts, es va passar a compra de 
maquinària. 

MC 03/2022:

Destí  Equips de processos 
d’informació

1.398,28 €

Origen Origen Reparació d’equips 
de processos d’informació 1.398,28 €

Igual que en el punt anterior, és un traspàs de par-
tida, no genera ni ingrés ni despesa, en lloc de des-
tinar uns diners a reparar equips informàtics es va 
prendre la decisió de comprar-los nous. 
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MC 04/2022:

Destí  Promoció econòmica i 
desenvolupament local 17.700,00 €

Origen Origen Projecte millora 
espai fluvial Llongafollia 17.700,00 €

De nou, és un traspàs de partida, no genera ni in-
grés ni despesa, com que l’espai de Llongafollia 
encara no està desenvolupat, part de la partida es 
destina a usos necessaris per a 2022 

El pressupost amb les Modificacions de Crèdit (MC) 
queda de la manera següent:

MC 01

 Pressupost inicial 2.754.960,77 € 
 Incorporació Romanents 388.629,79 € 
 PRESSUPOST FINAL 3.143.590,56 € 

(les altres MC no generaven ni ingrés ni despesa, 
però sí que han canviat de Capítol  alguns dels im-
ports)

3. I arriba el final de l’any i cal presentar la LIQUI-
DACIÓ. 

Partim d’un Pressupost inicial, modificat durant 
l’any, i és el moment d’avaluar les actuacions que 
realment s’han dut a terme. Aquí ja deixem de 
parlar de les xifres teòriques i valorem la realitat de 
les feines fetes.

La Liquidació de 2022:

Tot i que estaven previstos uns ingressos de 3,1 M 
que havien de cobrir les despeses i les inversions 
pel mateix import, el dia a dia de 2022 ens ha portat 
a la realitat:

Cap. I a V Op. Corrents 1.716.054,94 €
Cap. VI i VII Op. Capital       396.131,58 € 
Cap. IX Op. Financeres       826.276,96 €

 DRETS RECONEGUTS 2.938.463,48 €  
   
Cap. I a V Op. Corrents   1.631.177,39 € 
Cap. VI i VII Op. Capital       349.808,27 € 
Cap. IX Op. Financeres         60.667,32 € 

 OBLIG. RECONEGUDES   2.041.652,98 € 
 Drets - Obligacions       896.810,50 €

 Ajustos al Rtat pressupostari -    620.659,87 €

 RTAT PRESSUPOST AJUSTAT       276.150,63 € 

En un primer cop d’ull veurem que els Drets gene-
rats durant l’any 2022 són molt més elevats que les 
Obligacions del mateix any, però no és “ben real”. 
Com s’ha anat comentant, hi ha actuacions que 
“salten d’any”, i en aquest cas, hi ha 620.659,87 € que 
ho fan, per tant, l’Ajuntament tanca el 2022 amb un 
Resultat Pressupostari Positiu de 276.150,63 €.

A més d’aquesta xifra, cal avaluar-ne d’altres per 
tal de saber com ha anat 2022, econòmicament 
i financera. Ens cal més informació per a tenir una 
fotografia real de la situació en data de tancament:

a. L’estabilitat pressupostària

b. La regla de la despesa

c. L’endeutament financer

Estabilitat pressupostària: avalua si els Ingressos 
Corrents (no vinculats a inversions) són suficients 
per cobrir les Despeses Corrents (no vinculades 
a inversions). És a dir, en cas que l’Ajuntament 
decidís no fer cap obra, podria mantenir els serveis 
actuals? 

Cap. I a V Op. Corrents   1.716.054,94 € 
Cap. VI i VII Op. Capital       396.131,58 € 
 DRETS RECON. No financers   2.112.186,52 € 
 Ajustaments SEC -       81.405,78 € 
    2.030.780,74 € 

Cap. I a V Op. Corrents   1.631.177,39 € 
Cap. VI i VII Op. Capital       349.808,27 € 
 OBLIG. RECON. No financeres   1.980.985,66 € 
 Ajustaments SEC -       17.784,48 € 
    1.963.201,18 € 

 ESTABILITAT PRESS. 67.579,56 €

Sí, l’Ajuntament dona una xifra positiva, per tant, hi 
ha estabilitat pressupostària. 

Regla de la Despesa: per tal que no es disparés 
l’activitat corrent dels ajuntaments (aquesta ràtio 
també avalua la despesa corrent, evidentment, si es 
fan obres, ocasionalment poden ser de xifres molt 
significatives) l’Estat limita l’increment anual a la 
Despesa Corrent de l’any anterior actualitzada amb 
l’IPC. En aquest cas no es considera tota la despesa 
corrent, només aquella que no ve finançada per 
Fons de la UE o altres Admin. Públiques:

- Desp. Corrent no finançada  1.367.297,50 € 
2021 actualitzada IPC 
- Desp. Corrent no finançada  1.495.893,17 € 
2022
 DIFERÈNCIA  -128.595,67 €



29

L’Ajuntament no compleix amb aquesta ràtio, les 
despeses corrents no finançades superen el marge 
previst. L’afectació és nul·la, des de la COVID es 
permet superar-la, tot i que és bo d’analitzar-la per 
ser conscients del punt on es troba.

Endeutament financer i l’estalvi net: aquestes 
dues ràtios van vinculades. Ambdós avaluen el risc 
que assumeix l’Ajuntament enfront de les entitats 
financeres i la capacitat de retorn.

INGRESSOS CORRENTS AJUSTATS 1.716.054,94 € 
OBLIGACIONS RECONEGUDES - 1.624.736,48 € 
ESTALVI NET Brut         91.318,46 € 
Oblig. Romanent         15.206,07 € 
ESTALVI NET        106.524,53 € 
ANUALITAT TEÒRICA -    105.549,68 € 
ESTALVI NET AJUSTAT               974,85 € 

Anualitat teòrica: és la suma de les quotes 
teòriques que caldria pagar al banc l’any vinent 
en cas que no hi hagués període de carència. En 
realitat en el 2023 se n’han de tornar 30.334 €, 
però cal ser prudents i pragmàtics en la previsió 
d’escenaris futurs. 

 Ingressos corrents 1.716.054,94 € 
  

 Capital viu préstecs 856.610,46 € 

 Pòlissa no disposada 200.000,00 € 

 TOTAL ENDEUTAMENT 1.056.610,46 € 
  
 RATI DEUTE VIU
 (Deute/ingressos corrents) 61,6%

L’Ajuntament genera prou estalvi per cobrir les 
Anualitats Teòriques, i el coeficient d’endeutament 
està per sota del límit legal establert, per tant, com-
pleix amb aquesta tercera ràtio.

Una vegada acabada l’anàlisi de les dades 
econòmiques i financeres de la Liquidació del 
Pressupost de 2022, podem concloure que 
l’Ajuntament tanca l’any 2022 amb Beneficis 
i que afronta el 2023 amb suficients garanties. 

Regidoria d’Economia i Hisenda

PROJECTE DE COBRIMENT DE LA PISTA 
POLIESPORTIVA 

Pròximament, s'iniciarà la construcció d'una 
marquesina que cobrirà la pista esportiva de 
Mas Rostoll i serà el suport d'una instal·lació de 
plaques solars que alimentarà part de l'enllumenat 
dels carrers, alguns equipaments públics i una 
comunitat energètica.

Com a arquitectes, vam concebre el projecte a par-
tir de tres elements: l'entorn, la incidència solar i les 
dimensions mínimes requerides.

Pel que fa a l'entorn, ens situem en un context 
clarament asimètric: a una banda, el parc de Mas 
Rostoll, verd i atractiu, i a l'altra, la via rodada, menys 
atractiva i fins i tot perillosa per als infants. En 
conseqüència, proposem una estructura que faci 
que la pista s'obri cap al parc, facilitant la interrelació 
i la sinergia entre els dos espais. Per contra, a l'altre 
costat, busquem mecanismes que creïn un filtre 
amb el carrer i reforcin l'orientació de la pista.

El resultat d'aquesta estratègia és una estructura 
més singular a la façana del parc que s'obté a partir 
de la unificació de pilars. D'aquesta manera prenen 
una forma de Y més monumental, que aparenten 
la figura dels arbres, i l'espai entre ells és més gran. 
En contraposició, la façana posterior manté tots els  
pilars  en  la  seva  forma  convencional.  A  més,  du-
rant  el  procés  de  disseny,  s'ha  suggerit comple-
mentar aquesta façana amb vegetació enfiladissa 
que s'estendria i completaria el filtre. Aquesta ve-
getació no només separaria visualment la pista de 
la via rodada, sinó que també la integraria millor al 
parc i des de l'exterior, es veuria abraçada pel verd.

Amb la intenció de potenciar la relació entre el parc 
i la pista, també hem proposat una tanca semio-
berta. És a dir, per seguretat, la pista estarà perma-
nent vallada, però només en tres dels seus costats. 
La banda que limita amb el parc estarà completa-
ment oberta, no obstant això, tindrà uns elements  
preparats  per  instal·lar  tanca  en  moments  pun-
tuals,  com  ara  concerts  o  altres esdeveniments.

L'obertura cap al parc es reforça amb la inclinació 
i la forma de la coberta, que fa pendent cap al 
carrer i s'estén en voladís cap al parc. Evidentment, 
aquesta és una decisió favorable pel disseny, 
però es va prendre comprovant que no anava en 
detriment de l'eficiència de les plaques solars de la 
coberta. Es va fer una anàlisi de la incidència solar 
de diverses opcions, comparant-les totes amb  una  
hipòtesi òptima, impossible en termes de disseny 
i execució. D'aquesta manera vam assegurar-nos 
que l'energia generada amb la proposta final no 
dista massa de l'opció òptima i que, en qualsevol 
cas, és capaç de generar l'energia necessària per 
alimentar tot el que està previst.
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Finalment,  l'última  justificació  està  relaciona-
da  amb  les  dimensions.  Hem  volgut  trobar  les 
mesures justes del volum que permetin acollir les 
activitats previstes, però no s'excedeixin. Els dos 
condicionants més restrictius són les competicions 
esportives, que exigeixen unes dimensions norma-
tives de la pista, i els concerts, que demanen una 
altura mínima per instal·lar l'escenari.
Com a arquitectes  i  santfeliuenques  hem  treba-
llat  aquest  projecte  amb  molta  il·lusió  i  molta 
exigència, agraïdes i orgulloses de poder formar 
part del disseny d'un espai que acollirà multitud 
d'activitats i esdeveniments i de retruc, tots vosal-
tres.

ADR Projects i Si Studio
 

PROJECTE DE REFORMA DE LES SALES DE CA 
LES HERMANES

Creuràs la plaça de Ca les Hermanes, passant 
per davant de la sala, i al fons, giraràs a l'esquerra. 
Al cap de pocs metres, trobaràs l'accés als nous 
espais polivalents. T'acollirà un rebedor des d'on 
agafar l'ascensor o bé, pujar les escales. Tant el 
rebedor com les escales, que són zones de pas, es 
pavimentaran amb gres porcellànic, un material 
resistent als cops, a l'aigua i a la brutícia.
Si puges per les escales, et trobaràs una il·luminació 
cuidada que t'acompanyarà en tot el seu recorre-
gut. Estarà formada per unes tires LED que gene-
raran una llum difusa, però suficient per il·luminar 
de forma segura aquesta zona de pas i guiar-te fins 
al segon replà.
Aquí trobaràs la porta del passadís de les sales. 
Quan entris, veuràs que, com que continua sent un 
espai de trànsit, manté el llenguatge de les escales: 
paviment de gres i tires LED. Ara bé, aviat t'hauràs 
fixat que la paret lateral no és contínua, té unes 
interrupcions des de les quals surten uns rajos més 
intensos de llum. Cada un d'ells marca un punt 
d'accés a les sales polivalents.
Entris a la sala que entris, et trobaràs un espai 
diàfan amb molta llum natural, d'uns 65 m2, als que 
s'hi sumarà espai d'emmagatzematge. Aquest es 
tractarà, per una banda, d'uns armariets que es 
podran tancar amb cadenat, i per l'altra, d'uns espais 
més grans per guardar objectes voluminosos. Tot 
plegat es taparà amb unes cortines, que no només 
mantindran una imatge endreçada de l'espai, sinó 
que també aportaran un punt de color. Percebràs 
aquest color com el tret distintiu entre una sala i 
l'altra, ja que també s'estendrà cap al sostre, on 
hi haurà uns panells fonoabsorbents. Juntament 

amb les cortines, faran que les sales tinguin una 
acústica adequada per acollir xerrades o amortir el 
xivarri que poden generar per certes activitats. Pel 
que fa al paviment, notaràs que dins de les sales hi 
ha més calidesa gràcies a un laminat que imita la 
fusta. Ho agrairàs especialment si vens a participar 
en una activitat esportiva.

Finalment, potser et sorprendrà el fet que una de 
les sales té dos accessos. Aquesta decisió i d'altres 
són una previsió per instal·lar, en un futur, un 
envà mòbil que divideixi la sala, permetent així la 
simultaneïtat de 3 activitats.
Aquesta experiència que us acabo de narrar serà la 
mateixa per tots els usuaris d'aquestes noves sales, 
però les activitats que s’hi realitzaran poden ser 
molt diverses. L'objectiu principal del projecte ha 
estat crear uns espais flexibles preparats per acollir 
aquesta diversitat, avui en dia i en un futur.

Anna Solà
Si Studio

POLÍGON INDUSTRIAL AL PLA DE LLONGAFOLLIA

El passat mes de març es va presentar el futur del 
sector econòmic del Pla de Llongafollia, situat a 
prop del nucli urbà de Sant Feliu de Pallerols i a tocar 
de la carretera C-63 que va a Olot. Responsables 
de l'Institut Català del Sòl van exposar com es 
desenvoluparà aquest sector amb una superfície 
total de 8,31 hectàrees. L'objectiu és corregir la 
manca de terrenys per a usos industrials i de 
serveis que hi ha a la zona i evitar la deslocalització 
de les empreses, sempre garantint la integració del 
sector en l’entorn natural.
Un total de 3,6 hectàrees es destinaran a sòl per 
a activitat econòmica i es concentraran en els te-
rrenys anomenats Pla de Llongafollia, mentre que 
els terrenys de cessió per a equipaments públics 
i zones verdes es materialitzaran en la part situada 
a la Plana. Hi haurà dues parcel·les, una de 8.483 m2 
de sòl i 9.501 m2 de sostre i una segona de 27.612 m2 
de sòl i 27.612 de sostre. De tota manera, aquesta 
segona parcel·la es pot dividir en d'altres de mida 
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mitjana o petita si els interessats ho demanessin.
La idea és oferir una zona industrial prou flexible 
per facilitar la implantació d'empreses diverses i la 
reubicació d'algunes que ja hi ha a la zona, però ne-
cessiten ampliar les instal·lacions. També tindrà va-
rietat d'usos, ja que principalment està pensat per 
a activitat industrial amb un ús compatible tercia-
ri. S'admetran usos com la logística, el magatzem, 
serveis tècnics i mediambientals, tallers de repa-
ració de vehicles, estacions de servei, serveis viaris, 
restauració, usos recreatius i educatius, sanitaris 
o esportius per a gimnasos i pistes de pàdel.
La proximitat d'aquest sector al Parc Natural de la 
Zona Volcànica de la Garrotxa ha fet que l'INCASÒL 
tingui especial cura en la integració de l'espai en el 
paisatge. Per això s'ha redactat un projecte de res-
tauració dels ambients de ribera i la conservació de 
la verneda del riu Brugent, que preveu treballs de 
plantació i manteniment en la franja perimetral de 
protecció de 25 metres del sòl urbanitzable. 
D’altra banda, es desviarà el traçat de la via verda 
que ressegueix l'antic ferrocarril entre Olot i Girona 
per situar-lo sobre de la mota de terres que mini-
mitzarà el risc d'inundació per les avingudes del riu 
Brugent. Es plantaran arbres autòctons a la zona 
d'aparcament i una pantalla vegetal al llarg de la 
C-63 per minimitzar els efectes de l'actuació urba-
nística sobre les conques visuals de l'entorn.
El Pla parcial ordena el sòl urbanitzable concen-
trant la zona edificable, tot connectant la xarxa 
viària del nou àmbit amb la carretera amb el mínim 
traçat possible, i fent-lo compatible amb la possi-
ble futura variant. I la normativa del planejament es 
preveu l’aplicació dels criteris d’ecoeficiència en les 
edificacions. Els espais lliures també s’han dissen-
yat seguint criteris d’ecoeficiència, entre els quals 
cal destacar la instal·lació de fanals fotovoltaics.
Ja s’han adjudicat les obres d'urbanització d'aquest 
sector amb un cost aproximat d'1,8 milions d'euros 
(sense IVA). La idea és que durant el segon trimes-
tre d'aquest any les màquines comencin a treballar 
sobre el terreny i les obres finalitzin a la tardor de 
l'any 2024.

DESPLEGAMENT DE LA FIBRA ÒPTICA 

Durant la segona setmana de gener, s’han iniciat 
els treballs de desplegament de la fibra òptica pú-
blica que ressegueix el traçat general que uneix 
Santa Coloma amb la Vall d’en Bas. 

EL PONT DEL CENTRE SELECCIONAT 
ALS PREMIS D’ARQUITECTURA DE LES 
COMARQUES GIRONINES 2023

El jurat dels Premis d’Arquitectura de les Comar-
ques de Girona 2023 ha guardonat amb una men-
ció especial el projecte SOTA EL PONT d’Arnau Es-
tudi d’Arquitectura- (Arnau Vergés i Marc Costa) en 
la modalitat de PAISATGES. 
UN REFERENT ENTRE ELS PROFESSIONALS

Aquest 2023 els Premis d’Arquitectura de les Co-
marques de Girona arriben a la seva 25a edició ha-
vent esdevingut un referent entre els professionals 
de l’arquitectura i la construcció, i amb ressò més 
enllà de les comarques gironines gràcies a la feina 
que han portat a terme els successius jurats.  
Convocats per primera vegada l’any 1997 per 
mostrar la qualitat i el rigor de la tasca professional 
dels arquitectes a la província de Girona, els Premis 
han esdevingut una memòria viva de l’evolució de 
l’arquitectura en l’àmbit territorial de la demarcació, 
on durant les darreres dues dècades han estat 
premiades 156 obres de les més de 600 presentades. 

Vista del pont – primavera 2023. Foto: Arnau Vergés.

Cartell d'Incasòl al Pla de Llongafollia
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MILLORA DE L’ESPAI PÚBLIC DEL PARC DE 
MAS ROSTOLL

HISTÒRIA D’UN TRENET DE FUSTA 
Tot va començar amb un primer intent per revisar 
l’estat de conservació del material de jocs infantils 
existent al Parc de Mas Rostoll, però ben aviat va 
prendre força la idea d’introduir algunes millores 
per a complementar i actualitzar les seves presta-
cions.  
Cal dir que l’estat del conjunt  del parc era i és molt 
correcte, amb un sistema de murets de pedra 
que ajuden a crear espais diversificats, un arbrat 
representatiu d’algunes de les espècies autòctones 
i un prat verd que el clima de Sant Feliu ajuda a 
mantenir de forma totalment sostenible.
Feta una consulta a Anna Bosch i Joan Boix so-
bre la disposició de NOEL per col·laborar, tal com 
havien fet en el seu moment, es va constituir un 
equip de treball format per Fina Gimenez, mestra 
i pedagoga, Asia Jurkiewicz, membre de l’AMPA de 
l’Escola Rocalba, Carles Font regidor municipal i jo 
mateix, Carles Fochs, arquitecte amb experiència 
en projecte d’escoles.
Molt aviat va existir acord sobre alguns criteris que 
podien guiar de forma general les possibles inter-
vencions:  Millora de les activitats de joc i lleure, 
afegint a les actuals instal·lacions algunes de noves. 
Millora de la seguretat d’ús segons edats, diversi-
ficant les zones en tres: d’1 a 3 anys, de 3 a 6 i de 6 
a 10. I Millora de la comoditat pels acompanyants 
amb llocs per a seure, tan a prop dels petits, com 
separats per llegir, parlar, etc.

Per tal de donar resposta als esmentats criteris o 
requisits es varen triar quatre conceptes secunda-
ris vinculats a les condicions naturals i històriques 
de Sant Feliu de Pallerols. El carrilet, amb un frag-
ment de via simulada, un cobert-estació i un banc 
al voltant del desmai. El vulcanisme, amb la creació 
d’una àrea de topografia similar a un tossal amb 
mostres de basalt i bombes volcàniques. Els mine-
rals fòssils a identificar en un joc de camp i l’arbrat, 
Identificant i numerant dels arbres existents 
Aquests temes varen ser concretats en projectes 
parcials que progressivament han estat desenvolu-
pats com són l’estació i el carrilet infantil, el joc in-
fantil d’identificació d’espècies d’arbrat, l’aportació 
d’elements de basalt, bombes volcàniques i pe-
dra tosca així com mostres de nummulits i altres 
fòssils pendents de recol·lecció per part de grups 
de l’escola de Sant Feliu.

Ara el trenet de fusta del Parc de Mas Rostoll és una 
realitat i la seva presència és una invitació al joc per 
als més menuts i un record del seu germà gran, 
que va recórrer durant anys l’antiga via ocupada 
actualment per la via verda Olot-Girona amb 
parada a l’estació de Sant Feliu de Pallerols.

Carles Fochs
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A SANT FELIU, ELS DIVENDRES SORTIM!

La iniciativa d’acostar la música i les companyies 
teatrals d’àmbit comarcal va tenir continuïtat 
després de les festes de Nadal. A finals de gener 
vam gaudir amb l’espectacle El PP PASTOR 
I PASTISSER. POESIA MUSICADA. Aquesta vegada 
el pastor de Riudaura amb el seu acordió i el pastisser 
del Cacau d’Olot ens van oferir un espectacle molt 
original basat en narracions, poesia i cançons amb 
un rerefons de crítica polítco-social que no va deixar 
indiferent al nombrós públic assistent. 

La proposta del mes de febrer va ser ENTRESONS  
del cantautor barceloní JORDI BATISTE.
Per tancar el cicle, dintre les activitats de la 
Setmana de la Dona, el dia 10 de març es va 
presentar HISTÒRIES ÍNTIMES DE DONES de la 
Companyia de Teatre Anna Roca. Un espectacle 
inspirat en textos que Joan Barril va escriure a la 
premsa. Anna Roca revisa aquestes narracions des 
d’una perspectiva i veu de dona. L'espectacle va 
estar acompanyat de la música en directe d'Andrea 
Zayas.
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Informació municipal

ACTIVITATS DE SÈLVANS AL NOSTRE MUNICIPI

L’ONG Sèlvans ve impartint, en col·laboració amb 
la Fundació Universitat de Girona, el postgrau so-
bre Boscos i Salut, amb epicentre de les activitats 
en el nostre municipi. Enguany s’estan donant les 
passes per convertir aquest recurs docent en un 
màster, que ampliarà els continguts sobre el ma-
neig sostenible del bosc i l’assoliment de la resilièn-
cia en el mosaic agroforestal. Aquest fet se suma a 
la voluntat que la recentment constituïda Càtedra 
del Bosc pugui tenir aviat la seva seu oficial a Sant 
Feliu de Pallerols. 

Sortida del postgrau sobre Boscos i Salut

D’altra banda, hem de destacar que l’empresa 
d’hemoderivats Grifols celebrarà, de la mà de Sèl-
vans, la Jornada de Medi Ambient d’enguany 
als boscos de la falda del Santuari de la Salut. 
S’aprofitarà el recorregut 20 que puja fins a les Ro-
ques Encantades i el 22 que transcorre pels volcans 
de Sant Marc i Puig Roig.
Al mateix temps signifiquem que Sèlvans ha acon-
seguit, a partir del patrocini de dues empreses, 
l’establiment de dos pagaments per serveis am-
bientals per a la preservació de sengles sectors de 
bosc d’alt valor ecològic: una roureda centenària al 
voltant del mas del Grèvol i una fageda prou madu-
ra a les Costes de la Salut dins la forest de l’Umbert.

Jaume Hidalgo i Colomé

ELECCIONS MUNICIPALS 28/05/2023

Resultat eleccions municipals 28 maig 2023
SANT FELIU DE PALLEROLS  100% Escrutat

Partits Regidors Vots %

UxSF-ERC-AM 6 515 63,58%

JUNTS PER SANT FELIU - CM 3 280 34,56%

Cens total 1.108
Participació  75,45% Abstencions 272 (24,54%)
Vots  836
En blanc 15
Nuls 26

2023 2019

6

3

Regidors 

UxSF-ERC-AM 63,58%

JUNTS PER SANT FELIU - CM 34,56%

Majoria absoluta 5 9

5 2

2

Eleccions en Festa Major

Cartells de campanya electoral de les dues candidatures
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GRUP MUNICIPAL UNITS PER SANT FELIU-ERC AM
 

SEGUIM AVANÇANT

Grups municipals

Benvolgud@s veïn@s,
El 28 de maig de 2023 es van 
celebrar les Eleccions Munici-
pals amb un resultat de 6 re-
gidors d’Units  i 3 regidors de 
Junts. El gran resultat  obtin-
gut per la nostra candidatura, 
és el millor en molt de temps, 

i el nou equip de govern d’Units treballarà per 
continuar avançant tal com deia el nostre eslò-
gan de campanya. 
Us agraïm que ens hàgiu fet confiança per conti-
nuar tenint l’oportunitat d’afrontar els reptes i les 
necessitats del poble. Els resultats són històrics 
i recompensen amb escreix la feina feta. 
Com a grup polític volem donar, en primer lloc, 
les gràcies per l’acompanyament i la complicitat 
que ens heu fet aquests anys, i no ens referim no-
més als 4 darrers, sinó des de la creació d’Units.
Fent una mirada enrere, vàrem començar com es 
diu popularment, amb un esclop i una esparden-
ya, però amb molta voluntat, il·lusió i compromís 
a fer de Sant Feliu un poble que tots i cadascú de 
nosaltres sentís ben seu. 

GRUP MUNICIPAL DEMÒCRATES PER SANT FELIU

ESCRIT DE COMIAT

Benvolguts i benvolgudes,

El resultat de les darreres eleccions 
municipals no ens han estat favora-
bles.  Acceptem democràticament 

el veredicte de les urnes —i òbviament perquè 
no podia ser d’una altra manera— felicitem molt 
sincerament i democràtica l’equip guanyador i li 
desitgem molta sort i molts encerts. Per aquest 
motiu, redactem aquest adeu temporal o defini-
tiu: mai se sap: el futur té la darrera paraula. Ens 
proposem deixar constància per escrit de certs 
sentiments i principis  que poden concretar-se en 
uns mots o expressions a manera de síntesi.
Il·lusió. Des del primer moment de constituir-nos 
com a grup ens va moure una forta il·lusió de po-
der col·laborar des de la política municipal en el 
benestar del poble i en el progrés ambiental, cul-
tural, urbanístic, econòmic, ramader, agrícola, tu-
rístic, empresarial, industrial, comercial, del poble 
en especial atenció a la gent més vulnerable.  
Democràcia. Portem aquest logo i per damunt d’ell 

Amb els anys, i a pesar de les pedres al camí i al-
guns bastons a les rodes, ens hem consolidat com 
un equip potent, divers, cohesionat i respectuós.
Fa 4 anys vàrem aconseguir un dels nostres rep-
tes: ser l’Equip de Govern del nostre poble. I des 
d’aleshores hem treballat, i continuem treballant, 
per aconseguir un poble divers, inclusiu i sosteni-
ble, respectuós amb el meravellós entorn que ens 
envolta, però donant oportunitats a tothom.
Gaudir de l’oportunitat de teixir vincles amb les 
diferents entitats municipals, de crear comissions 
de treball, de fer processos participatius, entre al-
tres actuacions,  ens ha fet créixer plegats, cons-
truint una comunitat més cohesionada. 
Iniciem un nou mandat municipal, amb un pro-
jecte sòlid, abastable i engrescador. L’equip s’ha 
ampliat, renovat amb persones d’àmbits i edats 
diverses, que aporten fortalesa al projecte, i amb 
una ferma voluntat de treballar per al poble. 
I la voluntat d’Units és la de continuar creixent, no 
només en l’àmbit polític, sinó també, i sobretot, 
en l’àmbit social i comunitari. Per això, us propo-
sem de continuar fent camí plegats per SEGUIR 
AVANÇANT.

Agraïts per la confiança rebuda, us desitgem que 
gaudiu d’un bon estiu!

ens sentim plenament demòcrates en el sentit eti-
mològic del mot (governar per al poble des del po-
ble), és a dir, una molt arrelada voluntat de servei així 
com el reconeixement a la gent que ens ha fet cos-
tat, que ens ha recolzat, com diem línies més avall.
Confiança. Molt especial per totes aquelles per-
sones que des del primer dia ens han dipositat 
confiança i s’han brindat a col·laborar en aquest  
projecte,  inicialment molt engrescador, per mi-
llorar en tots els àmbits de la vida. 
Voluntat de servei. Des del primer dia ens ha 
mogut una ferma voluntat de servei al servei del 
poble i dels seus vilatans i vilatanes, així com vi-
sitants esporàdics, eventuals o més o menys ar-
relats. Aquesta voluntat de servei s’ha traduït en  
iniciatives, propostes, esmenes, encerts (realitzats 
o no) i, ben segur, en alguns desencerts que re-
coneixem humilment. Tanmateix, sempre hem 
tingut com a objectiu principal millorar el poble 
i els seus veïns i veïnes en els diferents vessants. 
Certament que això ens ha portat satisfaccions, 
però també algun disgust o alguna incompren-
sió o, fins i tot, crítiques. Ho hem fet el millor que 
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GRUP MUNICIPAL JUNTS per CATALUNYA – Sant Feliu de Pallerols

que faci seves i executi les propostes del nostre pro-
grama electoral que consideri adients pel poble. És 
la nostra contribució des del paper que ara ens co-
rrespon.
Sempre vàrem posar el focus en propostes que no-
més tinguessin presents les necessitats del poble i 
dels seus habitants, especialment per contribuir al 
benestar de les persones en allò que importa, prio-
ritzant el bé comú i sense oblidar als nostres veïns 
i veïnes amb necessitats especials o diversitat fun-
cional. Fidels al nostre propòsit de venir a fer poble i 
no política, no vàrem parlar ni incorporar, intencio-
nadament, en el nostre programa electoral altres 
objectius de política nacional. A més, donat que 
més de dos terços dels membres del grup som po-
líticament independents, vàrem decidir donar lli-
bertat de vot individual a tots els membres perquè, 
cadascú de nosaltres, pugui votar lliurement sobre 
aquelles qüestions que siguin alienes a la gestió 
municipal.
També hem reiterat que volem ser la llavor del can-
vi en el tarannà de la política municipal on, tots i to-
tes, treballem com un sol poble aprofitant el talent 
de les persones perquè, junts, som imparables.
Confiem que aquesta llavor floreixi i es concreti en 
una col·laboració honesta i positiva pel futur del 
poble.
Malgrat estar a l’oposició seguirem estant al servei 
i a disposició de totes aquelles persones que ens 
vulgueu traslladar les vostres inquietuds, suggeri-
ments o comentaris.
Finalment, volem felicitar a la Comissió de Festes 
per la seva excel·lent tasca en l’organització de la 
nostra Festa Major i a les persones que van formar 
part de les meses electorals per la seva bona feina i 
sacrifici en un dia tan important per la democràcia!

JUNTS PER ST. FELIU DE PALLEROLS

Benvolgudes veïnes i veïns,

En primer lloc, donem les 
gràcies, especialment, a les 
280 persones que ens heu 
fet confiança en aquestes re-
cents eleccions municipals. 

Només dir-vos que, des de l’oposició, en Quim, en 
Nil i la Gemma, treballarem per representar-vos 
amb empenta i responsabilitat, guiant-nos pels 
nostres eixos programàtics principals: les persones 
i la bona gestió del govern municipal.
També volem tenir un reconeixement especial per 
en Toni, en Fèlix, la Gemma, la Montse, la Carme, 
en Salvador, en Joel, la Joana i la Carme. Persones 
amb les quals hem treballat plegats per oferir, a 
Sant Feliu i a tots els seus veïnats, una proposta al-
ternativa que transformés la realitat del poble, ten-
int presents els reptes de futur alhora que vetllava 
pel benestar i la qualitat de vida de les persones. 
Persones disposades a implicar-se, públicament i 
de forma altruista, per un projecte compartit. Cosa 
gens fàcil i mereixedora d’agraïment.
Evidentment, traslladem la nostra més sincera feli-
citació a l’equip d’Units pels seus resultats i, com a 
veïns, els desitgem molts encerts en la seva tasca, 
sense defugir del nostre deure de fiscalització de la 
seva acció de govern.
Des del primer moment, ja els vàrem estendre la 
mà i el nostre oferiment de col·laboració segueix 
intacte i vigent per a tots aquells projectes estratè-
gics o de rellevància pel poble. 
Després de parlar, i sobretot escoltar, a totes les en-
titats i associacions del poble, vàrem confeccionar 
un programa electoral que, entre altres propostes, 
recollia iniciatives per donar resposta a les seves ne-
cessitats. Per això, des de la generositat que també 
ens inspira i mou, oferim a l’actual equip de govern 

Grups municipals

hem pogut i hem sabut  i la història ens jutjarà, 
com ho vam fer i ho han fet les urnes. Reconei-
xem humilment que hem tingut propostes posi-
tives i també  algun desencert. En un cas o altre, 
sempre hem prioritzat el poble i la seva gent.
Equip de persones.- Hem estat un grup de perso-
nes amb un ADN específic o, si voleu, amb comú 
denominador que abraçava il·lusió molt humana 
i humanitària, autèntica democràcia, ferma vo-
luntat de servei, sempre amb l’objectiu marcat ja 
en el  programa electoral: fer créixer un poble que 
atresora llarga història, vitalitat en el present i es 
projecta amb esperança vers el futur; encís pai-
satgístic natural; un folklore tradicional, i, sobre-

tot, un capital humà del qual ens sentim orgullo-
sos tots els “Pescallunes”, siguin de l’opció política 
que siguin. 

Cordialment,

 
Mentre redactàvem aquesta carta de comiat ens ar-
riba la trista nova del traspàs del senyor Manel Serra 
Cabrafiga (q.e.p.d.) fou alcalde del poble (1991-1995) 
i, a més, propietari- responsable d’un taller de mecà-
nica per on han passat molts cotxes, motos, bicicletes, 
tractors... Agraïm la seva bonhomia i voluntat de ser-
vei al servei d’un Sant Feliu motoritzat. Donem des 
d’aquestes línies el més sincer condol a la família. 
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Activitats i notícies

L’experiència ens ha permès introduir noves 
iniciatives que l’han convertit en una activitat 
molt participativa. Aquest 2022 es va introduir un 
element nou: un arbre gegant, una estructura 
de ferro recoberta  amb més de 3000 tsikuris* 
confeccionats des del mes d’agost per una llarga 
llista de col·laboradores incansables. La Capella del 
Roser  va ser novament el punt d’informació on les 
figures de pessebre fetes per un artesà pessebrista 
del poble van permetre recaptar – juntament amb 
les donacions de la Fira de Santa Llúcia- un total de 
1.693,83 € per la Marató de TV3 2022 dedicada a la 
salut cardiovascular.

Aquest any la inauguració va començar amb una 
benvinguda a l’Església Parroquial i vam comptar 
amb l’acompanyament del Cor de Cambra femení 
FRUCTUS TEMPORIS d’Olot fent un petit recorregut 
per diferents instal·lacions. 

*El tsikuri és un dels símbols espirituals més 
importants de la cultura huichol (Wixarika), un 
grup ètnic que és majoritari a l’estat de Nayarit, 
a Mèxic. Es regala als nadons o es teixeix quan 
les criatures tenen alguna malaltia per demanar 
ajuda al món espiritual. Qui acostuma a teixir-lo 
és el pare de la criatura en el moment que neix i 
se’n fa un per cada any de vida fins als cinc anys.

APLEC DE SANTA CECÍLIA 

Un any més el temps va acompanyar la celebració 
de l’Aplec de Santa Cecília. Després de l’esmorzar 
popular, el Combo de l’Escola de música de Sant 
Feliu de Pallerols i Amer va oferir un concert a 
tots els assistents. Algunes colles van recuperar la 
tradició de quedar-se a dinar com s’havia fet abans. 

CAMÍ DE PESSEBRES 2022
del 17 de desembre al 15 de gener de 2023

La tercera edició del Camí de Pessebres ens va 
demostrar que aquesta iniciativa ja està totalment 
consolidada. De les vint-i-vuit instal·lacions de 
l’anterior edició, s’ha passat a trenta-set i això ja 
demostra l’interès creixent, amb nous participants 
al costat d’artistes habituals.

Grup de Combo de l'Escola de música a l'aplec de Santa Cecília

L'arbre dels tsikuris al parc de Mas Rostoll

Pessebre i figures a la Capella del Roser a favor de la Marató 
de TV3

Interpretació del Cor de Cambra Fructus Temporis a l'Església 
parroquial.
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Arribada la tardor, comença el treball de 
formigueta: buscar els detalls, decidint què serà 
millor, repassant els vestits a estones perdudes. 
Tothom hi posa de la seva part i així aconseguim, 
als pobles petits, que tot llueixi tan bé. 
De nou, gràcies a tots els que col·laboreu, joves 
i grans, per fer  que la cavalcada sigui tan lluïda.
Gràcies.

Agrupaciò Miralluna

XERRADA SOBRE LA PREVENCIÓ 
DE L’ABÚS SEXUAL INFANTIL 

El diumenge 12 de febrer l’Associació Niant de Sant 
Feliu de Pallerols, juntament amb la psicòloga Iua 
Espigulé i Gelis, va fer una xerrada sobre la prevenció 
de l’abús sexual infantil. En aquesta xerrada es va 
definir què era l’abús sexual infantil. Es va explicar 
que 1 de cada 5 persones a Europa n’han patit o en 
pateixen i que en la majoria dels casos l’abusador 
pertany a l’entorn de confiança del nen. 
Els abusadors no tenen un perfil determinat i solen 
planificar i preparar els abusos amb antelació tot 
escollint les víctimes. Usen estratègies per 
a generar confiança i busquen el secret dels infants 
sigui amb xantatges o amenaces. A la xerrada es 
van exposar tots aquells comportaments amb 
els quals un nen pot expressar que està patint un 
gran malestar sense verbalitzar el que està passant 
exactament. També es va parlar de la prevenció, 
que passa per  l’empoderament dels infants 
donant-los estratègies per tal que puguin enfortir-
se, aprendre a reconèixer quan alguna cosa no els 
agrada o els és perjudicial, conscienciant-los que 
poden dir que no o parar qualsevol situació i que 
poden demanar ajuda a persones de confiança. 
Els infants tenen dret a la intimitat, a posar límits, 
a dir que no, tenen dret sobre el seu cos i a donar 
mostres d’afecte quan ells així ho decideixin. 
També es va parlar de sexualitat infantil i quins 
són els comportaments que entren dins d’un 
desenvolupament sexual sa i saludable. Com que 
entre el públic hi havia adolescents, es va parlar 
de pornografia i que aquesta no és una bona font 
on informar-se de com és una relació sexual real. 
Finalment,  es van adreçar unes paraules a les 
persones que hagin pogut sentir desig i atracció 
sexual cap a un infant dient que busquin un 
professional de la psicologia que els pugui ajudar.
Cal remarcar que aquest tipus d’abusos segueixen 
passant a causa del  silenci i que aquest afavoreix 
els abusadors. Cal parlar d’aquesta realitat amb 
els nostres infants, ja que davant d’un abusador 
estan sols i cal ensenyar-los estratègies per tal 
que puguin saber com aturar una situació com 
aquesta.

FIRA DE SANTA LLÚCIA 2022

El diumenge 18 de desembre, el més proper al dia 
13 - festivitat de Santa Llúcia-, es va celebrar ja amb 
total normalitat la Fira de Santa Llúcia. Des de bon 
matí, el bestiar, la maquinària agrícola i les parades 
de productes de proximitat i d’entitats del poble 
van omplir la zona de la carretera de la Fàbrega 
i el Firal. 
Aquest any, l’acte d’inauguració es va fer al Firal, va 
comptar amb la presència del Sr. Joan Rabasseda 
Ferrer, director de Serveis del Departament 
d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de la 
Generalitat de Catalunya.
Com ja és habitual, durant tot el matí es va poder 
visitar el Molí de la Conqueta i degustar per segon 
any, l’escudella barrejada de pagès. A les dotze, es va 
sentir el repic de la Campana Feliua coincidint amb 
la recent declaració del “toc manual de campana” 
Patrimoni Immaterial de la Humanitat per part de 
la UNESCO i tot seguit, vam poder gaudir d’una 
mostra de danses d’arreu dels Països Catalans a 
càrrec de l’Esbart Dansaire Marboleny. 
Una fira molt concorreguda amb un ambient de 
primavera en plena tardor!

Bestiar i maquinària a la zona de la carretera de la Fàbrega 

CAVALCADA DE REIS

Un any més, hem pogut organitzar tots junts 
una bona cavalcada fent que els nostres petits en 
puguin gaudir.

Activitats i notícies

SSMM els Reis Mags d'Orient al Firal. Foto: Jaume Tous
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El contingut de la xerrada va quedar gravada i 
penjada al compte d’Instagram de la psicòloga 
Iua Espigulé i Gelis @iuaespigulei en català i en 
castellà.

48è CONCURS LITERARI 
INFANTIL I JUVENIL DE LA 
GARROTXA 

El dissabte 25 de març, a les 5 de la tarda i a la sala 
de Ca Les Hermanes, va tenir lloc l’acte d’entrega 
de premis als guardonats del 48è Concurs Literari 
que cada any organitza Òmnium Garrotxa. En 
aquest concurs hi pot participar tot l’alumnat dels 
centres de primària i secundària de la comarca, 
d’edats compreses entre els 6 i els 18 anys. Aquest 
any s’han rebut uns 800 textos entre prosa i  poesia 
i hi han participat 27 centres.
Aquest concurs té gairebé la mateixa edat que 
l’entitat que l’organitza, Òmnium Garrotxa, que l’any 
passat va complir 50 anys. Al llarg del temps, s’hi han 
anat fent modificacions i canvis. L’últim va ser ara 
fa 2 anys amb la introducció d’una nova categoria, 
la de TEXT COL·LECTIU. Arran del suggeriment 
d’alguns centres, vam decidir introduir aquesta 
nova categoria, donant així l’oportunitat que un 
text fos escrit per diverses mans. I ha tingut èxit, 
tant a Primària com a Secundària! 

Aquest any el premi de TEXT COL·LECTIU de 
Cicle Mitjà ha estat atorgat a 17 alumnes d’aquest 
cicle de la vostra escola, l’Escola Rocalba, amb 
un text titulat UNA SORTIDA INOBLIDABLE. I el 
mateix ha passat amb el premi col·lectiu de Cicle 
Superior que ha estat per a 22 alumnes d’aquest 
mateix centre, amb un text que porta per 
títol EL MISTERI D’EN SHAKESPEARE. Moltes 
felicitats!

Fa temps que l’acte de lliurament de premis 
roda per diferents pobles de la comarca. Aquí a 
Sant Feliu ja hi ha passat 2 vegades! A l’acte de 

lliurament d’aquest any, s’ha d’esmentar que 
va ser conduït i presentat per l’alumnat de Cicle 
Superior de l’Escola Rocalba, que van portar a 
terme una presentació teatralitzada a partir de 
contes populars... una mica canviats! Ho van fer molt 
i molt bé! Una actuació fantàstica! A l’inici de l’acte, 
es va projectar un lipdub enregistrat a la localitat 
de Sant Feliu, amb la participació de l’escola i de 
tot el poble. La sala de Ca les Hermanes va quedar 
petita per a un acte que va ser emotiu, entranyable 
i molt divertit.

Òmnium Garrotxa felicita tots els guanyadors 
i guanyadores d’aquest concurs i també tots 
els que hi han participat amb els seus textos; 
agraeix a tothom la seva participació i assistència, 
especialment a l’Escola Rocalba i a l’Ajuntament 
per totes les facilitats donades i la seva implicació. 
I sobretot a tots els nois i noies que van 
portar a terme la presentació, per totes les hores 
dedicades a fer-ho possible i pel seu esforç. 

L’any que ve, més concurs! Sobretot, no deixeu 
d’escriure! 

Òmnium Garrotxa

Alumnat premiat al 48è Concurs  d'Òmnium

Acte de lliurament dels premis a Ca les Hermanes

Representació de l'alumnat de l'Escola Rocalba al 48è Concurs 
literari d'Òmnium



40

ESPECTACLE “EL BOSC”
A CA LES HERMANES 

Després d’una setmana de residència teatral 
a Sant Feliu, la Companyia Sàndal va oferir el seu 
nou espectacle “El Bosc” al públic amb la sala de Ca 
les Hermanes plena de gom a gom.
Les residències teatrals són molt importants per a 
les companyies per treballar en la creació de nous 
espectacles i poder-los presentar al públic i alhora 
són una molt bona oportunitat de gaudir d’un 
teatre de qualitat.
La Cia Sàndal és una jove companyia que ha produït 
el seu primer espectacle de sala sota la direcció 
d’Anna Roca. Un espectacle molt bonic amb titelles 
de fusta construïdes per Josep Sucarrats, que ens 
parla de l’amistat i la relació dels humans amb els 
animals.  

 Integrants de la companyia 

500 MÚSICA PER LA LLIBERTAT

El dimarts 25 d’abril, vam arribar a les 500 trobades 
de Música per la Llibertat a Sant Feliu. Una xifra 
que aviat és dita i que representa la constància i 
tenacitat d’un grup de persones, músics i aprenents 
de cantaires, que des del 23 de novembre de 2018 
ens concentrem al Firal amb solidaritat amb els 
presos, exiliats polítics i represaliats; per reivindicar 
justícia per a tothom i demanar la independència 
del nostre país i l’assoliment de la República 
Catalana. 

El temps no ens va voler acompanyar i l’acte de 
celebració de la trobada 500 es va fer a Ca les 
Hermanes amb l’assistència moltes persones del 
poble que no es van voler perdre l’actuació d’uns 
músics extraordinaris i una degustació de pastissos 
i ratafia que ja són un clàssic de moltes de les 
concentracions. 

El Cant dels Ocells va obrir el concert amb en Toni 
i en Joan Gelabert acompanyats per Marcel Sala 
a l’acordió. Seguidament, van interpretar la balada 
popular anglesa Jordi acompanyats per la veu de 
Liz Castro i la versió Tenim somnis compartits amb 
les notes del saxofonista irlandès Gabe Mc Laughlin. 
El músic local Eduard Canimas, acompanyat de 
Sònia Escolà, va interpretar un dels seus temes, 
Colibrí i Àngel Girona, cantautor i investigador de 
la música tradicional catalana, ens va fer cantar a 
tots amb Què passa amb la corona, adaptació del 
Ball de la Civada. La cançó final, interpretada de 
manera coral per tots els músics participants, va 
ser un regal per a tots els assistents. 

Gràcies, Música per la Llibertat de Sant Feliu per 
seguir lluitant fins a guanyar!

Activitats i notícies

Alguns dels músics participants en la concentració número 500

OXFAM TRAILWALKER 2023

El Trailwalker és una carrera esportiva i solidària 
en equips, que consisteix a recórrer 100 km en 
32 hores, 55 km en 16 hores, o 10 km en 4 hores 
amb l'objectiu de lluitar contra la desigualtat que 
provoca la crisi climàtica. Amb els donatius es dona 
resposta a emergències humanitàries. 
Les xifres de la 12a edició, celebrada el 5 de maig 
són: 240 equips, 1.700 participants i una  recaptació 
de 312.000 €.

Voluntaris al punt d’avituallament de Sant Feliu
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DESIG DE CAP D’ANY 

Mai hauríem pensat que un desig formulat la nit 
de Cap d’Any esdevindria realitat. Però, contra tot 
pronòstic, estem en marxa!
Al voltant d’una taula improvisada, i moguts per 
les ganes de muntanya, vam decidir fer la volta 
perimetral a la Garrotxa, passant per totes les 
muntanyes que ens trobéssim al davant, com les 
cabres.
Volíem gaudir del recorregut i de la companyia. 
Guiats pel nostre coneixement i per pistes per 
on no havíem passat mai, al febrer encetàvem la 
primera etapa de les 16 que farem.
Ja en portem 5, el perímetre de la Vall d’en Bas. 
En aquests moments el recorregut total assolit 
amb inici al Firal, ens ha portat fins a la collada de 
Sentigosa.

Hem gaudit d’un majestuós i gèlid Salt de l’Olla. 
De les imponents cingleres d’Aiats i Cabrera, 
amb parada i fonda incloses. De la carena del 
Puigsacalm. Dels prats infinits de Platraver i les 
sorprenents escletxes de l’Euga, on cada racó és 
una descoberta. De l’ermita de Santa Magdalena 
del Puigmal. Del mirador que ens han ofert els prats 
de Plafalgars. I hem acabat pujant al Puig d’Estela, 
separació natural entre la Garrotxa i el Ripollès.
A partir d’ara, enfilarem cap a l’Alta Garrotxa.
Fins ara, 31 persones hem compartit la bellesa 
del paisatge, el bon humor i la companyia. Ara 
tenim 3 etapes més fins a l’aturada de l’estiu, que 
reprendrem a mitjans de setembre amb tota la 
il·lusió del primer dia.
Gràcies a tothom qui ens heu acompanyat i als qui, 
segur, ens acompanyareu!

Equip organització: Mon Nyeua, Cana, Toto, Teia, 
Xevi Rata i Blanca

UN ALTRE EVERESTING FET

Ja sabeu, allò d’anar fent pujades a La Salut, 
sumar metres positius durant 24 hores per arribar 
(o acostar-nos) a l’altura de l’Everest. En aquesta 
edició hi ha hagut molta participació i molt 
d’ambient. De dia i de nit.
De dia, a qualsevol hora, sempre hi trobaves 
companyia. Gent de totes les edats, sols o en grup, 
famílies senceres, alguns amb ganes de córrer i 
d’altres amb la intenció de passar-hi el matí, algú 
que hi pujava per primer cop i els que es coneixen 
cada pedra del camí. I de nit, era emocionant anar 
pel bosc amb el frontal i anar-te trobant altres 
llumetes i somriures.
La majoria fèiem una o unes quantes pujades; i com 
sempre, el petit grup que va aconseguir sumar de 
manera individual els 8848 metres.

Els finalistes de l'Everesting 2023

A les 7 de la tarda del dissabte, després de 24 hores, 
vam tenir la traca final: la pedregada que ens va 
esbandir a tots en un instant!
Les dades d'enguany: 154 participants, 303 
pujades, 166.787 metres positius.  

Moltes gràcies a totes i tots els qui hi vau participar 
o hi vau col·laborar! 

Eva Rubirola
 

Etapa del febrer de 2023 - Foto: Teia Boada
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Activitats i notícies

FESTA MAJOR – 2023

La Festa Major del 2023 ha estat marcada per 
la coincidència de les eleccions municipals i pel 
cartell de les tres nits de ball amb els mataronins 
The Tyets, que ho peten ara mateix a Catalunya 
amb el seu exitós disc “Èpic solete” i el hit "Coti x 
Coti" que fa ballar sardanes a gran i petits. 
El cap de setmana llarg del 26 al 29 de maig va 
omplir els carrers del poble de gent amb ganes 
de festa, de retrobament amb la Mulassa, els 
Cavallets i els Gegants, d’estones al Firal i nits a 
la plaça del Soler. El temps va respectar i tots els 
actes es van poder dur a terme sense l’impediment 
meteorològic que feia patir després d’un maig de 
pluja diària. 
Un èxit d’organització per part del jovent de la 
Comissió de Festes i de l’Ajuntament.
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Activitats i notícies

LA REDACCIÓ DE L’HOSTOLENC 
FELICITA L’ASCENS DE LA 
UE HOSTOLES A TERCERA 
CATALANA

ACTIVITATS NATURALISTES
DE PRIMAVERA PER L'ENTORN 
DE SANT FELIU

El mes de maig comença amb l’esclat de la 
primavera i amb l’inici de la programació de 
les sortides naturalistes. La primera va tenir lloc 
el dissabte 13 de maig i va ser una sortida per 
reconèixer la flora del nostre entorn a càrrec de 
Xavier Oliver. Previ a aquesta sortida, el divendres 
12, el mateix Oliver va oferir una xerrada sobre 
l’hàbitat de la Vall d’Hostoles.
El 20 de maig, els amants de les orquídies van 
reiniciar l’activitat i van poder observar més de disset 
espècies diferents. Una riquesa extraordinària del 
nostre entorn!

Sortida matinal d'observació d'orquídies

FLAMA DEL CANIGÓ 2023

Enguany hem tornat a tenir la Flama del Canigó a 
Sant Feliu de Pallerols, celebrant, com sempre, la 
festa dels Països Catalans. Aquesta Flama, aquest  
foc, s’escampa per pobles i ciutat i per tots els 
racons de parla catalana. Òmnium Garrotxa posa 
la logística i els voluntaris de tota la Comarca 
distribueixen la flama arreu. 
A Sant Feliu hem tingut força voluntaris, corrent i en 
bicicleta, i també entitats que han col·laborat des-
interessadament. No hi ha mancat l’avituallament 
corresponent pel camí.
En arribar al Firal hem llegit el missatge del 
conseller legítim a l’exili Lluís Puig i Gordi i tot seguit 
s’ha encès el fogueró amb la Flama del Canigó tot 
repartint fanalets a tothom.
L’any que ve hi tornarem, si cal amb més empenta.

Voluntaris participants de l'arribada de la Flama al Firal 

Visca la Flama del Canigó!
Visca els Països Catalans!

Celebració de l'ascens al final de darrer partit de Lliga
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Marian Vayreda, l'Àngel Rigall, escultor del Pes-
callunes, hem pogut parlar amb la directora de 
teatre Anna Roca, visitar una fàbrica per ampliar 
el coneixement de l’alumnat de sisè envers la Re-
volució Industrial i els alumnes d’infantil, prepa-
rats per gaudir de la festa Major, van anar a fer un 
dibuix dels Cavallets, Gegants i Mulassa. Dins del 
projecte “Passegem per Sant Feliu” han pogut 
veure els diferents comerços del poble i han visi-
tat les exposicions d’art a la sala de l’Esbart.

Però això no és tot; tots plegats vam poder gaudir 
d’una visita guiada a l’Espai Cràter on vam fer 
diferents tallers per experimentar i poder endinsar-
nos als volcans d’una manera molt atractiva 
mitjançant la realitat virtual.

No ens podem deixar altres activitats de cohesió 
amb altres escoles, la Fira de les Matemàtiques, 
el Rodajoc, l’Esballa, la trobada a l'institut d’Amer 
i amb la llar d’infants del poble, la bicicletada que 
farem d’aquí a unes setmanes… i no oblidem totes 
les festivitats que hem celebrat a l’escola i han estat 
una excusa més per relacionar-nos amb aquest 
entorn que ens ofereix tantes possibilitats.

Finalment, les tan esperades colònies que, tot i que 
no haver tingut el millor clima, van ser màgiques; 
tant per l’alumnat d’I3 fins a 5è que van anar a Núria, 
com els i les alumnes de 6è que es van acomiadar 
de l’escola de primària per fer el salt a l’institut, fent 
activitats aquàtiques a l’Escala.

Totes les activitats han estat un èxit rotund. Ja 
tenim ganes de saber on anirem l’any vinent!

Equip docent Escola Rocalba 

Escoles

ESCOLA ROCALBA - ACTIVITATS 
I SORTIDES DURANT EL CURS 
2022-23

Aquest curs escolar l’alumnat de l’escola Rocalba 
hem pogut gaudir de diferents sortides per 
l’entorn i per Catalunya, i d’altres activitats que ens 
han enriquit i ens han fet aprendre. La gran majoria 
han estat relacionades amb el projecte d’aula, fet 
que han pogut profunditzar amb la temàtica. 
Per exemple, l’alumnat d’infantil van anar amb el 
trenet a fer una volta pel volcà Croscat. Els nens 
i nenes de 1r, 2n i 3r de primària van anar a Navata 
a fer un taller de màscares i per complementar el 
dia, van anar al Museu del Circ de Besalú. Per altra 
banda, l’alumnat més gran (4t, 5è i 6è) van visitar 
el Museu del Cinema i el Museu d’Art de Girona. 
A més a més, com que el seu projecte d’aula està 
més enfocat amb el cinema i el teatre, van poder 
gaudir de l’obra de teatre “Les ales de la Carlota” 
dirigida per l’Anna Roca a Olot.

A dins de l’escola, també han col·laborat algunes 
famílies i persones externes del centre que ens 
han ajudat a fer créixer els projectes i les pregun-
tes que ens hem anat plantejant. Hem tingut el 
plaer de rebre dos artistes, l’Andreu i la Júlia que 
treballen al món del circ, en Mag Nani, dos artis-
tes de la pintura, la Maria Carme Claparols i en 
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CONÈIXER I FOMENTAR EL JOC 
DE L’INFANT

“Les experiències d’aprenentatge s’han de basar 
en el joc, l’experimentació i el moviment.”

Divendres i dissabte, 12 i 13 de maig, va tenir lloc a Ca 
les Hermanes el curs “Conèixer i fomentar el joc de 
l’infant” organitzat per l’Associació de mestres Rosa 
Sensat i impartit per Romina Pérez. Van assistir-hi 
gent d’arreu de Catalunya: Figueres, Reus, Girona, 
Lloret, Olot..., en total érem una cinquantena de 
persones.
Les educadores de l’escola bressol “Petits 
Pescallunes” vam tenir l’oportunitat d’assistir-hi 
i el vam trobar molt interessant. Es va parlar de 
la importància del joc en l’etapa dels 0 a 6 anys, 
tal com deixa clar el nou currículum d’Educació 
Infantil que inclou els dos cicles: primer cicle (de 0 
a 3 anys) i segon cicle (3 a 6 anys). 
Es va comentar que l’infant coneix el món que 
l’envolta a partir del joc, que és la manera com 
s’expressa, es relaciona, coneix les propietats del 
món físic, es posa a prova i desenvolupa projectes 
d’acció i de pensament. Es van mencionar 
pensaments de diferents persones vinculades 
amb el món de l’educació. 

“Tots els infants sans juguen. L’activitat i el joc són 
funcions vitals. Des de molt petit juga, vol, pot i sap 
jugar d’acord amb el seu nivell maduratiu i amb els 
seus propis instruments” (Myrtha Chakler) 
En acabar, vam ensenyar la nostra escola a educa-
dores de diferents llars d’infants de Catalunya i va 
ser tot un orgull.

Assistents al curs “Conèixer i fomentar el joc de l’infant” a Ca les 
Hermanes

“La priorització del joc dins de la vida quotidiana 
com a font de benestar, gaudi, desenvolupament, 
aprenentatge i relacions, en el disseny dels espais, 
en l’organització del temps i en la preparació  
dels diferents materials“

Escola Bressol Petits Pescallunes

Escoles

HORARI: De les 11 del matí a les 8 del vespre.

VENDA D’ENTRADES i ABONAMENTS:
Els abonaments i les entrades els podeu comprar a través de l’aplicació 
RESERVAPLAY: 
https://santfeliudepallerols.reservaplay.cat/view/reserves/actividades
Podreu comprar també entrada el mateix dia presencialment a la piscina.

PREUS: ENTRADES:
    – Adults (a partir de 15 anys) ….. 6,00 €
    – De 3 a 14 anys …………………4,00 €
    – De 0 a 3 anys ………………….. Gratuït
    – Entrades grups ……. Preus especials

ABONAMENTS:
    – Abonament individual tota la temporada ….. 50,00 €
    – Abonament unitat familiar:
      Titular …...…………………………………. 50,00 €
      2n. membre ……………………………. 35,00 €
      A partir del 3er. Membre ………………… 25,00 €
      Fins a 3 anys ……………………………… Gratuït
    (Es considera unitat familiar a pares, fills i avis.)

Per a més informació:
OAC Ajuntament Tel. 972444011

www.santfeliudepallerols.cat
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AE UNIÓ REMENCES – CASAL 
ESPORTIU ESTIU 2023

L’Associació Esportiva Unió Remences club de 
futbol base té seus a Anglès, Amer, les Planes, 
Osor i Sant Feliu de Pallerols. 
L’AE Unió Remences intenta anar més enllà de la 
temporada esportiva amb les lligues i entrenaments 
de forma regular durant el curs escolar. Ara que 
ens trobem a la recta final de la temporada i a 
les portes de l’estiu, des de l’entitat s’organitza 
el ja tradicional  Casal Esportiu d’estiu de la Unió 
Remences que es portarà a terme al camp de 
futbol municipal de Sant Feliu de Pallerols del 26 
de juny al 28 de juliol.
El Campus està organitzat per 
la Unió Remences, gestionat 
des de la Junta directiva de 
la Unió Remences, coordinat  
amb els entrenadors/es del 
club - que en la gran majoria 
seran els monitors/es del 
casal esportiu- i compta amb 
el suport de l’Ajuntament de 
Sant Feliu de Pallerols.
El casal esportiu és obert a 
tothom, tant als esportistes 
del club com a jugadors/es 
que no pertanyen a la Unió Remences, l’objectiu 
del qual és que durant la temporada d’estiu, a través 
de les tasques, activitats, jocs, formes jugades... els 
nens i les nenes participants gaudeixin del futbol 
i de moltes més activitats com tornejos interns, 
tècniques de precisió i habilitats, jocs cooperatius 
i de cohesió, sortides, piscina, visites d’esportistes... 
Per aconseguir-ho, els entrenadors/es planificaran 
els entrenaments per poder combinar un bon 
aprenentatge amb la diversió del nen/a durant les 
sessions.
Els entrenadors/es que ens acompanyaran durant 
el campus són monitors/es qualificats amb 
experiència al món del futbol base i la gran majoria 
són de la Unió Remences.
Animem a tots els nens, nenes, nois i noies que 
els agradi el futbol i l’esport que s’apuntin el 
Campus de futbol d’estiu de la Unió Remences... 
s’ho passaran d’allò més bé practicant esport 
i aprenent futbol en un entorn agradable tot fent 
amics.
Per a més informació: unioremences@gmail.com 
MOLT BON ESTIU i MOLTA SALUT PER TOTHOM

Sergi Gonzalez
President de AE Unió Remences

#somremences

NIANT
CONCURS JOCS FLORALS
DE SANT JORDI

Famílies Boniques!
Aquest any ens heu acompanyat 
en moltes activitats i estem molt 
agraïdes!
Enguany hem gaudit plegades 
de la segona edició dels JOCS 
FLORALS DE SANT JORDI.  Volem agrair moltíssim 
a les persones que heu participat! Us volem animar 
a no deixar de fer-ho perquè per la propera edició 
hi haurà categories noves! En total seran: Relat 
curt, Poema, Música, Ball i Fotografia.
Aquí teniu les guanyadores i els guanyadors: 

ADULTS - 
POEMA

Obra guanyadora: "Portes 
obertes" de Sonia del Campo
Menció especial: "Espiritual"
de Montse Bastons

ADULTS - 
RELAT

Obra guanyadora: "Vull"
de Patrícia José Lorente
Menció especial: "El mestre"
de Ramon Lluís González

INFANTIL - 
RELAT

Obra guanyadora: "Vila Preciosa" 
de Mar Bosch

INFANTIL - 
MÚSICA

Primer Premi: Jan Gutiérrez
Menció especial: Ian Martín

PRIMÀRIA - 
DIBUIX

Primer premi: Ona Pericay
Menció especial: Anaïs Carrillo

INFANTIL - 
DIBUIX:

Primer premi: Sara Bragado
Menció especial: Emilia Bragado

JUVENIL - 
DIBUIX

Primer premi: Dafne Carrillo

ADULTS - 
DIBUIX

Primer premi: Ana Vinyals
Menció especial: Javier Martín

Les obres presentades s’han exposat a la sala 
annexa de la biblioteca del 12 al 14 de juny. 

Alguns participants als Jocs Florals de Sant Jordi 2023

Niant

Entitats i associacions
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EL GRUP DE DONES DE SANT 
FELIU MÉS ACTIU QUE MAI

El Grup de Dones de 
SFP segueix actiu, pro-
movent la cooperació 
i la col·laboració mit-
jançant les diferents ini-
ciatives que des del Grup s’acorden. Aquest 2023, 
per 3r any consecutiu i amb gran èxit d’assistència 
i participació, ens vàrem reunir per celebrar el 8M, 
el Dia de la Dona. Vam gaudir del menjar de ca-
dascuna, compartint l’estona amb riures i anècdo-
tes que van fer que la trobada fos molt especial. 

Participants al Sopar compartit a Ca les Hermanes

La setmana de la dona es va completar la lectura 
del manifest reivindicatiu i amb l’exposició DONES 
QUE HAN FET POBLE, promoguda per dues 
integrants del grup, i que va ser un homenatge 
a totes aquelles dones del poble que ens han 
precedit i que van ser filles, mares i àvies en el 
tombant del s. XIX i la primera meitat del XX. 
A través de les entrevistes fetes a deu dones grans 
vam poder reivindicar la figura de la dona en una 
societat pensada per homes i per als homes. Una 
iniciativa que vol tenir continuïtat i recuperar el 
passat de Sant Feliu amb una mirada femenina 
i feminista.

Cartell de l’exposició

Des de mitjans de març i durant el mes abril, 
l’activitat del grup s’ha centrat en la confecció de 
roses de roba per celebrar Sant Jordi. Roses per 
col·laborar amb els guardons dels Jocs Florals 
organitzats per l’Associació Niant, per col·laborar 
amb l’alumnat 6è de l’Escola Rocalba  i sobretot 
per bastir l’estructura de l’arbre del Parc de Mas 
Rostoll. Un arbre que ha perdut la catifa de tsikuris 
per un gran roser florit! Una meravella que ha estat 
possible gràcies a la feina incansable de moltes 
dones del grup i d’altres que han treballat des de 
casa de manera maratoniana. 
Al costat de l’arbre, hi ha aparegut un niu de 
llibres, que sota el títol Pesca Llibres, vol fomentar 
l’intercanvi i la lectura. No us el perdeu!
El maig i el juny són els mesos de l’esclat de 
la primavera i com és habitual continuarem 
organitzant els tallers de xampanyet de saüc i de 
ratafia. I gràcies a noves incorporacions al grup, 
s’està reactivant el Club de lectura que també 
s’iniciarà aquest estiu. 
Cada cop som més i ens agrada seguir creixent. 
Ens sentim orgulloses de pertànyer a aquest Grup 
on hi ha cabuda per a tothom amb perspectiva 
feminista.  

El roser florit al parc de Mas Rostoll 

Grup de Dones
Segueix-nos a instagram @donessfp

Entitats i associacions
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LA NOVA JUNTA DEL CASAL DE 
LA GENT GRAN SANT MARC

El passat dia 26  de març es va convocar Assemblea 
General de l’Associació per renovar o escollir la nova 
Junta del Casal de la Gent Gran Sant Marc. 
Els membres de la Junta  es varen  presentar a la 
reelecció en cas que no  sorgís cap altre grup. Al 
no presentar-se cap altra  candidatura,  la Junta 
anterior, amb algun canvi, va ser novament elegida 
per unanimitat dels assistents a l’Assemblea. 
La nova Junta queda de la següent manera: 

PRESIDENTA: Pilar Santanach Orri
SECRETÀRIA: Margarita Serra Frigola
TRESORER: Pere Roca Pujol
VOCALS: Pepita Gurt Pujol
 Maria Juventeny Puntí
 Dolors Rich Arbat
 Felip Hontoria Castro                   
 Salvador Vilalta Casas

Afrontem amb il·lusió i ganes  els tres anys que, 
segons els estatuts de l’entitat,  tenim per endavant 
i durant els quals intentarem treballar per seguir 
omplint de contingut i activitats aquesta associació 
creada ja fa gairebé trenta anys. 

La primera activitat que vàrem portar a terme va 
ser la Festa de Sant Jordi, el diumenge 23 d’abril, 
que com és costum va consistir a fer un bon dinar,  
recitar poemes, obsequiar amb roses les assistents 
i, per acabar  i  amenitzar l’acte, el grup “Val més que 
no t’hi fixis” va interpretar cançons amb playback. 

Durant la celebració, la Junta va donar comiat 
públicament al secretari sortint, Sr. Joan Monteis 
Colom, qui durant quatre anys va ostentar aquest 
càrrec. Se li va agrair el treball desenvolupat, la 
bona disposició i generositat. 

Des d’aquest mitjà animem i convidem a la gent a què 
entri a l’associació com a sòcia i soci per tal d’aportar 
suggeriments, idees... o senzillament per gaudir 
i conèixer nova gent, noves activitats, nous reptes. 

CAL SEGUIR ENDAVANT!

Per altra banda, aprofitant aquest mitjà, volem 
expressar el següent: 
 El Casal de la Gent Gran Sant Marc lamenta la mort 
del Sr.  MANEL SERRA CABRAFIGA el passat dia 3 
de juny. En Manel va ser President d’aquesta Entitat 
durant una colla d’anys. Manifestem públicament 
el nostre més sentit condol als familiars, amics i 
població  en general. En Manel sempre va estar 
actiu i implicat en  els afers de la població. 
En guardarem un bon record!

JUNTA DEL CASAL DE LA GENT GRAN SANT 
MARC 
 

LA MARXA DE LA PARRÒQUIA
 
En l’últim número de l’Hostolenc, ens lamentàvem 
de la distància o separació entre el poble i el Consell 
Parroquial com si, per les coses de la parròquia es 
deixés tot en mans del Consell. És a dir, del perill de 
considerar-nos una associació que ja té cura de tot 
i no cal preocupar-se de res.
Lamentablement, res no ha canviat i les nostres 
reunions, on sovint es tracten temes d’autèntic interès 
vilatà, segueixen amb els nou consellers de sempre, 
tot i que es fan crides i invitacions a les reunions, que 
són absolutament obertes a tothom. Poc interès, en 
general, del que també ens lamentem no saber-ne 
les causes.
Però la vida segueix, la parròquia tira endavant. 
Un d’aquests temes importants per al nostre Sant 
Feliu,  precisament es tractà en una de les últimes 
reunions. És en referència a l'atenció que caldria 
fer als nois i noies que, acabat l'ensenyament 
obligatori, es troben amb dificultats pel que fa al 
seu futur humà i professional. En l’educació integral 
dels nostres nois i noies, a les activitats escolars hi 
ha folklore, divertiments, jocs... però se sol deixar 
de banda la cultura religiosa, i en conseqüència 
s’ignoren els nostres orígens com a poble. Per 
saber cap on anem, és bo i necessari saber d'on 
venim. Es van trencant llaços de comunicació 
amb la fe i la religió. Les tecnologies i les xarxes 
socials substitueixen les relacions personals de 
poble i família, una moda o tendència que porta 
cap a anar deixant de banda la cultura humanista 
occidental, que és a l’arrel de tots nosaltres com a 
poble. I és que no es pot pas esborrar així com així 
que, com a país format, segles abans aquest nostre 
país va ser cristià abans de ser català.

Recital de poesia a la Festa de Sant Jordi
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ESBART DE LA VALL 
D’HOSTOLES 

Fa un any que vam emprendre el viatge a Sant 
Feliu, us hem de dir sincerament que anàvem 
carregats de pors i incerteses, però la il·lusió i les 
ganes de posar en marxa el projecte Esbart ens 
feia oblidar la resta. El nostre primer objectiu 
era retornar a l’Esbart la seva essència, el que 
havia estat sempre, un lloc de trobada on fer el 
toc i passar una bona estona entre pescallunes 
o foresters, tothom hi és ben rebut.
La nostra cuina no té secrets, en cada plat hi posem 
amor i estima perquè ens agrada el que fem i ens 
sentim orgullosos de tenir el millor equip. 
Volíem donar vida a la Sala Cultural de l’Esbart i hem 
organitzat dues presentacions de llibres, un taller 
de restauració, un tast de vins i set exposicions de 
pintura. La Sala també ha acollit al grup de teatre 
Recofats, una coral i el Grup de Dones amb qui 
hem compartit tardes inoblidables entre puntada 
i puntada. S’hi han fet xerrades i ha estat punt de 
reunió d’associacions, instagramers i particulars. 
Hem cridat els goooools  i victòries de la Lliga i la 
Champions. Encara que per nosaltres els veritables 
campions són l’equip de la Unió Esportiva Hostoles. 
Les tardes de divendres han estat un “escac i mat” 
i hem descobert joves promeses dels escacs. Hem 
organitzat concerts a la fresca les nits d’estiu, que 
reprendrem ben aviat. 
Fent repàs, us hem de dir que hem superat les 
nostres expectatives amb escreix i que gràcies al 
suport de la bona gent de Sant Feliu ens doneu 
forces per seguir endavant i reconèixer que l’esforç 
ha valgut la pena, l’Esbart s’ho mereix i Sant Feliu 
també. Gràcies per estar al nostre costat.
A l’Esbart l’activitat no para i ja tenim en marxa les 
exposicions de Lluís Brianso, Joan Claparols, Isabel 
Jover i Llum Garcia pels mesos entrants, a més de 
concerts. 
Us hi esperem!

Esbart de la Vall d'Hostoles

Entitats i associacions

TALC SANT FELIU

TALC  correspon a les inicials de Taller d'Acollida 
Lingüística i Cultural, un dels projectes de volunta-
riat de Càritas- Garrotxa, Caritas Catalunya, present 
a Sant Feliu des de fa una colla d’anys. L’objectiu és 
millorar el coneixement de la llengua catalana i de 
l’entorn a les persones en formació, així com la seva 
convivència i participació en la societat d’acollida. 
Aquest curs, a part de l’activitat setmanal dels 
dimarts, hem participat al Camí de Pessebres, 
hem col·laborat amb l’Art en tots els vessants, eix 
transversal de l’Escola Rocalba, mitjançant una 
mostra d’art àrab amb la construcció d’un mosaic 
i sanefes (cicle infantil), i l’elaboració d’una 
porta i una finestra com a mostra d’arquitectura 
mossàrab (cicles inicial, mitjà i superior).
Cal destacar el bon ambient de treball i l’actitud 
emprenedora del grup, amb moments de 
celebració com la Festa de fi de curs, celebrada el 
dia 11 de juny a la tarda. 

Activitat setmanal al TALC – juny 2023

Mostra de diferents plats de la festa àrab de final de curs 

Vet aquí un tema cabdal: el futur dels nostres 
nois i noies. Pensem que és una de les principals 
qüestions que hauria de preocupar els polítics 
nostrats, que tenen més eines, més predicament 
i possibilitats que un Consell Parroquial que, això sí, 
ens tindran sempre al seu costat en tot allò que hi 
puguem fer i ajudar.
 
EL CONSELL PARROQUIAL 
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UN NOU GRUP DE TEATRE ES 
POSA EN MARXA A SANT FELIU 

Els “Recofats” som un grup de santfeliuencs 
que gaudim fent teatre. Els components som 
majoritàriament novells per bé que també 
comptem amb talent més veterà. Una bona 
combinació per començar. Això ens porta al nom 
de la companyia. Una paraula garrotxina que ens 
recorda que un plat recofat pot ser tant o més bo 
que acabat de fer i ens allunyem de la dita popular 
que “mai segones parts són bones”. 
Amb l’esperit de créixer com a companyia 
comptem d’anar incorporant més gent i que el 
projecte que iniciem, amb Quines parelles de 
Vincent Durand, en sigui només la primera pedra 
i que els “Recofats” en convertim en un referent 
teatral a Sant Feliu de Pallerols i a la Garrotxa.
L’obra que preparem explora les relacions de 
parella a través d'un seguit d'escenes còmiques 
que posen a prova els personatges en situacions 
inesperades. 
La trama gira entorn dels amfitrions d’una trobada, 
en Damià i la Laura, que després de 20 anys de 
matrimoni han decidit innovar en la seva relació. 
Cadascun dels personatges es trobarà en ambients 
diferents que els posarà a prova.
Aquesta proposta escènica aporta un toc d'humor 
als problemes de parella.
Els actors de la companyia donem vida a aquests 
hilarants personatges que us faran passar una bona 
estona amb una comèdia plena de mal entesos i 
amb un final inesperat.

Components del grup, d'esquerra a dreta i de dalt a baix...

Alfred, Montse, Júlia, Lluís, Àngela, Paco, Jana, Montserrat, 
Manolo, Maria, Toni, M. Àngels, Gemma, Mònica i Anna.

Grup de teatre Recofats

JULIOL I AGOST 2023

Més informació:
http://www.santfeliudepallerols.cat

Tel. 972 44 40 11

NOTA: En cas de mal temps, els espectacles programats que ho permetin, 

es faran a la Sala de Ca les Hermanes amb aforament limitat.

Organitza: Col·labora:

#pescalestiu

Liberté  Cia. Sàndal

 Dissabte 8 de juliol 20 h  
                                       (Tots els públics)

Libèl·lula  Cia. Toti Toronell

 Dissabte 15 de juliol  20 h i 22 h  
(Tots els públics)

                Havaneres  No cal anar a l’Havana de Marc Artigau

 Dissabte 22 de juliol 22 h  Sant Sebastià
(Adults)

Les ales de la Carlota Cia. Anna Roca 

 Dissabte 29 de juliol 20 h
                                       (Tots els públics)

M’enroca  Cris Juanico

 Dissabte 5 d’agost  22 h  Pati de la Rectoria
(Adults)

Kasumai  Circ LOS

 Dissabte 12 d’agost 20 h  Plaça del Soler
(Tots els públics)

Rockabilly  Atomic Leopards trio 

 Dissabte 19 d’agost  22 h  Plaça El Firal
(Adults)

Arbres d’en 
Casals

Sala de
Ca les Hermanes

TAQUILLA

INVERSATAQUILLA

INVERSA

TAQUILLA INVERSA:
Tu decideixes el preu de l’entrada un cop acabat l’espectacle.
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Biblioteca

DEU ANYS DE LES NOVES 
INSTAL·LACIONS DE LA BIBLIOTECA 
JOSEP M. DE GARGANTA

Aquest mes de juny, en concret el dia 1 de juny de 
2023 la biblioteca ha fet 10 anys en la seva ubicació 
del c. del Soler, 5. 

Dia de la inauguració en la ubicació del C. Del Soler, 5. 1 de juny 
2013

La seva història es remunta a l’any 1986. Aquest 
any es va inaugurar el servei de biblioteca a la 
població com a Centre de Lectura i estava situat als 
baixos de l’ajuntament. Va quedar petita i, 27 anys 
després de donar servei, es va traslladar a les noves 
instal·lacions del c. del Soler, més àmplies, amb 
molta llum i confort i amb un local espaiós al costat 
on desenvolupar activitats diverses.

Centre de Lectura als baixos de l’ajuntament. Inauguració, 17 de 
maig de 1986

Integrada al Sistema de Lectura Pública de Cata-
lunya, que en formen part 415 biblioteques,  gau-
deix dels recursos materials i professionals d’aquest 
Sistema del Departament de Cultura de la Genera-
litat de Catalunya: Les biblioteques públiques són 
espais oberts i dinàmics de trobada, integració 
i interacció, on els ciutadans poden relacionar-
se, desenvolupar-se en les àrees del seu interès i 
conèixer la societat que els envolta.
Des de la biblioteca, com a motor de cultura 
i socialització,  s’han canalitzat moltes activitats al 
llarg de tots aquests anys: Presentacions de llibres, 
exposicions, xerrades, conta contes, reunions, 
recitals de poesia, commemoracions, les visites 
escolars (la biblioteca pot ser un excel·lent aliat 
dels centres docents), participació en diversos 
actes com la Marató de TV3, Setmana de la Natura, 
el Dia Internacional de la Dona, el Dia de la Dona 
Científica, la Supernit de TV3,  etc. 
La biblioteca, com no podria ser d’altra manera,  
també s’ha adaptat a les noves tecnologies, que 
són imprescindibles,  per la millora del servei: 
internet, wifi, cerdadors de catàlegs i col·leccions 
en línia Argus i Atena, eBiblio (lector de llibres 
electrònic), carnet únic..., sense deixar les funcions 
més habituals que segueixen oferint-se, com el 
préstec de documents,  millorat amb el préstec 
interbibliotecari (PI) en xarxa a tot Catalunya. No 
oblidem la secció de revistes i diaris que és molt 
considerable, tant per adults com per infants. 
Tota aquesta infraestructura per a una població de 
1500 habitants, és un privilegi! En som realment 
conscients?
Les biblioteques són per millorar la societat, 
faciliten l’accés a la informació i al coneixement. 
Han de ser un espai per al  lleure i un espai per 
al coneixement, un lloc on treballar i  on trobar-se 
amb gent. Els espais han de ser flexibles, acollidors 
i socials. A més de ser  biblioteques per a llibres han 
de ser  biblioteques per a persones.
Optimitzem aquest servei, beneficiem-nos-en, 
només ens cal temps per dedicar-li i ganes.  Fem 
que la biblioteca no sols sigui necessària, sinó que 
es faci imprescindible!

FELICITATS BIBLIOTECA!

"Qualsevol que sigui el cost de les nostres 
biblioteques, el preu és barat comparat amb el 
d’una nació ignorant"

Walter Cronkite, periodista i presentador de 
notícies televisiu nord-americà.

Margarida Serra

Directora 
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DADES ESTADÍSTIQUES BIBLIOTECA ANY 2022

Altes de 
fons

Fons de 
préstec

Fons 
exclòs

Total de 
fons

Provinents 
del SAB

 528 12.458 356 12.814 1.767

Altes Total
Carnets total 33 865

Transac-
cions de 
préstec per 
tipus de 
document

Renova-
cions per 
tipus de 
document

Total prés-
tecs per 
tipus de 
document

Documents 
prestats total

3.688 574 4.262

XLVIII CONCURS LITERARI 
INFANTIL I JUVENIL
DE LA GARROTXA 2023,
Òmnium Cultural de la Garrotxa, 
març 2023

Aquest és un recull de les obres premiades al 
concurs literari organitzat per Òmnium Garrotxa en 
què poden es poden trobar els textos de l’alumnat 
de l’Escola Rocalba.

 Documents 
originals un 
per un

Total
documents 
originals

Total

Documents 
servits a altres 
biblioteques 
total

214 214 214

Documents 
rebuts des 
d'altres biblio-
teques total

176 176 176

Visites total 5.139
Visites infants 2.072
Visites adults 3.067

    
Sessions Assistents

Activitats total 40 882

CAMINS DE LLIBERTAT. GUIA DE 
SENDERS DELS MAQUIS
RUTA JOVÉ-GROS DE PRATS DE 
MOLLÓ A MANLLEU
Memorial Democràtic de 
Catalunya, 2023

Aquesta guia és un projecte de l’Amical Antics 
Guerrillers de Catalunya que pretén divulgar 
la memòria democràtica de la lluita guerrillera 
contra el franquisme i vol promoure un oci turístic 
de proximitat.  En caminar, resseguint les passes 
dels maquis, els paisatges cobren un sentit i una 
riquesa inesperada. 
La ruta de Prats de Molló 
a Manlleu s’ha pogut re-
cuperar gràcies al relat 
autobiogràfic del guia 
i guerriller José Gros 
Camisó, publicat en el 
seu llibre Abriendo ca-
minos. Relatos de un 
guerrillero comunista 
espanyol. També grà-
cies als informes de 
guies de passos de 
l’Archivo Histórico del  
PCE i del llibre bio-
gràfic de Josep Bové 
Blaví Rue Traversière de Domènec Ribes.

Publicacions
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El bosc de ribera és l’hàbitat més amenaçat 
a la Garrotxa. 

Els seguiments realitzats per la Institució 
Catalana d’Història Natural – delegació de la 
Garrotxa (ICHN-Garrotxa) en els últims 10 anys 
a la conca del Brugent han detectat una pèrdua 
de biodiversitat alarmant, amb una reducció 
del 39% de les plantes pròpies dels boscos de 
ribera del país, i una disminució del 36% de la 
població de libèl·lules. El mateix estudi indica 
un increment del 20% de la ruderalització (1) 
d’aquest hàbitat, i que el 23,17% del recobriment 
vegetal ja correspon a espècies de plantes 
exòtiques que han envaït els nostres rius.  

Actuacions prioritàries per recuperar els 
nostres boscos de ribera

L’any 2020 l’Ajuntament de Sant Feliu de 
Pallerols i la ICHN-Garrotxa – van sol·licitar a la 
Diputació de Girona l’elaboració de la “Diagnosi 
i planif icació d’actuacions de conservació 
i millora dels ambients fluvials de Sant Feliu de 
Pallerols”. Aquesta diagnosi va ser executada 
per Aprèn Serveis Ambientals i la mateixa 
ICHN-Garrotxa, i els resultats es van presentar el 

setembre de l’any 2021 a la gent del poble en una 
sortida pel riu Brugent i a l’Ajuntament de Sant 
Feliu de Pallerols, el qual va confirmar el seu 
interès per anar desenvolupant les propostes de 
millora que es proposaven. 

Aquesta diagnosi, a part de determinar l’estat 
dels ambients fluvials del municipi, prioritzava 
tota una sèrie d’actuacions per millorar els 
hàbitats fluvials, com per exemple l’extracció de 
plantes invasores exòtiques que ja es va executar 
l’any 2021 gràcies a un ajut de la Diputació de 
Girona a l’Ajuntament.

La restauració de bosc de ribera del torrent del 
Mosquer

L’any 2022, els propietaris de la finca de la 
Fàbrega van interessar-se per la proposta de la 
ICHN-Garrotxa de realitzar una de les actuacions 
de restauració de bosc de ribera contemplada 
en l’estudi, concretament al torrent del Mosquer, 
el qual es trobava en molt mal estat.

Tota l’estructura arbòria del bosc de ribera 
estava formada per espècies exòtiques, la 
majoria plàtans (Platanus acerifolia) amb alguns 

Dossier

Figura 1. Pèrdua de la biodiversitat en flora de boscos de ribera i en libèl·lules al riu Brugent (2008-
2018)

RECUPERACIÓ DEL BOSC DE RIBERA AL TORRENT DEL MOSQUER,
2022-2023
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pollancres americans (Populus xcanadensis). 
Per sota apareixia puntualment algun arbre 
del país (vern, freixe i avellaner) amb poques 
possibilitats de prosperar sota la cobertora 
dels arbres forans. L’estrat herbaci típic dels 
boscos de ribera del país amb buixol, buixol 
groc, consoldes, lamis, càrexs pènduls, lliris de 
neu, sarriasses... era nul per dues raons: per una 
banda, les fulles caigudes dels plàtans, de difícil 
i lenta descomposició, formaven una capa que 
impedia la germinació i el creixement de plantes 
herbàcies, i per altra, en menor mesura, l’entrada 
del bestiar al torrent aixafava i ruderalitzava 
l’ambient en llocs concrets.

Cal recalcar que la dominància de plàtans i pollancres 
americans suposen un volum molt important 
d’evapotranspiració (2)  de la conca disminuint 
tant el nivell de l’aigua freàtica com de l’aigua 
superficial que s’escola pel torrent, fet que 
perjudica l’existència de vegetació de ribera, i 
més actualment en el context de sequeres amb 
el canvi climàtic. Cal esmentar que els propietaris 
estan obrint més amunt, a la mateixa conca, 
espais oberts en antigues pastures que s’havien 
reforestat i això ha de contribuir també a un 
increment de l’aigua d’escorrentia pel torrent 
que també contribuirà a millorar la vegetació de 
ribera.

Conjuntament amb la propietat i el masover de 
la finca es va acordar un pla de restauració que 
es va iniciar recentment, amb la tallada d’uns 
230 plàtans i pollancres americans -només es 
van deixar 3 plàtans monumentals a la vora del 
camí i de la font del Mosquer -. Els arbres s’han 
extret des de la pista adjacent per afectar el 
mínim possible l’espai a recuperar.

Seguidament, es realitzarà una obra per redirigir 
les aigües de pluja adequadament des de les 
cunetes de la pista que la travessa fins al torrent, 
es col·locarà un pastor elèctric a tot l’àmbit 
a recuperar per evitar l’entrada de bestiar a la 
zona restaurada, amb l’adequació de dos punts 
perquè el bestiar pugui beure aigua, i un pas 
amb mànec perquè la gent pugui accedir a la 
font del Mosquer. 

Cap a finals d’any es plantaran espècies 
autòctones pròpies d’ambients de ribera i de 
boscos mixtos humits del país, com verns (Alnus 
glutinosa), freixes de fulla gran (Fraxinus excelsior) 
i aurons (Acer campestre) en les clarianes que 
han aparegut després de la tala. Al sector del 
Torrent del Mosquer es plantaran uns 590 peus 
i els 90 restants s’ubicaran, amb densitats més 
baixes al llarg dels talussos adjacents al torrent, 
per tal de potenciar una regeneració arbòria que 
els estabilitzi.

(1) Degradació de l’espai per l’acció humana quantificat 
en recobriment de plantes de llocs degradats.

(2) És la suma de l'evaporació i la transpiració vegetal 
des de la superfície del sòl cap a l'atmosfera terrestre. 
L'evapotranspiració és part important del cicle de 
l'aigua.

Xavier Oliver Martínez-Fornés

Institució Catalana d’Història Natural
Delegació de la Garrotxa

Figura 2. Plànol del 
projecte de recuperació 
del bosc de ribera al 
torrent del Mosquer
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L’ÚLTIM CONCERT

Josep Maria Vila González era músic. Fill únic 
de Cecilia i d’Alejandro, va néixer a Sant Feliu de 
Pallerols el 13 d'agost de 1931 i hi morí el 15 d'abril 
de 1998. 
El pare era moliner, hereu del Molí Petit. La mare, 
dama de companyia, una feina poc freqüent que va 
exercir mentre era molt jove, havia viscut amb una 
senyora de família culta i benestant, Isabel Ugarte 
Vernal, peruana i soltera. Gràcies a ella va poder 
gaudir de nombrosos concerts arreu d’Europa, 
durant els anys que van establir-se a París. Aquest 
fet va despertar a Cecília una sensibilitat per la 
música, que va saber transmetre al seu fill.
Josep Maria comença els seus estudis musicals 
amb Frederic Bars, músic del poble que ensenya 
a nens aficionats. Gràcies a aquest mestre, uns 
quants nois esdevenen músics professionals.
Arriba l'any 1944 i a Sant Feliu se celebra un 
concert important del famós violinista Henri 
Lewkowicz, polonès i jueu, que, fugint del 
nazisme, s'ha establert a Barcelona. Un amic 
seu, Narcís Paulís Vila (1905-1988), cosí de Josep 
Maria, el convida al seu poble natal per oferir 
el seu art en una festa destacada, a ple estiu. 
Paulís és un músic i compositor prestigiós, que 
en aquests moments forma part de l'Orquestra 
Simfònica del Liceu de Barcelona, com a violinista.
Gairebé ningú coneix el jove concertista polonès, 
però tant a l'església, al matí, com al Centre Cultural, 
a la tarda, el poble omple l'espai per escoltar-lo. 
Josep Maria hi va amb els pares. Té 13 anys. El que 

veu i el que sent li eixampla el seu interès pel violí, 
instrument que estimarà per damunt de tots, i que 
en aquests moments pot estudiar gràcies a les 
lliçons del seu cosí Narcís.
El 15 d'agost de 1946, toca en públic per primera 
vegada, al poble de Puigpardines, amb l'orquestra 
Victòria d'Amer, on continuarà com a membre de 
la formació fins al 1950. Des d'aquest any fins al 
1970 és un dels violinistes de la Principal de Sant 
Feliu de Pallerols i, fins al 1977 de l'orquestra Amoga 
de Vidreres. Finalment, des d'aquest any fins a la 
jubilació, el 1997, forma part de l`orquestra Marina, 
de Lloret de Mar.
Un cop acabada la seva carrera professional, d’una 
cinquantena d’anys, ofereix al seu poble alguns 
concerts de violí, acompanyat del piano per Joan 
Callís Guix, músic i compositor de sardanes. Per 
exemple, amb motiu del Dia Internacional de la 
Música, el novembre de 1996, a la capella del Roser, 
la parella de músics interpreta el Vals de Johannes 
Brahms, un concert que només ha restat en la 
memòria del reduït públic local que hi vam assistir. 
La tardor següent, Callís i Vila tornen a unir-se per 
amenitzar la celebració del casal de gent gran 
Sant Marc. En aquest cas, afortunadament, sí 
que es conserva un enregistrament del recital, 
d’una qualitat pobra, però que ens permet 
reviure’l i reveure’n la interpretació, concentrada, 
de cadascun d’ells dos. L’enceten amb l’Adagio 
d’Albinoni, del musicòleg italià Remo Giazotto, una 
peça lenta, melancòlica, que el violinista toca amb 
el rostre compungit, com si, a través de la música, 
establís un diàleg secret amb la pròpia ànima. 
Finalitzen el concert amb les C. Zardas, de Vittorio 
Monti, tot dotant-les de passió i estima per la vida.

Josep Maria Vila acompanyat pel mestre Joan Callís

Escrivint aquestes línies, he volgut fer un senzill i 
sentit homenatge a Josep Maria Vila, un músic que 
va exercir la seva professió amb dignitat i perseve-
rança. Vaig tenir la sort de poder-lo escoltar en di-
verses vetllades musicals i sentir com transmetia la 

Dibuix de Josep Maria Vila, de Margarita Canimas
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màgia d'aquest idio-
ma universal.
Un dia, vaig trobar-
me amb en Vila 
casualment i vam 
parlar de música. 
Era una època en la 
qual em sentia atre-
ta pels instruments 
musicals. Es va oferir 
a deixar-me un dels 
seus violins perquè 
l'utilitzés com a mo-
del pels meus di-

buixos. Va voler-me’l portar personalment a casa. 
Era un dia fred de finals de gener, i el meu pare i jo 
l'esperàvem amb el foc encès i amb cafè i coca. No 
em vaig saber estar de demanar-li si podria tocar-
nos alguna peça. Ho va fer. Amb la seva caracterís-

LA NOSTRA AVENTURA A L’UNIRAID AL MARROC OCTUBRE 2022

L’últim concert

tica disposició cap als altres, ens va regalar una me-
ravellosa vetllada. La seva expressió aflorava desig 
i tristor, vida i mort. Va ser el seu últim concert.
Josep Maria Vila González va morir al cap de tres 
mesos, al Molí Petit, la casa on va néixer. Era el 1998, 
el mateix any en què també moria Remo Giazotto, 
el creador de l’Adagio d’Albinoni.
Recordant les paraules de Walter Benjamin: «És una 
tasca més àrdua honorar la memòria dels éssers 
anònims que la de les persones cèlebres», puc 
pensar en com n’és d’important el llegat d’un músic 
com Vila, si és donat amb amor i dedicació sincers. 
Agraeixo la confiança de l’Andreu i en Josep, per la 
informació que m’han donat sobre el seu pare. 
I, també, a M. Àngels Paulís.

MARGARITA CANIMAS

L’Uniraid és un projecte solidari adreçat a estudiants 
universitaris i consisteix a preparar un cotxe de més 
de 20 anys d’antiguitat, que no disposi de tracció 
4x4, i recórrer més de 1.400 km pel Marroc durant 
8 dies (6 etapes). Un dels objectius és col·laborar en 
l’àmbit educatiu i social dels infants marroquins, 
subministrant productes bàsics com material 
escolar, joguines, roba, etc., és per això que per 
poder participar, s’ha de contribuir amb un mínim 
de 50 quilos de material solidari. No es tracta de 
cap carrera, no guanya qui fa el millor temps, 
guanya qui contribueix amb més material solidari. 
La inscripció està oberta a participants d’Andorra, 
Espanya i Portugal. 
Després d’un any i mig preparant-nos, per fi 
començava  l’aventura que fins a tres vegades 
s’havia ajornat per la Covid. Des de Girona, vam 
participar set cotxes que vam baixar amb camió 

f ins a Jerez per estalviar, temps, quilòmetres 
i diners. Els 100 km de Jerez a Algesires ens van 
anar bé per agafar confiança en la fiabilitat del 
cotxe. Amb el ferri vam arribar a Tànger i, en veure 
la gran quantitat de participants de diferents llocs, 
ens vam adonar que la cosa anava seriosament. 
Etapa 0- del port de Tànger seguint una carretera 
de 400 km fins al campament de Meknès on 
vam carregar gran part del material en un camió. 
Nosaltres ens en vam guardar uns 10 kg al cotxe 
per anar-lo repartint al llarg de les etapes. 
Després d’això, tocava passar les verificacions 
tècniques. Una part molt important, ja que 
l’organització imposa alguns aspectes obligatoris 
molt clars per garantir un mínim de seguretat. Si 
no els passes, estàs fora.
Nosaltres participàvem amb un Seat Marbella 
del 1994 i amb la preparació ens vam curar en 
salut, li vam fer de tot: junta de culata, bomba 
d’aigua i gasolina, embragatge, amortidors, arc de 
seguretat, seients més còmodes i un llarg etc. Cada 
vegada que s’anul·lava l’edició ens desanimàvem 
molt, però mirant-ho amb perspectiva, ens va anar 
bé per preparar el cotxe a consciència. 
L’organització ens va instal·lar un aparell per 
mantenir-nos localitzats per satèl·lit durant tot 
el raid. Cada vespre, abans d’anar a dormir, ens 
passaven un brífing que contenia el llibre de 
ruta amb les explicacions del que ens trobaríem 
a l’etapa de l’endemà. 
Al matí, sortíem entre les set i les vuit i solíem 
arribar entre les tres i les sis de la tarda, si no tenies 

En Martí i l'Arcadi amb el Seat Marbella del 1994
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problemes. Pel que fa als àpats, ens donaven 
esmorzar i sopar, pel dinar, cadascú s’espavilava, 
però estàvem tan concentrats en la conducció 
i en no perdre’ns que no teníem gana. Quan 
arribàvem al campament menjàvem una mica de 
pa amb pernil i fuet, preparàvem la tenda i fèiem el 
manteniment del cotxe. 
Etapa 1- (300 km) de Meknès a Kerrandou, tot 
creuant l’Atles. 
Va començar amb tot moll i enfangat perquè la nit 
anterior va fer una tempesta elèctrica amb molta 
aigua i vent. Vam passar per un bosc molt gran on 
hi havia micos i per una mina abandonada. També 
vam haver de travessar un riu per sobre d’un pont de 
fusta. Recordo perfectament la cara del primer nen 
a qui li vam donar alguna cosa, l’acompanyaven les 
seves germanes, un pèl més grans, va ser tan feliç 
amb tan poc! Aquest dia a la tarda, van venir els 
alumnes de l’escola al  campament i els vam donar 
el material que havíem portat. Uns portuguesos 
van portar  una cadira de rodes elèctrica per un noi 
amb discapacitat.

Etapa 2- (190 km aprox.) de Kerrandou fins a Erg 
chebbi.
Aquesta ja s’endinsava al desert i vam trobar les 
primeres dunes i petits bancs de sorra. Aquí és 
molt important baixar les pressions de les rodes 
per tenir una mica més de tracció. Passant pels 
poblets, els nens ens posaven pedres i branques 
al mig del camí perquè paréssim i els donéssim 
coses. I és que, com més a prop del desert estàvem, 
més misèria vèiem. 
Les frases que teníem més presents eren: “primer 
pensar i després actuar”  i “avui per tu, demà per 
mi” perquè la companyonia és vital. Aquest dia 
vam dormir plans de tant desencallar cotxes.
Etapa 3-  d’Erg chebbi 1 a Erg chebbi 2 passant a 
prop de la frontera amb Algèria. Van ser 80 km 
de molta intensitat, navegació i calor. A la nit, hi 
havia una etapa nocturna que consistia a buscar 
4 trípodes en equips de 12 cotxes. Vam acabar 

molt orgullosos perquè del nostre equip vam anar 
a davant navegant i els vam trobar tots. Navegar 
de nit és molt difícil perquè  no tens referències 
visuals i només pots guiar-te amb els graus de la 
brúixola.
Etapa 4- LA MARATÓ- d’Erg chebbi 2 a Tafraoute, 
sense campament ni assistència mecànica. Va 
ser una etapa bastant dura deixant enrere el 
desert Erg Chebbi i les grans dunes per trobar 
quilòmetres d’esplanada tot passant pel pas Mahre 
i la maleïda “bajada de la muerte”: una baixada de 
quasi 4 km fronterera amb Algèria de  sorra seca i 
poc compacta on els cotxes es clavaven del morro, 
que vam començar amb un sol que cremava i vam 
acabar de negra nit.
Etapa 5- de Tafraoute fins a Nkob, juntament amb 
l’etapa 4 eren 450 km. Va ser molt divertida, passant 
per canyons de pedra, oasis de palmeres amb pistes 
ràpides i poblacions, vam fer un cop fort al protector 
de càrter que ens va tocar al canvi de marxes i el vam 
haver de picar per dalt el capó amb una barra de 
ferro, havíem d’anar amb molt de compte perquè 
va quedar deformat i ensenyàvem 3 dits de càrter. Al 
final de l’etapa per fi ja vam veure l’arc de “finishers”, 
estàvem molt contents d’haver arribat, però encara 
faltaven molts quilòmetres per fer.
Etapa 6- (328 km de carretera) d’Nkob fins a 
Marràqueix. 
Vam passar pel coll de Tichka, que és el pas de 
carretera més alt del nord d’Àfrica amb 2.260 
metres d’altitud, s’havia de vigilar de no escalfar 
molt els frens. Quan paràvem a les gasolineres els 
nens se’ns tiraven a sobre. A Marràqueix vam poder 
veure la desigualtat econòmica que  hi ha al país: 
els rics són molt rics i els pobres molt pobres, al 
costat d’un Bentley hi havia un pare i un fill amb 
un burro que estirava un carro.
Després d’un sopar de comiat a l’hotel, de fer el 
turista i descansar, vam enfilar el camí de tornada 
direcció Tànger, 603 km. Al port, vam viure una 
anècdota graciosa quan el cotxe d’uns companys 
va passar per l’escàner. El gos policia es va posar 
molt nerviós regirant-ho tot, fent-nos patir una 

Campament d'inici i final d'etapa

Repartint material
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estona. Finalment, va sortir amb un espetec de 
casa Tarradelles a la boca mentre ens petàvem de 
riure! D’Algesires fins a Sant Feliu ens esperaven 
1.230 km que vam fer en dues etapes. 
Finalment, el 17 d’octubre al migdia vam arribar a 
casa, i si ens haguessin dit que l’endemà s’havia de 
tornar a marxar, ho hauríem fet. En total vam fer 
3.700 km aproximadament i sense cap problema. 
En pocs dies vius tantes coses que costa molt de 
resumir-les. Uns dies que van passar de pressa, 
però que van ser molt intensos. Una gran aventura!  

Martí Gelabert Boada i Arcadi Font Martí.

Aleshores en Manel també era el president de 
l’Associació de Pares i Mares de l’escola Rocalba. 
En Manel, doncs, va treballar pel bé comú, interessat 
en el  benestar dels santfeliuencs i en el progrés del 
seu estimat Sant Feliu de Pallerols. Era una persona 
generosa i sentia passió pel càrrec que exercia amb 
dedicació i eficiència. 
Eren altres temps, uns temps en què hi havia 
molt per fer, i en Manel,  junt amb el seu equip, hi 
posà molt d’entusiasme per aconseguir l’execució 
d’infraestructures noves i molts projectes per a la 
millora del poble així com en el disseny d’activitats 
socials i culturals de gran acceptació. 
En tenim i en tindrem un grat i gran record, com 
a persona i com a alcalde. 

Descansa en pau, Manel. 

LLUÍS COLOM PAGÈS, en nom i representació de 
l’equip de govern d’aquell moment. 

Inauguració de la pista poliesportiva. Any 1994

Volem agrair a les nostres famílies, amics, veïns 
i sobretot les empreses  que han col·laborat 
en aquest projecte, ja que sense elles aquesta 
aventura hauria estat impossible: Pere Boada 
Comas, Fontmartí, Jordi Clarà Blanquera, 
Promocions Boada Font, Motos Matas, Carles 
Colomer, El Contaller, Carnisseria J.Batet, Can 
Burres, Fusteria Danés, Queviures Mercè, 
BoadaGràfic, J.Arimany, Can Franc1, Fusteria 
Madeo, Maria Font estudi, Giroelec, m33Racing, 
FurriCamper, Pneumàtics Farners, RetMiq, Granja 
la Fàbrega, Promocions Port i La Fraterneta. 

En Manel Serra Cabrafiga va ser alcalde de Sant 
Feliu de Pallerols durant la legislatura 1991-1995. 
“El dia  15 de juny de 1991 s’ha reunit en el saló de 
sessions de la Casa Consistorial, per celebrar la 
sessió de constitució de l’ajuntament elegit en 
les eleccions locals del dia 26 de maig de 1991”. 
L’equip de govern sortint el formaren: MANEL 
SERRA CABRAFIGA, alcalde i els regidors LLUÍS 
COLOM PAGÈS, ÀLEX TARRÉS BECH, MIQUEL 
COMAS PUJOL i JOAN CAPDEVILA ARNAU. 

Inauguració obres de reforma i ampliació de l’escola  Rocalba 
amb el President de la Generalitat. Any 1991

Recordem en Manel com un alcalde proper, 
resolutiu, comprensiu, bon conversador, implicat, 
solidari  i, per damunt de tot, una bona persona. 
Amb ell al capdavant vàrem fer un molt bon equip 
en què es prioritzava la il·lusió, l’amistat i les ganes 
de fer i treballar per Sant Feliu. 
Foren quatre anys molt intensos i de molt treball. 
S’aconseguiren desenvolupar o iniciar molt bons 
projectes per a la població.

EN HOMENATGE A MANEL SERRA CABRAFIGA (1945-2023)
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LA IMPLANTACIÓ DELS MOSSOS 
D’ESQUADRA DE LA GARROTXA 

El 17 d'octubre de 1994, la Junta de Seguretat de 
Catalunya formalitza el model de substitució de les 
Forces i Cossos de Seguretat de l'Estat a Catalunya 
i s'acorda el primer desplegament dels Mossos 
d'Esquadra, que haurà de substituir els cossos 
policials estatals.
El 1995 s'aprova el mapa i el calendari inicial del des-
plegament territorial del cos que, de forma succes-
siva i seguint un model d'extensió de taca d'oli, es 
desplegarà per les comarques d'Osona, la Selva, el 
Ripollès, La Garrotxa, l'Alt Empordà, el Baix Empor-
dà, el Gironès, el Pla de l'Estany, la Cerdanya, el Ber-
guedà, el Solsonès, l'Alt Urgell i la Segarra.
A la Garrotxa la substitució de la Policia Nacional 
i Guàrdia Civil com a policia integral arriba el dia 
1 de novembre del 1996, dia de la inauguració de la 
comissaria de la Garrotxa, anomenada també ABP 
(àrea bàsica policial). S'anomenen així perquè és la 
unitat mínima en la qual es basa el sistema de segu-
retat pública del Cos de Mossos d'Esquadra, també 
s'anomenen comunament comissaries.
L'ABP o comissaria de la Garrotxa forma part de 
l'estructura de la Regió Policial de Girona amb 8 co-
missaries més. La comissaria de la Garrotxa és una 
comissaria que dona servei als 21 municipis de la co-
marca entre ells Sant Feliu de Pallerols. Enguany es 
compleixen els 27 anys de consolidació d'una policia 
integral en el territori.

Vista general de la comissaria de la Garrotxa

La comissaria de la Garrotxa està estructurada amb 
els següents serveis policials:
La Unitat de Seguretat Ciutadana (USC): és 
l'encarregada de dur a terme les funcions policials 
amb efectius i vehicles uniformats. La seva funció 
principal és la prevenció, amb el patrullatge i els 
controls policials a les vies d'entrada i sortida de la 
comarca, les respostes a les trucades urgents del 
112, l'assistència a les persones i el manteniment de 
l'ordre públic, funcions que desenvolupa durant les 
24 hores dels 365 dies de l'any. 
Dins d'aquesta unitat, es troba la patrulla de proxi-
mitat, una dotació que està integrada sempre pels 

mateixos agents. Aquesta dotació té l'objectiu prin-
cipal de fer patrullatge per tots i cadascun dels mu-
nicipis de la comarca, amb una atenció especial al 
contacte amb l'ajuntament, escola, botigues i en 
general amb la població. La seva finalitat és fer pa-
trullatge de proximitat i establir un vincle de con-
fiança i comunicació directa amb els ciutadans.
Unitat d’Investigació (UI): és l'encarregada de fer 
les investigacions derivades dels delictes ocorre-
guts i denunciats a la comarca,  així com el suport 
a l'administració de justícia, donar compliment als 
requeriments judicials o jutjats.
Oficina d’Atenció al Ciutadà (OAC): oberta les 24 
hores, és l’encarregada de recollir les denúncies 
dels ciutadans, complimentar els atestats policials, 
trametre’ls a l’administració de justícia, tasques  ad-
ministratives i altres que li encomanin.
Cita prèvia: Aquesta oficina des de fa uns dos anys 
que recull denúncies amb cita prèvia amb l’objectiu 
de fer una millor gestió dels temps i evitar esperes 
perllongades als ciutadans víctimes d’un delicte. Els 
delictes que els ciutadans SÍ que poden demanar 
cita prèvia són els següents:   

• Furt: si us han sostret objectes sense que us 
n'adoneu, sense fer ús de la força i sense haver 
patit violència o intimidació.

• Robatori amb força (habitatge, establiment): si 
han accedit a l’interior del vostre habitatge o esta-
bliment, utilitzant la força o escalant, i s’han apro-
piat dels vostres béns o objectes.

• Robatori amb violència o intimidació: si sou vícti-
ma d’una sostracció de béns o objectes en la qual 
la persona autora del fets hagi utilitzat la violència 
o la intimidació.

• Robatori o furt a l’interior de vehicle: si han ac-
cedit a l’interior del vostre vehicle i n’han sostret 
objectes, amb força o sense.

• Sostracció de vehicle: si roben el vostre vehicle 
del lloc on està estacionat.

• Ocupació d’immobles: si han ocupat, contra la 
vostra voluntat i sense la vostra autorització, un 
immoble del qual sou titular i que no sigui el do-
micili de ningú.

• Estafa: si enganyen per lucrar-se, us indueixen a 
error i fan que realitzeu un acte de disposició pa-
trimonial.

• Danys: si destrueixen o deterioren un objecte de 
la vostra propietat i produint la disminució del seu 
valor econòmic.

• Lesions: si us agredeixen o us provoquen lesions 
que alterin la salut física o emocional.

• Amenaces: si alguna persona verbalitza el pro-
pòsit de fer-vos mal, sigui a vosaltres o a familiars 
vostres.

• Pèrdua de documents o objectes: perdre del 
DNI, del Llibre de família, del títol de família nom-
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brosa o de qualsevol altre document que acrediti 
la vostra identitat o que sigui rellevant.
• Declaració de permís de viatge a l’estranger per 
a menors.

Per a les denúncies per delictes de violència domès-
tica, violència de gènere i per delictes contra la lli-
bertat sexual NO demaneu cita prèvia, se us atendrà 
directament a les mateixes comissaries.
Tot i això, no és imprescindible presentar la cita 
prèvia, sempre que us adreceu a la comissaria 
encara que no hagueu dement cita prèvia  se us 
atendrà directament.

LA NOSTRA MISSIÓ
La missió de la Policia de la Generalitat – Mossos 
d’Esquadra és protegir el lliure exercici dels drets 
i llibertats i garantir la seguretat ciutadana, vetllant, 
des de la proximitat, per la convivència pacífica i la 
protecció de les persones i els béns, d’acord amb 
l’ordenament jurídic.

LA NOSTRA VISIÓ
El nostre objectiu és que la Policia de la Generalitat 
– Mossos d’Esquadra esdevingui el referent de segu-
retat i la garantia de protecció i servei de les perso-
nes a Catalunya, des de la proximitat i la professiona-
litat, oferint un servei de qualitat. 
La funció policial bàsicament, va orientada a com-
plir  aquests objectius fonamentals: La prevenció de 
fets delictius, defensa de les persones i la propietat 
privada, la investigació dels delictes que succeeixen 
a la nostra a comarca, el manteniment de la segure-
tat pública i sobretot la defensa dels drets i llibertats 
dels ciutadans.

ACTIVITAT POLICIAL 
1.- La Prevenció 
Definim activitat policial, com aquelles accions 
encaminades a la prevenció, al manteniment de 
la seguretat ciutadana, la investigació de delictes, 
l'assessorament i protecció a les víctimes, la recollida 
de denúncies i tràmits administratius, entre d’altres. 
En aquesta definició, s'engloben els controls poli-
cials, les identificacions de persones i vehicles, el pa-
trullatge per les diferents poblacions, etc. 
Aquesta activitat policial ha augmentat respecte 
a altres anys. Per una banda, a causa de l'increment 
poblacional i, per altra banda, per la gran mobilitat 
dels usuaris i també de la delinqüència.
Realitzem controls i patrullatges diàriament en tot 
el territori, tot i que, no podrem valorar  quantitati-
vament la prevenció que fa la policia, ja que la pre-
venció no es tracta d'un valor tangible. És molt difícil 
determinar quants delictes hem aconseguit evitar, 
ja sigui amb la presència de les patrulles diàries 
o amb els controls policials a la carretera, com per la 
dissuasió en les identificacions de persones amb ac-
titud sospitosa. Per tant, la feina preventiva policial 
és molt difícil de percebre i determinar si no és amb 
una anàlisi constant de la fluctuació de les dades 

dels fets delictius i de les investigacions.
Dins de les accions preventives trobem els serveis 
policials, actuacions policials planificades en un 
espai de temps i en llocs predeterminats com per 
exemple podrien ser, els controls policials preventius 
que es fan per fer front a una problemàtica concre-
ta de robatoris, dispositius policials per festes Majors, 
patrullatges intensius per una zona determinada, 
etc. Aquests serveis tenen l'objectiu de prevenir fets 
delictius o determinades activitats.
2.- La reacció
Tot allò que origina una resposta policial immediata, 
els anomenem incidents o sol·licituds que s'originen 
per reclamació a través del 112, per peticions fetes di-
rectament a la comissaria o d'ofici per part dels ma-
teixos policies.
Els incidents són situacions sobrevingudes en les 
quals s'ha de donar resposta urgent, tals com, as-
sistències al ciutadà, identificacions de persones, 
baralles, robatoris, accidents, discussions, molèsties 
entre veïns, problemes de convivència, violència do-
mestica, etc.
També forma part de la reacció, la recollida de de-
núncies. La denúncia és aquell document oficial en 
què un ciutadà explica que ha estat víctima d'un 
delicte.
En els casos que no hi ha autor conegut, la denún-
cia serveix per iniciar la investigació, identificar-lo 
i detenir-lo.

Patrulla de proximitat a la plaça de l’Església
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Denúncies presentades de fets penals a Sant 
Feliu de Pallerols 2022

 1L’estafa consisteix a induir a una persona a fer un acte en 
perjudici propi o d’un tercer amb ànim de lucre i mitjançant 
un engany per fer-la incórrer en un error
  1El furt consisteix en l'apropiació il·legítima d'una cosa, 
aliena a tot o en part, realitzat sense força en les coses, ni 
violència o intimidació a les persones. 
  1El robatori amb força en les coses té lloc quan s’utilitza 
per la seva comissió algun dels mitjans tipificats 
expressament en el tipus penal: escalament, trencament 
o fractura dels accessos, claus falses o inutilització dels 
sistemes d’alarma. 
Taxa de fets penals per 1000 habitants
Per determinar l'impacte o pressió delinqüencial que 
té un determinat territori, es té en compte l’índex de 
fets penals per 1000 habitants. Aquesta dada ens 
permet veure quin és l'impacte sobre la ciutadania en 
un determinat territori.
En aquesta comparativa, a la Garrotxa, actualment 
l’índex és de 46 delictes per 1000 habitants, mentre 
que el global de Catalunya és del 74, tot i que en 
comparativa amb anys anteriors, hem augmentat 
tant a Catalunya com a la comarca, encara estem 28 
fets per sota de la mitjana de Catalunya.
En aquest sentit, tot i que hem de continuar amb 
l'objectiu de reduir i minimitzar l'impacte de la 
delinqüència, sí que podem afirmar que tenim un 
bon nivell de qualitat pel que fa a la seguretat i al 
servei públic policial a la comarca, llevat d'alguna 
punta esporàdica, com els robatoris de domicilis que 
al final de l'any passat vàrem patir a la població de 
Sant Feliu de Pallerols.
Davant les problemàtiques que sorgeixen com 
aquesta, de manera sobtada i puntual, s'adopten im-
mediatament diverses accions preventives tals com, 
controls policials i patrullatges a la població. A més 

s'obren diferents línies d'investigació encaminades a 
identificar als autors i resoldre els fets.
 Grup d’Atenció a la Víctima (GAV)
La funció d'aquesta oficina es basa en quatre grans eixos: 
Informar: Informem, escoltem i assessorem sobre els 
drets que tenen les víctimes, les accions que poden 
emprendre i els organismes a on poden acudir per 
exercir els seus drets.
Coordinar: Els GAV's interactuem amb els diversos 
actors socials per coordinar la resposta a les necessitats 
de les víctimes, entre aquestes les dones que pateixen 
la violència, per afrontar i sortir de la situació en què 
es troben. Estem en contacte directe i estret amb el 
Consorci d'Acció Social de la Garrotxa, l’hospital i els 
centres d'assistència primària del territori. Aquests 
intervenen en l'abordatge del fenomen de la violència 
contra les dones, establint protocols d'actuació i fluxos 
de comunicació per coordinar les intervencions d'una 
forma integral.

Prevenir: Realitzem xerrades als instituts, adreçades 
als estudiants d'ESO sobre violència masclista i com 
comença tot.

Protegir: En els GAV's revalorem el nivell de risc en 
cada cas, per proposar, si escau, la protecció policial. 
Aquesta protecció, en la majoria dels casos, s'estableix 
per ordre de l'autoritat judicial, la Fiscalia o el/la 
responsable policial de cada demarcació. Una altra de 
les tasques que assumim és el contacte amb la víctima 
i el seguiment dels casos de manera individualitzada. 
La seva finalitat és comprovar el seu estat i garantir 
el compliment de les mesures que l'autoritat judicial 
hagi pogut determinar.
Oficina de Relacions amb la Comunitat (ORC)
És l'encarregada de mantenir els contactes amb 
la comunitat, ja sigui amb institucions, col·lectius, 
associacions i ciutadans en general. Per una banda, 
és el referent de la comissaria amb el teixit social de la 
comarca. Per altra banda, també és l'encarregada de 
fer xerrades i presentacions a les escoles, llars d'avis 
i altres col·lectius. Cal destacar també com a funció 
la mediació en conflictes privats, per evitar que la 
problemàtica no arribi a enquistar-se.
Una vegada explicada l'estructura de la comissaria i el 
seu servei, dir que no és una estructura estàtica, immòbil 
i rígida, que només s'activa en moments puntuals quan 
es produeix un delicte, ans al contrari, és una estructura 
viva que es va adaptant a les problemàtiques que es 
van generant en la nostra societat.
Una organització policial moderna i eficaç, és aquella 
que s'adapta ràpidament als canvis i fa front a 
problemàtiques del nostre entorn com són els canvis 
delinqüencials i socials. Mantenint, però sempre, 
un dels seus principals trets identitaris, que és la 
proximitat als ciutadans, amb la finalitat de vetllar 
per la seva seguretat i amb l'objectiu d'acompanyar 
i servir a la societat.

Sotsinspector  Blai Ortiz Pozuelo
Cap ABP de la Garrotxa

Comarca
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PADRÓ MUNICIPAL D’HABITANTS

Data d'obtenció 26/06/2023 

Total homes  .........................  901 (53,76%) 
Total dones  .......................... 775 (46,24%)
Total habitants  ......................... 1.676

Edat Mitjana Homes ..................... 39,14
Edat Mitjana Dones ....................... 46,00 
Edat Mitjana ............................ 42,57

RESUM D’OPERACIONS:
(DES DEL 03/12/2022 AL 26/06/2023)

ALTES Homes Dones Total
Canvi Residència 128 41 169
Naixement     3   4     7
Totals 131 45 176

Baixes Homes Dones Total
Canvis de Residencia 62 15 77
Defunció   5   6 11
Caducitat   5   0   5
TOTALS 72 21 93

DADES DE TEMPERATURA
I PLUVIOMETRIA

Hem tingut un hivern molt sec, la mitjana és de 
200,80 l/m2, deixant a part el mes de febrer (81,5 l/
m2) que ha estat molt per sobre de la mitjana. El 
mes de maig ha sigut un mes fresc comparat amb 
l'any passat que vam tenir 36 ºC de màxima abso-
luta. La mitjana de temperatura del maig a Sant 
Feliu és de 15,01 ºC, però aquest any ha estat de 
14,53 ºC. Esperem que aquesta tendència continuï 
els mesos d'estiu.

No plourà mai més!

NAIXEMENTS: Sami Amraoui, Ivet Busquets Bus-
quets, Enara Carrillo Martin, Naïm Massuet Sala, Lila 
Pous Panko, Ara Farguell Casas, Sasha Roca Vilanova. 

DEFUNCIONS: Pilar Artés Torra, Miquel Blanch Si-
dera, Jordi Ferrandiz Duran, Miquel Freixa Bosch, 
Jaume Pous Gravalosa, Maria Reixach Fageda, 
Balbina Rodríguez Padilla,  Manel Serra Cabrafiga, 
Maria Mercedes Toribio Cussó, Teresa Verdaguer 
Juvanteny, Pura Elena Villa Abenoza.

Sant Feliu en xifres

ANY 2023

MES
TEMP 

MITJANA 
MAX

TEMP 
MITJANA 

MIN

MITJANA 
ºC

MAX 
ABS

MIN 
ABS

LITRES
/M2

GENER 11,16 -0,79 5,19 16,60 -7,40 7,0

FEBRER 12,70 -0,43 6,14 22,80 -3,60 81,5

MARÇ 17,11 3,71 10,41 23,10 -3,40 5,0

ABRIL 19,53 4,70 12,12 25,40 -1,70 65,0

MAIG 24,63 10,22 17,43 36,00 5,80 68,0

MITJANA 15,13 1,80 8,46 25,40 -7,40 158,5

PLAQUES FOTOVOLTAIQUES

Segons l’Observatori de la Garrotxa, el 2019 els ha-
bitatges de Sant Feliu que van instal·lar plaques 
fotovoltaiques van ser 2, el 2020 en van ser 3 i el 
2021, 2. Aquesta tendència, segons dades del ges-
tor d’expedients de l’ajuntament, ha augmentat 
exponencialment el 2023, essent 20 les llicències 
sol·licitades.

L/M2 ANY 2023

RECOLLIDA DE ROBA AMIGA 2022

Quantitats de roba de segona mà i residus tèxtils 
recollits al municipi de Sant Feliu de Pallerols du-
rant el 2022
Total Roba Recollida: 1.959 kg
Dades facilitades per l’Empresa d’Inserció ADAD 
L’Encant SLU i la Cooperativa Roba Amiga. 
http://www.robaamiga.cat



JULIOL 
1 dissabte SORTIDA DE GEOLOGIA. Els avencs de Roca Roja i el Clot 

de l’Infern, cingleres i roques fallades a càrrec de Llorenç 
Planagumà (CST i ICHN)

 Ajuntament SFP Comissió Medi ambient 

 VACUNACIÓ ANUAL DE GOSSOS I GATS
 HORARI: de 10 a 13 h al magatzem de la Brigada
 Ajuntament SFP 

 EXPOSICIÓ de JULIOL a la Sala de l’Esbart
 Joan Claparols- Inauguració a les 11:45 h
 L’ESBART 

 SOPAR FINAL TEMPORADA FUTBOL
 U.E. HOSTOLES

3 dilluns  INICI DE LES BRIGADES JOVES D’ESTIU  (del 3 al 28 de juliol)
 Garrotxa Jove Consell Comarcal i Ajuntament SF 

 CASAL ESPORTIU A.E. UNIÓ REMENCES (del 26 juny al 28 juliol)
 A.E. UNIÓ REMENCES

6 dijous Presentació del llibre La força de la gent de Jordi Magrià- 
“Bicman”. Sala Annexa de la Biblioteca - 19 h

 Consell República i ANC de SFP

8 dissabte SORTIDA DE PAPALLONES – a càrrec de Beth Cobo (delegació 
de la Garrotxa de la ICHN)

 9:30 h a 14:00 h – trobada a l’Estació
 Ajuntament SFP Comissió Medi ambient

  SORTIDA NOCTURNA - Niant (Sant Sebastià) - 19:30 h 
 NIANT 

 CONCERT A LA FRATERNETA – PROJECTE MAU - 19 h 
 Fraterneta

 ESPECTACLE FAMILIAR: LIBERTÉ  – Cia. Sàndal
 Sala de Ca les Hermanes - 20 h / taquilla inversa
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

9 diumenge FESTIVAL DE MÚSICA ANTIGA DELS PIRINEUS -
 MARTA MATHÉU InCanto
 Església parroquial – 20 h 
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

 FESTA DEL CASAL DE LA GENT GRAN SANT MARC: dinar de 
germanor i música

 Ca les Hermanes - 14 h
 Casal gent gran Sant Marc

15 dissabte ESPECTACLE FAMILIAR: LIBÈL·LULA 
 Arbres d’en Casals - dos passis: 20 h i 22 h / taquilla inversa
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

16 diumenge FESTIVAL DE MÚSICA ALS MASOS – Quartet Aisling - 
 Mas La Fàbrega - 18 h i 20 h
 Música als Masos 

22 dissabte HAVANERES: NO CAL ANAR A L’HAVANA
 Sant Sebastià - 22 h / taquilla inversa
 Ajuntament SFP Comissió Cultura 

23 diumenge ELECCIONS GENERALS  

26 dimecres  DONACIÓ DE SANG
 Ca les Hermanes - De 17 h a 21 h
 Banc de sang

29 dissabte TEATRE: LES ALES DE LA CARLOTA 
 Ca les Hermanes - 20 h / taquilla inversa
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

30 diumenge CINE A LA FRESCA: ALCARRÀS dirigida per Carla Simón
	 Cinema	Transhumant	-	21:30	h	Cinefòrum	/	22	h	inici	del	film
 plaça de l’Església / taquilla inversa
 Ajuntament SFP Comissió Cultura 

AGOST
1 dimarts FESTA PETITA. HOMENATGE A LA  GENT GRAN 
 (programa a part)
 Ajuntament SFP

4 divendres EXPOSICIÓ d’AGOST A LA SALA DE L’ESBART
 Simbolismes Ocults d’Isabel Jover & Llum Garcia – 

Inauguració a les 18 h
 L’ESBART 

5 dissabte II FRÀTER FEST -FESTA DE LA FRÀTER 
 (programa a part)
 Fràter

 CRIS JUANICO 
 Pati de la Rectoria - 22 h / taquilla inversa
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

12 dissabte ESPECTACLE DE CIRC KASUMAI 
 Plaça del Soler – 20 h / taquilla inversa 
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

 SORTIDA DE LIBÈL·LULES  a càrrec de  X. Oliver (delegació de 
la Garrotxa de la ICHN)

 Ajuntament SFP Comissió Medi ambient

13 diumenge  III APLEC SARDANISTA DE LA VALL D’HOSTOLES. Àrea de 
pícnic de la Parada del Jonquer a les Planes d’Hostoles

 Ajuntament de Les Planes d’Hostoles i de Sant Feliu de Pallerols 

19 dissabte COUNTRY : ATOMIC LEOPARDS TRIO 
 El Firal  - 22h / taquilla inversa 
 Ajuntament SFP Comissió Cultura

26 dissabte CONCERT  A LA FRATERNETA – BOOPY’S LOVE  - 19 h
 Fraterneta 

SETEMBRE
11 dilluns DIADA NACIONAL DE CATALUNYA - PUJADA AL CASTELL 

D'HOSTOLES (actes a part)
 Ajuntament de Sant Feliu de Pallerols i de les Planes d'Hostoles

17 diumenge SORTIDA D’ARBRES a càrrec de Miquel Amargant i Ramon 
Cros (programa a part)

 Ajuntament SFP i Comissió Medi Ambient

 APLEC DE LA MARE DE DÉU SALUT 
 Consell Parroquial 

23 dissabte  CONCERT  A LA FRATERNETA – MIXUE  - 19 h 
 Fraterneta		 	 	 								(pendent	de	confirmar)

24 diumenge FESTA MAJOR DE SANT ISCLE (programa a part)
 Comissió festes Sant Iscle de Colltort

OCTUBRE
1 diumenge APLEC DE SANT MIQUEL DE PINEDA (programa a part) 

Comissió festes Sant Miquel de Pineda

Les entitats organitzadores de cada activitat es reserven el dret de modificar 
la programació si causes imprevistes hi obliguessin.
A les cartelleres pròpies de la campanya d’estiu, s’hi anunciaran 
setmanalment els actes previstos.
A les sortides cal anar preparat: calçat i roba còmoda, aigua, protecció solar i 
ganes d’aprendre i compartir.
TAQUILLA INVERSA: Tu decideixes el preu de l’entrada un cop acabat 
l’espectacle.
En cas de mal temps, els espectacles programats que ho permetin, es faran 
a la Sala de Ca les Hermanes amb aforament limitat. 


